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	 “အန္တီအေနနဲ႕	 သမၼတဦးသိန္းစိန္ကို	 စာေရးပါတယ္။	 ဖြဲ႕	
စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	 ေျပာင္းလဲေရးနဲ႕	 ပတ္သက္လို႕	 သမၼတဦးသိန္း	
စိန္နဲ႕	 လႊတ္ေတာ္ကို	 ကိုယ္စားျပဳတဲ့	 လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌ၊	 တပ္မေတာ္	
ကိုယ္စားျပဳပုဂၢဳိလ္တို႕နဲ႕	 အန္တီအေနနဲ႕	 အေျခခံဥပေဒေျပာင္းလဲေရး
ကို	ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးခ်င္ပါတယ္လို႕	စာေရးပါတယ္။ 

အဲဒီေတာ့	သမၼတ႐ံုးက	တုန္႕ျပန္တာက	ဒီလိုေဆြးေႏြးဖို႕ဆိုရင္	
မသင့္ေတာ္ဘူးေပါ့။	 နံပါတ္	 (၁)	 က	 ဘာလဲဆိုေတာ့	 ပါတီေတြက	
(၅၈)	 ပါတီရွိတယ္။	 တပါတီထဲ	 ေခါင္းေဆာင္နဲ႕ေတြ႕ရင္	 မသင့္ေတာ္	
ဘူးလို႕ေျပာတယ္။	 နံပါတ္	 (၂)	က	ဘာလဲဆိုေတာ့	လႊတ္ေတာ္ထဲမွာ	
ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးနဲ႕	ပတ္သက္လို႕	သံုးသပ္	
ေနတဲ့အခ်ိန္မွာပဲ	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကို	 ေက်ာ္ၿပီးေတာ့	 မလုပ္	
သင့္ဘူး။	ဇန္န၀ါရီကုန္ၿပီးလို႕	သူတို႕အစီရင္ခံစာ	တင္ၿပီးတဲ့အထိေစာင့္	
သင့္တယ္။	

ဒါဟာ	မေတြ႕ဘူး	လို႕	ျငင္းတာေတာ့	မဟုတ္ဘူးလို႕	အဲ့လိုေျပာပါ	
တယ္။	 တျခားဟာ	 ဘာသတိရလဲဆိုေတာ့၊	 က်မတို႕	 ၁၉၈၈	 ခုႏွစ္၊	
၁၉၈၉	ႏွစ္စလဲ	ျဖစ္ႏိုင္တယ္။	အဲ့ပတ္၀န္းက်င္	ကာလတုန္းက	ဗိုလ္ခ်ဳပ္	
ႀကီးေစာေမာင္ကို	ဒီလိုပဲ	က်မတို႕ေတာင္းဆိုခဲ့တယ္။	က်မတို႕	ဒီတိုင္း	
ျပည္ရဲ႕အေျခအေနနဲ႕ပတ္သက္လို႕	ေတြ႕ခ်င္ပါတယ္ဆုိၿပီးေတာ့။	အဲဒီ	
တုန္းက	 တုန္႕ျပန္မႈက	 ဘာလဲဆိုေတာ့၊	 ပါတီက	 ပါတီ	 ေပါင္း(၂၀၀)	
ေက်ာ္ရွိတဲ့အထဲမွာ	တပါတီရဲ႕ေခါင္းေဆာင္နဲ႕ပဲေတြ႕ရင္	 မသင့္	 ေလ်ာ္	
လို႕	မေတြ႕ပါဘူးတဲ့။	

အဲ့ေတာ့	က်မေျပာခ်င္တာက၊	ေတြ႕ခ်င္တယ္ဆိုရင္ေတာ့	ေတြ႕	
ခ်င္စရာအေၾကာင္းခ်ည္းပဲ။	 မေတြ႕ခ်င္ရင္ေတာ့	 မေတြ႕ခ်င္စရာအ	

ေၾကာင္းခ်ည္းပဲလို႕	ေျပာခ်င္ပါတယ္။	ေနာက္တခုက	အေရွ႕အေနာက္	
မညီတာေလးေတြေတာ့	က်မက	ေထာက္ျပခ်င္တယ္။			ႏိုင္ငံေရးအရ	
ေထာက္ျပပိုင္ခြင့္လည္းရွိတယ္၊	ေထာက္ျပရမယ့္တာ၀န္လည္းရွိတယ္။	
အထူးသျဖင့္	တရား၀င္အားျဖင့္	အမ်ားကအတိုက္ခံ	ပါတီအျဖစ္လက္ခံ	
ထားတာကိုး၊	အဲ့ေတာ့	အတိုက္အခံဆိုေတာ့လည္း	အတိုက္အခံေလး	
ေတာ့	 နည္းနည္းလုပ္ရမွာေပါ့။	အဲ့ေတာ့	 ေထာက္ျပရမယ္ဆိုရင္၊	အခု	
ၿငိမ္းခ်မ္းေရးပြဲေတြလုပ္ေနတဲ့အခါမွာ	 တိုင္းရင္းသားအဖြဲ႕	 ေတာ္ေတာ္	
မ်ားမ်ားကေနၿပီးေတာ့	အားလံုးစုေပါင္းၿပီးေတာ့	အစိုးရနဲ႕ေဆြးေႏြးခ်င္	
တယ္လို႕ေျပာတဲ့အခါက်တာ့	အစိုးရပိုင္းက	စုေပါင္းၿပီးေတာ့	မေဆြးေႏြး	
ခ်င္ဘူး၊	တဖြဲ႕စီ	တဖြဲ႕စီနဲ႕ပဲ	ေဆြးေႏြးခ်င္ပါတယ္လို႕	ေျပာတယ္။	

အဲ့ေတာ့	အေရွ႕နဲ႕အေနာက္	မညီဘူးလားလို႕။	 ေနာက္တခုက	
ေတာ့	က်မတို႕	အခုၾကားရတာကေတာ့၊	က်မတို႕ရဲေဖာ္ရဲဖက္ေဟာင္း	
မ်ားျဖစ္ၾကတဲ့	တိုင္းရင္းသားအဖြဲ႕အစည္းအခ်ိဳ႕ေတြက	ထုတ္ျပန္တယ္။	
သမၼတႀကီးရဲ႕	တုန္႕ျပန္စာကို	တုန္႕ျပန္တာဟာ	ဒီအခ်ိန္မွာေတြ႕ဖို႕သင့္	
ေတာ္ပါတယ္။	ဇန္န၀ါရီေနာက္ပိုင္းအထိ	ေစာင့္ဖို႕မလိုပါဘူး။	တကယ္	
ေတာ့	က်မတို႕	တမင္သက္သက္	အခုခ်ိန္	 ေတြ႕ခ်င္တယ္ဆိုတာ	က	
ဇန္န၀ါရီကိစၥမွာ	 အဆင္ေျပေအာင္လို႕။	 အခုကတည္းကစၿပီးအဆင္	
ေခ်ာေအာင္လို႕။	 ဘယ္လိုလုပ္သြားႏုိင္မလဲဆိုတာကို	 ေဆြးေႏြးဖို႕သ	
ေဘာ။	ဟုတ္ပါတယ္၊	၅၈	ပါတီရွိေပမယ့္လည္း	အမ်ားက	လက္ခံထား	
တာဘဲ၊	 က်မတို႕ဟာ	အႀကီးဆံုး	 အတိုက္အခံပါတီျဖစ္	 တယ္ဆိုတာ။	
ဒီမိုကေရစီႏိုင္ငံတိုင္းမွာ	 အႀကီးဆံုးအတိုက္	 အခံပါတီကို	 အထူးအခြင့္	
အေရးေပးပါတယ္။	အထူးအေနအထားမွာထားပါတယ္။	အဲ့ေတာ့က်မ	

တုိင္းျပည္အေျခအေနေဆြးေႏြးရန္	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	
သမတထံစာေရးဟုဆုိ

ေရာဂါရွင္ေတြကို	
ခြဲျခားဆက္ဆံမႈ	
အဆံုးသတ္ဖို႔	
ေဒၚစုပန္ၾကား

ေတြ႔ဆုံဖုိ႔	အစုိးရဆႏၵမရွိဟု	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	

ထပ္မံေျပာၾကာ

၁၇	ႏွစ္ေက်ာ္	ပိတ္
ထားဲ့သည့္	ရန္ကုန္
တကၠသိုလ္	

ျပန္လည္ဖြင့္ေပး

အေမရိကန္	အစိုးရ
ရဲ႕	ျမန္မာ	မူ၀ါဒ	
လႊတ္ေတာ္အမတ္
ေတြ	ေ၀ဖန္

	အဂတိလိုက္စားမႈ	
အဆုိးဆုံး	ျမန္မာ	
အဆင့္	၂၀	ျဖစ္

ဖြဲ႔စည္းပံုျပင္ေရး
ေဆြးေႏြးပြဲ	
အခ်ိန္မဆြဲဖို႔	

NLD	ေတာင္းဆို
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တို႕ေတာင္းတဲ့	အခြင့္အေရးဟာ	လြန္ကၽြံတာမဟုတ္ပါဘူး။	ဒီမိုကေရစီ	
လုပ္ထံုးလုပ္နည္းအရ	လြန္လြန္ကၽြံကၽြံ	ေတာင္းတဲ့အခြင့္အေရးမဟုတ္	
ပါဘူး။	

က်မတို႕လႊတ္ေတာ္ထဲမွာဆိုရင္	အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္	
ကိုယ္စားလွယ္က	၄၅	ေယာက္ပဲရွိတယ္။	ကိုယ္စားလွယ္ေပါင္းေနရာ	
ေပါင္းက	 ၆၀၀	 ေက်ာ္ရွိတယ္။	 ဟုတ္တယ္၊	 က်မတို႕က	 နည္းတယ္။	
ဒါေပမယ့္	 က်မတို႕ပါတီကိုယ္စားလွယ္ေတြက	 ႀကံ႕ခိုင္ေရးပါတီၿပီးရင္	
အမ်ားဆံုးပဲ။	အဲ့ဒါကလည္း	၀င္ေရြးခံႏုိင္တဲ့	ေနရာက	၄၄	ခုပဲ	ရွိတယ္	
ေလ။	၄၄	ခုထဲက	၄၃	ခုႏိုင္တယ္ဆိုေတာ့	မဆိုးဘူးေပါ့ေနာ္။	

ဘာပဲေျပာေျပာ	တရား၀င္လႊတ္ေတာ္ရဲ႕	အေနအထားရလည္း	
က်မတို႕ဟာ	 အင္အားအႀကီးဆံုး	 အတိုက္အခံပါတီျဖစ္တယ္။	 လႊတ္	
ေတာ္ျပင္ပမွာေတာ့	 က်မအေနနဲ႕	 ဒီလိုေျပာရင္	 ႀကိဳက္သည္ျဖစ္ေစ၊	
မႀကိဳက္သည္ျဖစ္ေစ	 လက္ခံရမယ္။	 က်မတို႕ဟာ	 အေစာင့္ထိန္းဆံုး	
အတိုက္အခံႏိုင္ငံေရးပါတီပါ။	အေစာင့္ထိန္းဆံုး	အတိုက္အခံႏုိင္ငံေရး	
ပါတီအေနနဲ႕ေတြ႕ဆံုဖို႕ေတာင္းတယ္ဆိုတာက	 ဘာမွလြန္ကၽြံတဲ့ကိစၥ	
လည္း	 မဟုတ္ပါဘူး။	 မျဖစ္ႏိုင္တဲ့ကိစၥလည္း	 မဟုတ္ပါဘူး။	 မျဖစ္ေစ	
ခ်င္ရင္ေတာ့	မျဖစ္ႏိုင္ဘူးေပါ့၊	ျဖစ္ေစခ်င္ရင္ေတာ့	မနက္ျဖန္ျဖစ္ႏိုင္တာ	
ေပါ့။”	

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	(	Melbourne,	Australia	)

xkdif;EkdifiHrS 0ef}uD;csKyf ,if;vyfonf tpkd;&qef@usifa&; qENjyr_awG twef=umjzpfay:

vm+yD;aemuf v$wfawmfukd zsufodrf;I a&G;a;umufyGJukd usif;yay;rnf[k a=unmvkdufonf? 

rdrda=umifh jynfolawG 'kuQra&mufapvkda=umif;vnf; &ifwGif;pum;qkdygonf? ,Ofaus; 

aom urBmhvlr_tokdif;t0kdif;. pHerlemjzpfa=umif; &kyfacsmoavmuf pdwf"gwfyg,Ofaus;ol 

tjzpf ,if;vyfu jyovkdufjcif;jzpfonf? av;pm;*k%f,lrdonf?

tdrfenf;csif;EkdifiHjzpfaeayr,fh jrefrmEkdifiHrS acgif;aqmif}uD;rsm;. vlxktay:xm;&Sd 

onfh Z±kdufESifh uGmvSonf? ,Ofaus;aom vl@urBmtodkif;t0kdif;ESifh uif;uGmaeouJhokd 

vlxktay: pdwfxifwkdif; &uf&ufpufpuf nOf;yrf;ESdyfpufowfjzwfcJhonfrSm urBmhausmfcJh 

onf? vlxk}uD;vnf; qif;&JwGif; eufcJh=u&onf?

xkd@a=umifhvnf; ,Ofaus;aom urBmtokdif;t0kdif;rS bD;vl;awG aomif;=urf;onfh 

&Gmtjzpf owfrSwfum 0kdif;usifxm;cJhonfrSm &mpkESpf 0ifausmfcJhonf? 

vl±kdif;rsm;}uD;pkd;aom Armppfwyfukd r=umrDurS tar&duefESifh +AdwdefEkdifiHrS ,Ofaus;r_

oifwef;awG pwifoifay;aeonf[k owif;rsm; =um;od&I txl;0rf;omrdonf?

rdrdtm; t,kHt=unfr&SdawmhI qENjy=uaom vlxk}uD;tm;av; pm;aomtm;jzifh 

&mxl;rS E_wfxGufay;vkdufjcif;onf 0ef}uD;csKyf,if;vyf. taumif;qkH; ajz&Sif;enf;tjzpf 

,Ofaus;aom urBmhrdom;pktodkif;t0kdif;rS vufckwfwD; óuqkd*k%fðyrSwfwrf;wif=uav+yD? 

jynfolvlxk}uD; ylaqG;aomu a&muf=u&rnfukd rvkdvm;onfh 0ef}uD;csKyf,if;vyf. jynfoltay:xm;&Sdonfh arwWmw&m; tusifemw&m; 

awGukd Armppfacgif;aqmif}uD;rsm; oifcef;pm,loifonf? ,ckvkd vl@tcGifhta&;ESifh rdrdjynfolawGukd tav;xm;onfh ,Ofaus;r_w&yfukd ,if;vyfu 

tm%mtaiG@touf ruif;aom tm&SEkdifiHacgif;aqmifrsm;ukd ocFef;pmay;vkdufonf[k ,lqonf?

EkdifiHawmf o,HZmawGESifh rw&m;csrf;omaeaom ppfacgif;aqmif}uD;rsm; pnf;pdrfOpPmrsm;ukd zufwG,fI tm%mukd vufrv$wfEkdif jzpfae=urSm 

0rf;enf;zG,f&mjzpfonf? AkdvfcsKyf}uD;rsm; vlpdwfaygufEkdif=uygap[k arwWmyGm;rdonf?

Armppfwyfacgif;aqmif}uD;rsm;taejzifh tjrefE_ef;jrifh t&Sdefjyif;jyif;ESifh wkd;wufajymif;vJaeaom ,Ofaus;aom urBmha&pD;acsmif;ESifh arsmyg 

vkdufEkdifa&; tawG;a[mif; tusifha[mif; Z±kdufqkd;awGukd jyif&ef tcsdefwef+yDjzpfa=umif; owday;a&;om;vkdufonf?

RFA၊ ဒီဇင္ဘာ	၆ ။		။ ျမန္မာႏုိင္ငံ	ပညာေရး	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး	အ	
တြက္	ေဆြးေႏြးပြဲတစ္ခုကုိ	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕	ေအးရွား	ပလာဇာဟုိတယ္မွာ	ဒီ	
ကေန႔	က်င္းပခဲ့ပါတယ္။

ပညာေရး	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးမွာ	ဆရာ၊	ဆရာမေတြရဲ႕	အခန္း	
က႑	ေခါင္းစဥ္နဲ႔က်င္းပတဲ့	အဲဒီေဆြးေႏြးပြဲမွာ	NLD	အမ်ိဳးသားဒီမုိက	
ေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္	 ပညာေရးကြန္ရက္အဖြဲ႕ဝင္	 ေဒါက္တာသိန္းလြင္က	
ပညာေရး	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအတြက္	 ေဆာင္ရြက္ေနတဲ့	 အဖြဲ႕အ	
စည္းအားလုံး	 ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးၿပီး	 က႑တစ္ခုခ်င္းစီအလုိက္	 အား	
လုံးသေဘာတူတဲ့	ဘံုမူဝါဒကုိ	အရင္ဆုံးခ်မွတ္ၿပီးမွ	 ပညာေရးဥပေဒနဲ႔	
သင္ရုိးညႊန္းတမ္း	ေရးဆြဲသင့္တယ္လုိ႔	RFA	ကုိ	အခုလို	ေျပာပါတယ္။

“ပညာေရးကို	 အဖြဲ႕အစည္းအမ်ဳိးမ်ဳိးေပ့ါ၊	 အစိုးရေရာ၊	 လႊတ္	
ေတာ္ေရာ၊	 NGO	 ေတြေရာ၊	 အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းေတြေရာ	
ဝိုင္းလုုပ္ၾကတာေကာင္းတယ္၊	 အဲဒါေတြေပါင္းစံုဖို႔လိုတယ္၊	 အား	
လံုးေတြ႕ဆံုၿပီးေတာ့	 က႑တစ္ခုခ်င္းအလိုက္	 ေဆြးေႏြးပြဲေတြ	
အႀကိမ္ႀကိမ္လုပ္ၿပီးေတာ့	 တူညီတဲ့အေပၚမွာ	 က်ေနာ္တို႔မူဝါဒကို	 ေရး	
ဆြဲရင္ေကာင္းမယ္၊	 မူဝါဒကိုအေျခခံၿပီးေတာ့မွ	 ပညာေရးဥပေဒတို႔၊	
သင္ရိုးညႊန္းတမ္းတို႔	ေနာက္မွလုပ္ရင္ေကာင္းမယ္”

ဒါ့အျပင္	 ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕	 ပညာေရးကုိ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲရာမွာ	
ပညာေရးစနစ္နဲ႔	 ဆရာ၊	 ဆရာမေတြတင္	 ေျပာင္းလဲရမွာမဟုတ္ပဲ	
ေက်ာင္းသားေတြနဲ႔	မိဘေတြ	ကုိယ္တုိင္လည္း	ေျပာင္းလဲဖုိ႔လုိအပ္တယ္	
လုိ႔	သူကေျပာပါတယ္။

ပညာေရးျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး	ေဆြးေႏြးပြဲ	ရန္ကုန္မွာက်င္းပ
rsufESmzkH;rS

AkdvfcsKyf}uD;rsm; ,if;vyfukd ocFef;pm,loifh
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၁	။	 ။	HIV/AIDS	ေ၀ဒနာရွင္ေတြအေပၚခြဲျခား	ဆက္ဆံ	
မႈေတြအဆံုးသတ္ေရး	လူထုေခါင္းေဆာင္	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	
ေတာင္းဆိုလိုက္ပါတယ္။	 ဒီကေန႔	 ၾသစေၾတးလ်ားႏိုင္ငံ	 Melbourne	
ၿမိဳ႕	အစိုးရ႐ံုးမွာက်င္းပတဲ့	ကမၻာ့	AIDS	ေရာဂါတိုက္ဖ်က္ေရးေန႔	ညီလာ	
ခံႀကီးမွာ	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	 ေျပာၾကားခဲ့တာပါ။	 ဒါ့အျပင္	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ	Melbourne	 ၿမိဳ႕က	 ျမန္မာမိသားစုေတြနဲ႔	
လည္းေတြ႔ဆံုခဲ့ၿပီး	 လက္ရွိျမန္မာ့ႏုိင္ငံေရးအေျခအေနေတြကိုလည္း	
ေဆြးေႏြးေျပာဆုိခဲ့တဲ့အေၾကာင္း	အျပည့္အစံုကိုေတာ့	ဆက္သြယ္	ေမး	
ျမန္းထားတဲ့	မနႏၵာခ်မ္းက	တင္ျပေပးထားပါတယ္။

ကုလသမဂၢ	ႀကီးမႉးၿပီး	Melbourne	ၿမိဳ႕	အစိုးရ႐ံုးမွာ	က်င္းပတဲ့	
၂၅	 ႀကိမ္ေျမာက္	 ‘2013	 Global	 World	 AIDS	 Day’	 ၂၀၁၃	ကမၻာ့	
AIDS	 ေရာဂါတိုက္ဖ်က္ေရးေန႔ညီလာခံႀကီးကို	 ကုလသမဂၢရဲ႕	 ကမၻာ့	
AIDS	ေရာဂါတိုက္ဖ်က္ေရး	သံအမတ္ႀကီး	အျဖစ္	 ခန္႔အပ္ခံထားရတဲ့	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္လည္း	 တက္ေရာက္ခဲ့တာပါ။	 ဒီအခမ္းအနား	
အတြင္း	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	HIV/AIDS	ေ၀ဒနာရွင္ေတြအေပၚ	
ခြဲျခားဆက္ဆံမႈေတြ	အဆံုးသတ္ဖို႔	ကို	ေျပာဆိုသြားခဲ့တာပါ။

“ခဲြျခားဆက္ဆံမႈလို႔	က်မတို႔ေျပာလိုက္ရင္	 ဒီခဲြျခားဆက္ဆံခံရ	
မႈေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	က်မတို႔	သိပ္ၿပီး	မစဥ္းစားမိၾကတာက	မ်ားပါတယ္။	
တကယ္ေတာ့	 လူတေယာက္ဟာ	 သူက်င္လည္ေနတဲ့	 လူမႈအသိုင္း	
အဝိုင္းထဲမွာ	တျခားသူေတြနည္းတူ	ပံုမွန္ဆက္ဆံတာမ်ဳိး	မခံစားရတာ	
ကို	 ခဲြျခားဆက္ဆံတာလုိ႔	 ေခၚတာပါ။	 ကိုယ္ေနထိုင္တဲ့ကမၻာႀကီးမွာ	
ကိုယ့္ကိုႏွိမ္ၿပီး	 အဆက္ဆံခံရတာ၊	ကိုယ့္ကို	 မႏွစ္မ်ဳိ႕တဲ့ပံုနဲ႔ဆိုးဆိုးဝါး
ဝါးအဆက္ဆံခံရတာကို	ဘယ္သူကမွ	မခံစားခ်င္ၾကပါဘူး။	ဒါေၾကာင့္	
HIV/AIDS	ေဝဒနာခံစားေနရသူေတြကို	ဒီလိုမဆက္ဆံမိေစဖို႔အတြက္	
တုိက္တြန္းရတာပါ။	ဒါဟာ	သိပ္ကို	ရက္စက္သလို	နားလည္မႈမရွိတာကို	
ျပတဲ့အတြက္	ဒီလို	ခဲြျခားဆက္ဆံတာကို	က်မတို႔ကမၻာက	လံုးဝ	လက္	
မခံႏုိင္ပါဘူး။”

ဒီညီလာခံမတက္ေရာက္ခင္မွာေတာ	့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	
ဟာ	Melbourne	 ၿမိဳ႕မွာရွိတဲ့	 ျမန္မာမိသားစုေတြနဲ႔လည္း	၁	နာရီၾကာ	
ေတြ႔ဆံုခဲ့တဲ့အေၾကာင္း	ေတြ႔ဆံုပြဲက်င္းပေရး	ေကာ္မတီ၀င္တဦးျဖစ္တဲ့	
ကိုမ်ိဳးေအး	က	ဗြီအိုေအကို	ေျပာျပပါ	တယ္။

“က်ေနာ္တို႔	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔	 ေတြ႔ဆံုဖို႔အတြက္	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	ၾသစေၾတးလ်ႏုိင္ငံကို	ေရာက္မယ္လို႔	သတင္း	
ၾကားၾကားခ်င္းမွာပဲ	 လြန္ခဲ့တဲ့	 ႏွစ္လေလာက္ကတည္းက	အားလံုးကို	
စနစ္တက်	 ႀကိဳတင္ျပင္ဆင္ခဲ့ပါတယ္။	ဒီ	မဲလ္ဘုန္းမွာရွိေနၾကတဲ့	 ျမန္	
မာျပည္သူလူထုရယ္၊	တိုင္းရင္းသားအင္အားစုေတြရယ္	အားလုံး၂,၅၀၀	
ေက်ာ္ေက်ာ္တက္ေရာက္ပါတယ္။	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္မေရာက္	
လာခင္မွာ	တက္ေရာက္လာၾကတဲ့	ဧည့္ပရိသတ္ေတြကို	ေဖ်ာ္ေျဖတဲ့	အ	
စီအစဥ္ရွိပါတယ္။	 ကရင္တုိင္းရင္းသားေတြက	 အကေတြနဲ႔တင္ဆက္	
ခဲ့ပါတယ္။	 ေနာက္ၿပီးေတာ့မွ	 တုိင္းရင္းသားလူမ်ဳိးအသီးသီးက	 ေနၿပီး	
ေတာ့မွ	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ေတြ႔ဆံုေရးအတက္	 ဝမ္းသာစကား	
ေတြကို	ေျပာၾကားခဲ့ၾကပါတယ္။”

တက္ေရာက္လာတဲ့	 ျမန္မာမိသားစုေတြကို	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစု	

ၾကည္ကလည္း	လက္ရွိျမန္မာ့ႏုိင္ငံေရးအေျခအေန၊	 ၿပီးေတာ့တုိင္းရင္း	
သားေတြရဲ႕	အခန္းက႑နဲ႔	 ျပည္ေထာင္စုထဲမွာ	အားလံုး	အဆင္ေျပဖို႔	
ဆိုရင္	အားလံုးကေန	အေပးအယူ	လုပ္ခ်င္တဲ့စိတ္ရွိဖို႔လိုအပ္ေၾကာင္း	
အခုလို	ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။

“ဘဝဆိုတာ	စိန္ေခၚမႈပါပဲ။	အဲဒါေၾကာင့္မို႔လို႔	က်မတို႔ဟာအင္မ	
တန္မွႀကီးမားတဲ့စိန္ေခၚမႈႀကီးျဖစ္တဲ့က်မတို႔ရဲ႕ျပည္ေထာင္စုထူေထာင္	
ေရးကို	လုပ္ဖို႔ဟာ	က်မတို႔မွာ	အခြင့္အလမ္းရတယ္။	ဒါဟာ	မ်ဳိးဆက္	
တိုင္း	မ်ဳိးဆက္တိုင္းမွာ	ရတာမဟုတ္ပါဘူး။	ဒါေၾကာင့္	က်မတို႔	ျပည္သူ	
ျပည္သားမ်ားဟာ	 ဒီေခတ္ဒီအခါမွာ	 ေမြးလာၿပီးေတာ့	 ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	
ျပန္လည္ထူေထာင္ေရး၊	 ျပန္လည္ၿငိမ္းခ်မ္းေရး၊	 ျပန္လည္ညီညြတ္	
ေရးကို	လုပ္ပိုင္ခြင့္ရွိတာဟာ	အထူးအခြင့္အေရးလို႔	ျမင္ေစခ်င္ပါတယ္။	
ဒီဟာကို	ျပႆနာႀကီးလို႔	မျမင္ေစခ်င္ပါဘူး။	စိန္ေခၚမႈဆိုတာ	အခြင့္အ	
ေရးပါ။	 ျပႆနာမဟုတ္ပါဘူး။	 ဒီစိန္ေခၚမႈကို	 က်မတို႔အေနနဲ႔	 မွန္မွန္	
ကန္ကန္	ရင္ဆိုင္ဖုိ႔သာ	လိုတာျဖစ္ပါတယ္။”

ဒါ့အျပင္	 ၂၀၀၈	 ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒနဲ႔ပတ္သက္လို႔လည္း	
ဒီဥပေဒကို	 ျပင္ဆင္မႈမရွိဘဲ	 ဒီအတိုင္း	 ဆက္လက္က်င့္သံုးေနမယ္	
ဆိုရင္	 ျမန္မာႏုိင္ငံဟာ	ဒီမိုကေရစီ	 ျပည့္၀တဲ့	လူ႔အသိုင္းအ၀ိုင္းျဖစ္ႏုိင္
မွာမဟုတ္ဘူးလို႔လည္း	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	ေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	 ၾသစေၾတးလ်ားႏုိင္ငံ	 ခရီးစဥ္အတြင္းမွာ	
လည္း	-၂၀၁၅	မတိုင္ခင္	ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ျပင္ဆင္ႏုိင္ေရးအားလံုး	
က	 ၀ိုင္း၀န္းကူညီပံ့ပိုးၾကဖို႔	 ေတာက္ေလွ်ာက္	 တိုက္တြန္းေနတာပါ။	
ဒါေၾကာင့္လည္း	 ၾသစေၾတးလ်ားေရာက္	 ျမန္မာ့အေရးလႈပ္ရွားသူေတြ	
ကေန	 ဒီကေန႔	 ဖြဲ႔စည္းပံုျပင္ဆင္ေရး	လက္မွတ္စုေဆာင္းတဲ့လႈပ္ရွားမႈ	
တခုကို	စတင္လိုက္တယ္လို႔ေဒါက္တာ	ျမင့္ခ်ိဳက	ေျပာပါတယ္။

“ၾသစေၾတးလ်ားမွာရွိေနတဲ့	ျမန္မာႏုိင္ငံသားေတြသာ	မကဘဲနဲ႔	
ၾသစေၾတးလ်ားႏုိင္ငံသားေတြ	အကုန္လံုးပါ	ဘာေၾကာင့္	ျပင္သင့္	တယ္	
ဆိုတာကို	 က်ေနာ္တို႔က	 ရွင္းျပၿပီးေတာ့	 လက္မွတ္ေကာက္ခံမယ္၊	
အဲဒါေတြကို	 ဒီဇင္ဘာလကုန္	 (၃၁)	 ရက္ေန႔ေရာက္ရင္	 အားလံုးစု	
စည္းၿပီးေတာ့	ၾသစေၾတးလ်ားအစုိးရကို	စာနဲ႔တကြ	တင္ၿပီးေတာ့	ျပည္သူ	
ေတြကေတာ့	ေတာင္းဆိုေနၿပီ၊	ၾသစေၾတးလ်ားအစိုးရက	ဒါကိုသံတမန္	
ေရးအရ၊	 နည္းပညာအရ၊	 ႏုိင္ငံေရးအရ	 ျပည္တြင္းမွာရွိေနတဲ့	 အစိုးရ	
နဲ႔	 ပါလီမန္နဲ႔	တပ္မေတာ္တို႔ကို	တိုက္တြန္းေတာင္းဆိုၿပီးေတာ့	အျမန္	
ဆံုးျပင္ဖို႔	 ကိစၥေတြကို	 လႈံ႔ေဆာ္ေပးဖို႔၊	 တုိက္တြန္းေပးဖို႔	 အဲဒါေတြကို	
က်ေနာ္တို႔	ေတာင္းဆိုဖို႔ရွိပါတယ္။”

မနက္ျဖန္မွာေတာ့	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ	သူ႔ရဲ႕ၾသစေၾတး	
လ်ားႏုိင္ငံ	ခရီးစဥ္အဆံုးသတ္ၿပီး	 ျမန္မာႏုိင္ငံကို	 ျပန္လည္ထြက္ခြာမွာ	
ျဖစ္ပါတယ္။	သူ႔ရဲ႕	၅	ရက္ၾကာ	ၾသစေၾတးလ်ားႏုိင္ငံခရီးစဥ္အတြင္းမွာ	
ၾသစေၾတးလ်ားဝန္ႀကီးခ်ဳပ္၊	ႏုိင္ငံျခားေရး၀န္ႀကီး၊	လႊတ္ေတာ္အပါအဝင္	
ထိပ္ပိုင္း	 အစိုးရတာဝန္ရွိသူေတြနဲ႔	 ေတြ႔ဆံုခဲ့သလို	 ၾသစေၾတးလ်ား	
တကၠသိုလ္ေတြက	ေပးအပ္ခ်ီးျမႇင့္တဲ့	ဂုဏ္ထူးေဆာင္	ပါရဂူဘြဲ႔ေတြကို	
လက္ခံရယူခဲ့ၿပီး	ျမန္မာ့ႏုိင္ငံေရး	လက္ရွိအေျခအေန၊	ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံ
ဥပေဒဆုိင္ရာ	ကိစၥေတြကိုလည္း	အေလးအနက္ထား	ေျပာဆိုေဆြးေႏြး	
ခဲ့ပါတယ္ရွင့္။

ေရာဂါရွင္ေတြကို	ခြဲျခားဆက္ဆံမႈ	အဆံုးသတ္ဖို႔	ေဒၚစုပန္ၾကား
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၅	။	။	ျမန္မာႏိုင္ငံဟာ	၂၀၁၄	ခုႏွစ္	အာဆီယံအလွည့္	
က်ဥကၠဌျဖစ္တဲ့အခါ	 ျမန္မာ့ႏိုင္ငံေရးအတြက္	 ဘယ္လိုအခြင့္အလမ္း	
ေကာင္းေတြျဖစ္လာမလဲ၊	စိန္ေခၚခ်က္ေတြကေရာဘာရိွမလဲဆိုတဲ့	သံုး	
သပ္ေဆြးေႏြးမႈတရပ္ကို	 ၀ါရွင္တန္ဒီစီက	 အေမရိကန္တကၠသိုလ္မွာ	
မေန႔က	ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကပါတယ္။ 

ေဆြးေႏြးပြဲမွာ	အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုက	ျမန္မာ့အေရးသုေတ	
သီေတြ	 အေမရိကန္ႏိုင္ငံျခားေရးဌာန	 တာ၀န္ရိွသူေတြ	 တက္ေရာက္	
သလို၊	အမ်ားစုကေတာ့	အေမရိကန္	တကၠသိုလ္ေက်ာင္းသားေတြျဖစ္	
ပါတယ္။	ျမန္မာႏိုင္ငံကဆိုရင္ေတာ့	ျမန္မာသမၼတ	အႀကံေပးအဖဲြ႔၀င္အ	
ခ်ိဳ႕အျပင္၊	ျမန္မာအရပ္ဖက္	လူ႔အဖဲြ႔အစည္းဘက္က	မဇင္မာေအာင္က	
ဦးေဆာင္ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။	 ျမန္မာႏိုင္ငံလက္ရိွ	 စိန္ေခၚခ်က္ေတြကို	
ေျဖရွင္းဖို႔ဆိုရင္	အခ်ဳပ္ကေတာ့	ဖဲြ႔စည္းပံုျပင္ဆင္ေရးျဖစ္တယ္လို႔	မဇင္	
မာေအာင္က	ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။	ဒီေဆြးေႏြးခ်က္နဲ႔	ပတ္သက္လို႔	မဇင္	
မာေအာင္ကို	မခြာညိဳက	ေတြ႔ဆံုေမးျမန္းခဲ့ပါတယ္။	
ေဒၚဇင္မာေအာင္	။	 ။	“အာဆီယံဥကၠဌတာ၀န္	ယူရတာနဲ႔	တၿပိဳင္နက္	
တည္း	ျပည္တြင္းမွာလည္း	ႏုိင္ငံေရး	အေျပာင္းအလဲေတြက	ေရွ႕ဆက္	
ၿပီးေတာ့	 သြားဖို႔	 လိုေနတုန္းပဲေပါ့ေနာ္။	 က်မ	 ခ်ဥ္းကပ္ၿပီးေတာ့ေျပာ	
ခဲ့တဲ့	 ႐ႈေထာင့္ကေတာ့	 အေရွ႕ေတာက္ေလွ်ာက္	 Panel	 ေတြမွာေျပာ	
သြားၾက	တာေတြက	 စိန္ေခၚမႈေတြမ်ားတယ္။	 အထူးသျဖင့္တုိင္းျပည္	
ရဲ႕	Capacity	ေပါ့ေနာ္	အသြင္ကူးေျပာင္းေရးကို	ပိုၿပီးေတာ့	ေရွ႕ေရာက္	
ေအာင္	လုပ္တဲ့အခါမွာ	Capacity၊	Capacity	ပဲ	ေျပာသြားၾကတာေတြ	
မ်ားတယ္။	ဒါလည္း	ဟုတ္ပါတယ္။	Issue	ေတြ	ေျဖရွင္းရမယ့္	ျပႆနာ	
ေတြက	အရမ္းမ်ားလြန္းတယ္။	ဆိုေတာ့	ဘယ္ဟာကို	စကိုင္ရသင့္ဆို	
တာ	က်မက	အေျဖမရွိသလို	 ျဖစ္ေနတယ္။	ဆိုေတာ့	က်မ	 ေကာက္	
ခ်က္ဆြဲတယ္။	အဓိက	အစႏုိင္ဆံုးနဲ႔	အျဖစ္ႏုိင္ဆံုး	ႏုိင္ငံေရးအၾကပ္အ	
တည္းကို	ေျဖရွင္းဖုိ႔	လိုအပ္ေနတာက	အေျခခံဥပေဒပဲ။	အားလံုးကို	စ	
ႏုိင္မယ့္ခရီးကေလ။	အေျခခံဥပေဒကို	Reform	လုပ္ဖုိ႔ေပါ့ေနာ္။	အဲ့ဒီ႐ႈ	
ေထာင့္ကေနၿပီးေတာ့	က်မက	ေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။”	
VOA ။	။	အဲ့ေတာ့	ဒီလိုေဆြးေႏြးတဲ့အေပၚမွာေကာ	တံု႔ျပန္မႈ	ဘယ္လို	
မ်ား	ရခဲ့သလဲ။	
ေဒၚဇင္မာေအာင္	။	 ။	 “တံု႔ျပန္မႈက	 အဓိကကေတာ့ေလ	 တကၠသိုလ္	
တခုလည္း	 ျဖစ္တဲ့အတြက္ေၾကာင့္မို႔လို႔	 ေက်ာင္းသားေတြနဲ႔	 Policy	
Maker	ေတြက	ဒီလက္ေတြ႔ျဖတ္သန္းခဲ့တဲ့သူေတြ၊	ေနာက္ၿပီးေလ့လာ	
ထားတဲ့	သူေတြဆီကေနၿပီး	ဒီ	Panel	ကေနတဆင့္	သူတို႔ကေလ့လာ	
ခ်င္တဲ့	သေဘာေပါ့ေနာ္။	 ဒီအေမရိကန္	တကၠသိုလ္က	 ေက်ာင္းသား	
ေတြမ်ားတယ္။	ေနာက္ၿပီးေတာ့	ဒီအေမရိကန္မွာရွိတဲ့	အရပ္ဖက္လူ႔အ	
ဖြဲ႔အစည္းေတြက	မ်ားတယ္။	သူတို႔မရွင္းတာေတြေပါ့	က်မတို႔တင္ဆက္	
ခဲ့တဲ့အေပၚမွာထက္ကို	 ေနာက္ထပ္	သိခ်င္ေနတဲ့	သီးျခားသူတို႔	 ၾကား	
ေနတဲ့	သတင္းေတြမွာျဖစ္ေနတဲ့ဟာေပါ့ေနာ္။	ဥပမာဆိုရင္၂၀၁၅	ေရြး	
ေကာက္ပြဲဟာ	Free	and	Fair	ျဖစ္ပါ့မလားေပါ့။	ဒါမ်ိဳးေတြေပါ့။	တကယ္	
လို႔မျဖစ္ဘူးဆုိရင္	 တခ်ိဳ႕ကေတာ့	 အေမရိကန္	 State	 Department	
က	ပုဂၢိဳလ္ေတြကို	ေမးတာေတြလည္းရွိတယ္။	အေမရိကန္က	ဘယ္လို	
ျပန္ၿပီးေတာ့	ဘယ္ေပၚလစီေတြ	ထပ္ခ်မွတ္မလဲေပါ့။	ဆိုေတာ့	ဒါမ်ိဳးေတြ	

လည္း	 ေတြ႔ရတယ္	 ေမးခြန္းေတြ	 တက္တာေတာ့ေနာ္။	 အထူးသျဖင့္	
၂၀၁၅	ေရြးေကာက္ပြဲနဲ႔	ပတ္သက္လို႔	ေမးၾကပါတယ္။”	
VOA ။	။	ဦးကိုကိုလိႈင္တို႔	တက္တယ္ဆုိတဲ့	Panel	မွာေရာ	သူတို႔အေနနဲ႔	
ဘာေတြ	ေဆြးေႏြးတယ္လို႔	မဇင္မာေအာင္	သိရပါလဲ။	
ေဒၚဇင္မာေအာင္	။	 ။	 “အထူးသျဖင့္ေတာ့	ဆရာဦးကိုကိုလိႈင္က	ဘာ	
ေျပာသြား	သလဲဆုိေတာ့	သူတို႔	အေျပာင္းအလဲကို	Commitment	ရွိရွိနဲ႔	
လုပ္ေနတာကို	ပိုၿပီးေတာ့	ေျပာသြားတယ္ေပါ့ေနာ္။	Commitment	ရွိ	
တယ္ဆုိတာေတာ့	ယံုပါ။	ဒါေပမဲ့	သူတို႔မွာ	ႏုိင္ငံေတာ္အဆင့္မွာလည္း	
Capacity	မရွိဘူး။	ကိုင္တြယ္ရတဲ့	Issue	ေတြက	အမ်ားႀကီးပဲေပါ့ေလ။	
စီးပြားေရးအရေတြ၊	Infrastructure	ေတြ	ဘယ္လိုလုပ္ရတယ္ေပါ့ေနာ္။	
ဆုိေတာ့	တုိင္းျပည္က	ဟို	ဘယ္လိုေျပာမလဲ	အတိတ္က	ပိတ္ဆုိ႔ထားခဲ့
တယ္ေပါ့ေနာ္	အကူအညီေတြ	လိုတဲ့အေၾကာင္း	ရွိမယ္။	ေနာက္ၿပီးေတာ့	
ေသခ်ာတာက	သူတို႔ဟာ	Commitment	ရွိရွိနဲ႔	လုပ္ေနတယ္ဆိုတာမ်ိဳး	
ဒါကို	ေျပာသြားပါတယ္။	ဒါကို	လက္ရွိအစိုးရရဲ႕	လုပ္ေနတဲ့	အလုပ္ေတြ	
အေပၚမွာေလ	ခ်ဥ္းကပ္ၿပီးေတာ့	ေျပာသြားပါတယ္။”	
VOA ။	။	သူတို႔ကေတာ့	ဒီအေျပာင္းအလဲေတြကို	ေထာက္ခံဖုိ႔၊	အကူအ	
ညီေတြ	ပံ့ပိုးေပးဖုိ႔	သူတုိ႔က	ေျပာခဲ့တယ္ေပါ့ေနာ္။	မဇင္မာေအာင္	က်	
ေတာ့	သူတို႔နဲ႔	နည္းနည္းေလးမ်ား	ကြဲလြဲမလားလို႔။	
ေဒၚဇင္မာေအာင္	။	 ။	 “ဟုတ္ပါတယ္။	 ခ်ဥ္းကပ္ပံုျခင္းေတာ့	 က်မတို႔	
မတူၾကဘူးေလ။	တခ်က္ကဘာလဲဆုိေတာ့	က်မက	အစိုးရမဟုတ္တဲ့	
အဖြဲ႔အစည္းက	တက္ရတာဆုိလို႔	က်မတေယာက္ပဲရွိတယ္။	က်မအဲ့ဒီ	
Panel	 ထဲမွာ	 ၾကည့္လုိက္တဲ့အခါက်ေတာ့ေလ။	 ဆုိေတာ့	 က်မအ	
ရပ္	 ဖက္လူ႔အဖြဲ႔အစည္းအေနနဲ႔ေရာ၊	 ဒီမိုကေရစီေရးတက္ႂကြလႈပ္	
ရွားသူတစ္ေယာက္	 အေနနဲ႔ေရာေပါ့ေနာ္	 အျမင္ေတြက	 ေတာ့	
မတူၾကဘူးေပါ့။	 က်မက	 ႏုိင္ငံေရးအရ	 ျမင္တာကေတာ့	
စိုးရိမ္တာကေတာ့	 အေျပာင္းအလဲေတြက	 ျမန္လြန္းအားႀကီးတယ္။	
ဒါေပမဲ့	 က်မတုိ႔က	 အေျပာင္းအလဲက	 ဘယ္မွာပဲ	 ေတြ႔ရလဲဆုိေတာ့	
က်မေထာက္ျပတဲ့အခ်က္ကေလ	Higher	Level	မွာပဲ	Engagement	
လုပ္ေနတယ္။	ေနျပည္ေတာ္နဲ႔	တကယ့္	Elite	Level	မွာပဲ	လုပ္ေနၿပီး	
ေတာ့	အေျပာင္းအလဲရဲ႕	အရသာကို	သာမန္ျပည္သူေတြက	မခံစားရ	
ေသးဘူး။	 သာမန္ျပည္သူေတြ	 ဘာလိုသလဲဆုိေတာ့	 စီးပြားေရးအ	
ခြင့္အလန္းေတြ၊	 ပညာေရးအခြင့္အလန္းနဲ႔	 ဒီလူေတြရဲ႕အေျခခံလိုအပ္	
ခ်က္ေတြ	 ျပည့္စံုဖုိ႔က	 ဒီအေျပာင္းအလဲဟာ	 ထိထိေရာက္	 ေရာက္	
မျဖစ္ေသးဘူး။	၃	ႏွစ္ေက်ာ္ၾကာလာတဲ့အခါမ်ိဳးမွာ။	ဆုိေတာ့	ဒါ့အျပင္ကို	
ႏုိင္ငံေရးအရလည္းဟုတ္တယ္	ဒီမိုကေရစီ	အေျခခံဥပေဒကိုယ္တုိင္က	
ဒီမိုကရက္တစ္မဆန္တဲ့	 အေရးသားေတြ၊	 အသံုးအႏႈန္းေတြအျပင္ကို	
စာပိုဒ္ေတြ	 ပါေနတဲ့ဟာကို	က်မ	 ေထာက္ျပၿပီးေတာ့	 ေဆြးေႏြးတယ္။	
အေကာင္းျမင္တာဟာ	လက္ေတြ႔နဲ႔	နည္းနည္းေ၀းသြားတာမ်ိဳး	ျဖစ္ႏုိင္	
တယ္။	 ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔	 အရွိတရားကိုပဲ	 ျမင္ဖုိ႔လို႔ပဲ	 က်မ	 ခ်ဥ္းကပ္	
ၿပီးေတာ့	ေျပာပါတယ္။	လက္ရွိ	ျပည္သူေတြရဲ႕	ဘ၀ရယ္၊	ႏိုင္ငံေရး	အရ	
အႀကီးက်ယ္ဆံုး	စိန္ေခၚမႈဟာ	အေျခခံဥပေဒပဲ	ဒါကို	က်မ	ခ်ဥ္းကပ္ၿပီး	
ေတာ့	ေျပာသြားပါတယ္။”	

အေမရိကန္တကၠသိုလ္မွာ	ျမန္မာ့အေရး	သံုးသပ္ေဆြးေႏြး
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၃	။	 ။	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈေတြ	ေဖာ္ေဆာင္ေနတဲ့ျမန္မာ	
ႏုိင္ငံမွာ	အသက္မျပည့္ေသးတဲ့	ကေလးစစ္သားေတြ	ထပ္မံစုေဆာင္း	

ျခင္း	မရွိေတာ့ဘူးဆုိေပမယ့္	မၾကာခင္ကမွ	တပ္ထဲ	ေရာက္လာၾကတဲ့	

အသက္မျပည့္ေသးသူ	 ကေလးစစ္သားေတြ	 အမ်ားအျပားရွိေနတုန္း	

ပဲျဖစ္ပါတယ္။	ဒီဇင္ဘာ	၁	ရက္ေန႔က	စလုိ႔	အသက္	၁၈	ႏွစ္	ေအာက္	

ကေလးစစ္သားေတြ	မရွိေတာ့ေအာင္	လုပ္ေဆာင္မယ္လုိ႔	ျမန္မာအစုိးရ	

တာ၀န္ရွိသူေတြ	ကတိေပး	ေျပာဆုိထားတဲ့ၾကားက	အခုလုိ	ကေလးစစ္	

သားေတြရွိေနတာျဖစ္ပါတယ္။	အျပည့္အစုံကုိေတာ့	ကုိေဇာ္၀င္းလႈိင္က	

တင္ျပေပးပါမယ္။

ျမန္မာႏုိင္ငံက	သာယာလွပတဲ့	အပန္းေျဖ	ကမ္းေျခေနရာေတြ	

ထဲက	တခုျဖစ္တဲ့	ေခ်ာင္းသာရြာဟာ	ျပည္တြင္း	ျပည္ပက	လာေရာက္	

လည္ပတ္သူေတြနဲ႔	 ျပည့္ေနေပမယ့္လည္း	 ေဒသခံရြာသားေတြဟာ	

ဆင္းရဲခ်ဳိ႕တဲ့စြာနဲ႔	 ဘ၀ရပ္တည္ေရးအတြက္	 ႐ုန္းကန္ေနၾကရတာပါ။	

ဒီအထဲမွာ	မင္းသူတုိ႔	မိသားစုလည္း	ပါ၀င္ပါတယ္။	အဲဒီလုိ	ဆင္းရဲႏြမ္း	

ပါးတဲ့ဘ၀က	႐ုန္းထြက္ၿပီး	မိသားစုကုိ	ေထာက္ပံ့ေပးခ်င္တဲ့	မင္းသူတ	

ေယာက္	အိမ္မက္	မမက္ဘူးတဲ့	အခြင့္အေရးဗန္းျပၿပီး	စစ္တပ္ထဲ၀င္ဖုိ႔	

စည္း႐ုံးသူ	ပြဲစားရဲ႕လက္ခ်က္ေၾကာင့္	အသက္မျပည့္ခင္	၁၄	ႏွစ္သား	

အရြယ္မွာကတည္းက	သားစုေဆာင္းေရးကတဆင့္	တပ္ထဲကုိ	ေရာက္	

သြားပါတယ္။

ဒါေပမယ့္	စစ္တပ္ထဲေရာက္သြားတဲ့အခါ	အျပင္မွာ	သူ႔ကုိေျပာျပ	

လုိက္တဲ့	အေျခေနေတြနဲ႔	မုိးနဲ႔ေျမကြာျခားေနတာကုိ	ေတြ႔ရတဲ့ေၾကာင္း	

တပ္ထဲက	မၾကာခင္ကမွ	ျပန္ထြက္ေျပးလာတဲ့	မင္းသူကေျပာပါတယ္။

“သူတို႔က	 ေကၽြးတဲ့ဥစၥာေတြက	 ေကာင္းလည္းမေကာင္းဘူး၊	

ၿပီးေတာ့	ႏွိပ္စက္တယ္၊	ဆဲလည္းဆဲတယ္။	ဥပမာ-	မွားလို႔ရွိရင္လည္း	

နည္းနည္းပါးပါး	သည္းညည္းမခံဘူး။	ပါး႐ိုက္တယ္။	တခါတေလက်ရင္	

ခ်တယ္။	ၿပီးရင္	ေတာင္ေစာင္းကေနၿပီးေတာ့	ေဆာင့္ကန္တယ္။	တခါ	

တေလက်ရင္။	အဲဒီမွာက်ေတာ့	ကိုယ့္လူ-သူ႔လူ----တခါတေလက်ရင္	

ေပါင္ေတြျပတ္၊	 ေခါင္းေတြျပတ္…	 ဘာမွမရွိေတာ့ဘူး။	 က်ေနာ္လည္း	

ေၾကာက္ၿပီးေတာ့	ပစ္တာေပါ့။ကိုယ္မွ	အေတြ႔အႀကံဳမွရွိမွမရွိတာ။…”

ငယ္ငယ္ရြယ္ရြယ္နဲ႔	 ေရွ႕တန္းစစ္မ်က္ႏွာျပင္ေရာက္သြားတဲ့	

မင္းသူတေယာက္	ထိတ္လန္႔ေၾကာက္ရြံ႕ရုံတင္မကပဲ	အရြယ္နဲ႔	မလုိက္	

တဲ့	 ရက္စက္ၾကမ္းတမ္းမႈေတြကုိ	 ႀကံဳေတြ႔လုိက္ရတဲ့အတြက္	 စစ္တပ္	

ထဲက	ထြက္ေျပးလာတဲ့အခ်ိန္မွာ	မ်က္ႏွာေသနဲ႔	စကားေျပာရင္	ထစ္ေငါ့	

ထစ္ေငါ့နဲ႔		ေျပာတဲ့လူငယ္တဦးအျဖစ္	မိဘေတြထံကုိျပန္ေရာက္လာခဲ့	

ပါတယ္။

အသက္မျပည့္ေသးပဲ	 စစ္တပ္ထဲေရာက္သြားတဲ့	 ရင္ေသြးက	

ဖုန္းဆက္ၿပီး	လာကယ္ဖုိ႔	ေျပာတဲ့အတြက္	စုိးရိမ္ပူပန္ရတဲ့အ	ေၾကာင္း	

ကုိလည္း	မိခင္ျဖစ္သူက	ျပန္ေျပာျပပါတယ္။

“စိုးရိမ္တာေပါ့။	 ဖုန္းမဆက္တာ	 သံုးလေလာက္ရွိေနၿပီ	 သူတို႔	

ဖုန္းမဆက္ေတာ့ေလ။	-	အရင္တုန္းကဆိုလို႔ရွိရင္	ဖုန္းလွမ္းၿပီးဆက္လို႔

ရွိရင္	-အေမ၊	သားကို	ကယ္ပါအံုး၊	အေမ	ေအးေအးေဆးေဆးမေနပါနဲ႔-

ဘယ္လုိေနရတယ္ဆိုတာ	 သားပဲသိတယ္၊	 အဲလိုမ်ဳိး	 ေျပာေနတဲ့အ	

ခါေတြက်	ကိုယ္က	အကုန္လံုး	ဖုတ္ပူမီးတုိက္ေပါ့ေနာ္-”

ျမန္မာစစ္တပ္ထဲမွာ	 အသက္မျပည့္ေသးတဲ့	 ကေလးငယ္ေတြ	

ဘယ္ေလာက္ရွိတယ္ဆုိတာ	အတိအက်မသိႏုိင္ေပမယ့္	လြန္ခဲ့တဲ့	ႏွစ္	

အနည္းငယ္အတြင္း	 အသက္မျပည့္ေသးတဲ့	 ကေလးစစ္သား	 ၅၀၀	

ေလာက္အထိ	 စစ္တပ္က	 ျပန္လႊတ္ေပးခဲ့ပါတယ္။	 အဲဒီျပန္လြတ္လာ	

သူေတြထဲက	အငယ္ဆုံးကေလးစစ္သားဟာ	အသက္	၁၁	ႏွစ္ပဲရွိတယ္	

လုိ႔	ဆုိပါတယ္။

မင္းသူလုိပဲ	 ရန္ကုန္ၿမိဳ႕မွာ	 လစာေကာင္းတဲ့	 ေန႔စားအလုပ္က	

ေလးမ်ား	 ရႏုိင္မလားဆုိတဲ့	 ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္နဲ႔	 ဧရာ၀တီျမစ္ကမ္းေဘး	

ကရင္ေက်ာက္ရြာကေန	 ဇူလုိင္လတုန္းက	 ထြက္သြားတဲ့	 စန္းထက္	

ေက်ာ္တေယာက္လည္း	 မိခင္ထံ	 ေငြေတြျပန္ပုိ႔ႏုိင္မယ္ဆုိတဲ့မက္လုံးနဲ႔	

စစ္သား	စုေဆာင္းေရးထဲ	ပါသြားခဲ့တယ္လုိ႔	သားျဖစ္သူရဲ႕	 ဓာတ္ပုံကုိ	

ျပၿပီး	မိခင္ျဖစ္သူက	ျပန္ေျပာျပပါတယ္။

“နစ္နစ္နာနာပဲ၊	ကုိယ္က	မခံစားႏုိင္ဘူး၊	သူတို႔	ရက္စက္တယ္ပဲ၊	

အခုက…ကေလးအသက္မျပည့္ေသးတဲ့အတြက္	 ကိုယ္က	 ရက္စက္	

တယ္ပဲထင္တယ္။”

ကေလးငယ္ေတြကု	ိပြဲစားေတြက	စစ္တပ္ထဲ	မ၀င္	၀င္ခ်င္ေအာင္	

နည္းမ်ဳိးစုံသုံးၿပီး	စည္း႐ုံးသိမ္းသြင္းခဲ့တယ္လုိ႔	ေလ့လာသူေတြက	ေျပာ	

ပါတယ္။	အခုခ်ိန္ထိေတာ့	စန္းထက္ေက်ာ္ဟာ	စစ္တပ္ထဲမွာပဲ	ရွိေနဆဲ	

ျဖစ္ပါတယ္။	 သူ႔ကို	 ျပန္လႊတ္ေအာင္	 မိဘေတြအေနနဲ႔	 လုပ္ေဆာင္	

ေပးႏုိင္ျခင္း	မရွိေသးပါဘူး။

စစ္တပ္ထြဲမွာ	ရွိေနစဥ္အတြင္း	အထက္အရာရွိေတြ	ခုိင္းတာကုိ	

ႀကိဳက္တာ	မႀကိဳက္တာအပထား	ေနာက္ပုိင္းမွာ	အဆင္ေျပေအာင္သူတုိ႔	

ခုိင္းတာကုိ	 အလုိက္သင့္လုပ္ၿပီး	 ေနထုိင္ခဲ့တယ္လုိ႔	 မင္းသူကေျပာပါ	

တယ္။

ကေလးစစ္သား	ပေပ်ာက္ေရးပူးေပါင္း	လုပ္ေဆာင္ၾကဖုိ႔	ျမန္မာ	

အစုိးရနဲ႔	 ကုလသမဂၢအၾကား	 နားလည္မႈရရွိထားၿပီးတဲ့ေနာက္ပုိင္းမွာ

လည္း	ကေလးစစ္သား	စုေဆာင္းမႈေတြက	ရွိေနဆဲျဖစ္ပါတယ္။

ကေလးစစ္သား	ပေပ်ာက္ေရးအတြက္	နားလည္မႈ	စာခၽြန္လႊာ	

လက္မွတ္ေရးထုိးထားတဲ့	 ILO	 ႏုိင္ငံတကာ	 အလုပ္သမားအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရဲ႕	

ျမန္မာႏုိင္ငံဆုိင္ရာ	ဌာေနကုိယ္စားလွယ္	Steve	Marshall	က	အခုလို	

ေျပာပါတယ္။

“တုိးတက္မႈေတာ	့ ရွိလာေနပါတယ္။	 ေကာင္းေတာ့	 ေကာင္းမ	

သြားေသးဘူး။	အသက္မျပည့္ေသးတဲ့	အမ်ဳိးသားက	ေလးငယ္ေတြကုိ	

စစ္တပ္က	စုေဆာင္းေနတာ	က်ေနာ္တုိ႔	အခုခ်ိန္ထိေတြ႔ေနရတုန္းပဲ။”

ဒီအေတာအတြင္းမွာေတာ့	ကေလးစစ္သားစုေဆာင္းတဲ့	 ပြဲစား	

ေတြနဲ႔	ပါ၀င္ပတ္သက္	စစ္တပ္က	တာ၀န္ရွိသူေတြအေပၚ	ထိထိေရာက္	

ေရာက္	အေရးယူမႈမရွိတဲ့အတြက္	ကေလးစစ္သား	စုေဆာင္းမႈ	တုိက္	

ဖ်က္ေရးဟာ	မေအာင္ျမင္ေသးတာ	ဆိုၿပီးေတာ့လည္း	လူ႔အခြင့္အေရး	

အဖြဲ႔ေတြက	ေ၀ဖန္ေျပာဆိုေနပါတယ္။

ျမန္မာစစ္တပ္အတြင္း	ကေလးစစ္သား	အမ်ားအျပားရွိေနဆဲပါ



Voice of Burma 948Page � December 8, 20�3

pmrsufESm 7 okd h

ဦး၀င္းတင္ရဲ့	ေခတ္စကား ဟံသာ၀တီ	ဦး၀င္းတင ္

အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္	 ဗဟိုေကာ္မတီ၀င္	 သတင္းစာ	
ဆရာႀကီး	ဦး၀င္းတင္ရဲ့	ေခတ္စကားအစီအစဥ္မွာ	အခုတပတ္မွာေတာ့	
ျပည္တြင္းမွာအေျပာမ်ားေနတဲ့	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြနဲ႔	 ကားပါမစ္အ	
ေၾကာင္း	ဆရာႀကီးဦး၀င္းတင္	တင္ျပထားတာကို	VoB	 စာဖတ္ပရိတ္
သတ္ႀကီးဖတ္႐ႈႏိုင္ဖို႔	RFA	မွတဆင့္	ကူးယူဖာ္ျပ	ေပးလိုက္ပါတယ္ခင္	
ဗ်ာ။

ကိုခင္ေမာင္စိုးေရ	က်ေနာ္ဒီတပတ္ေျပာခ်င္တာကေတာ့	 ဗမာ	
ျပည္မွာ	ေတာ္ေတာ္ကို	လႈပ္လႈပ္ရွားရွားျဖစ္ေနတဲ့	သတင္းတစ္ပုဒ္	ကိ	
စၥေျပာခ်င္ပါတယ္။

အဲဒါကဘာလည္းဆိုေတာ့	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြကို	အခုအစိုး	
ရနဲ႔ေဆြးေႏြးေနတဲ့	အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး	စာခ်ဳပ္	ခ်ဳပ္ဖို႔ဆိုၿပီးေတာ့	ေဆြး	
ေႏြးေနတဲ့	လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားေပါ့ဗ်ာ၊	အဲဒီအဖြဲ႔အစည္းမ်ား	
ကို	ေမာ္ေတာ္ကားေတြ	ပါမစ္ေတြ	ထုတ္ေပးတယ္ဆိုတဲ့	သတင္းေတြ	
ဘာေတြျပတယ္။	 အဲဒီသတင္းက	 ဘာဘဲေျပာေျပာ	 သတင္းကေတာ့	
ေတာ္ေတာ္	 ကိုမွန္တဲ့သတင္း	 ျဖစ္ေနၿပီ။	 ျဖစ္တဲ့အျပင္	 လူတိုင္းက	
လည္း	ေတာ္ေတာ္ကိုစိတ္၀င္စားတယ္။

ေနာက္တခါ	 စိတ္၀င္စားတဲ့အေၾကာင္းကလည္း	 ေပးလိုက္တဲ့	
ကားေတြကလည္း	 နည္းတဲ့အေရအတြက္မဟုတ္ဘူး၊	 ဒီ	 သတင္းက	
လည္း	 ဂ်ာနယ္ေတြကလည္း	 အကုန္လံုး၀ိုင္းေရးၾက	 ဆိုေတာ့	 ေတာ္	
ေတာ္ကို	ဆူပြက္ေနတဲ့	 ေခတ္စကားတစ္ခုျဖစ္တယ္လို႔	က်ေနာ္	 ေျပာ	
ခ်င္ပါတယ္။

ဒီလိုဗ်၊	ဒီ	ၿငိ္မ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြ	အခု	ေဆြးေႏြးေနတဲ့ၾကတဲ့ဟာ	
အားလံုးသိၾကတဲ့အတိုင္းဘဲ	 ေတာ္ေတာ္မ်ားတယ္ဗ်၊	 ဆယ့္ေလး	 ငါး	
ရွစ္ဖြဲ႔	 ရွိတယ္၊	 ဒီအဖြဲ႔ေတြကို	 ျပည္တြင္းကိုလည္းေခၚၿပီးေတာ့	လိုင္ဇာ	
တို႔ဘာတို႔မွာသြားေဆြးေႏြးတယ္၊	ေနာက္တခါ	မၾကာခင္မွာဆိုလို႔ရွိရင္	
လည္း	ဘားအံတို႔ဘာတို႔မွာ	ေဆြးေႏြးမယ္။	ေနာက္တခါ	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ကုိ	
လည္း	ေခါင္းေဆာင္ေတြဘာေတြေခၚၿပီးေတာ့	ေတြ႔တယ္၊	ဒီလိုေပါ့ဗ်ာ	
အစံုေပါ့။

အဲဒီအထဲမွာ	 ထင္ရွားတဲ့အဖြဲ႔အစည္းေတြကေတာ့	 ကရင္တို႔၊	
ကရင္နီတို႔	ABSDF	တို႔	ကခ်င္တို႔	ေနာက္	မြန္တို႔	ရွမ္းတို႔	စသည္ေပါ့	
ဗ်ာ၊	အဖြဲ႔ေတြက	ေတာ္ေတာ္စံုပါတယ္။	အဲဒီေတာ့	ဒီအဖြဲ႔ေတြကိုေပးတဲ့	
ေမာ္ေတာ္ကားေတြက	 ပါမစ္ေတြက	 အားလံုး	 အစီးေပါင္း	 ၃,၀၀၀	
ေလာက္ရွိတယ္လို႔ေျပာတယ္၊	၃,၀၀၀	ေလာက္မွာ	အခု	အစီး	၁,၀၀၀	
ေလာက္ကေတာ့	ထုတ္ၿပီးေနၿပီ၊	ထုတ္ၿပီးေတာ့	သံုးေနၿပီေပါ့ေလ၊	 ပါ	
မစ္ေတြရၿပီ၊	အစီး	၂,၀၀၀	ေလာက္	က်န္ေသးတယ္။

အစိုးရကေနၿပီးေတာ့	ေပးတဲ့ပံုစံက	ဒီ	ပါမစ္ေတြကိုထုတ္ေပးတဲ့	
အခါမွာ	 အခြန္ေတြ	 ကင္းလြတ္ခြင့္ေတြကလည္း	 ရေသးတယ္ဗ်၊	 ဒီ	
၄၀	ရာခိုင္ႏႈန္းေလာက္ကို	ေလ်ာ့ေပးတယ္။	ဒါ့အျပင္ကို	တခါ	တဆင့္	
ေရာင္းစားလို႔ရွိိရင္လည္း	ကားတစီးကို	သိန္း	၅၀၀	ေလာက္ရတယ္ဆို	
တဲ့	သတင္းေတြကလည္း	ျဖစ္ေနတယ္ဗ်။

ဒီ	သိန္း	 ၅၀၀	ဆိုတာ	 ေအာက္ေဈး၊	အထက္ေဈးက	သူ႔ထက္	
မ်ားတဲ့ေဈးေတြလည္း	 ရတယ္လို႔ေျပာတယ္။	အဲဒီေတာ့	အဲဒီကိစၥေတြ	
နဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	သတင္းေတြက	ဘာထပ္ျဖစ္ျပန္သလဲဆိုတဲ့အခါ	
က်ေတာ့	ဒီ	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြကို	ဒီဟာေတြေပးတဲ့ဟာက	ေပးခ်င္	
လို႔ေပးတာမဟုတ္ပါဘူးတဲ့၊	 ဒီေတြဟာအကုန္လံုးက	 ၀န္ႀကီးဦးေအာင္	
မင္းတို႔ဘာတို႔	ရွင္းခ်က္ေပါ့ဗ်ာ။

ဒါေတြဟာ	အကုန္လံုးဟာ	အစိုးရအဖြဲ႔ကို	တင္ျပတယ္၊	တင္ျပ	

ရတဲ့အေၾကာင္းက	ဘာလဲဆိုေတာ့	ဒီၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြဟာ	ကား	
သြင္းထားတာေတြဟာ	သူတို႔မွာ	ကားေတြဟာအမ်ားႀကီးဘဲတဲ့၊	ဘယ္	
လိုသြင္းတယ္ေတာ့	 မသိဘူးေပါ့။	 အဲဒီသြင္းတဲ့ကားေတြကို	 သူတို႔က	
အလြတ္ေမာင္းေနၾကတာ၊	စီးေနၾကတာ၊	အဲဒီေတာ့	ဒီလိုသာ	ေမာင္း	
ေနၾကမယ္ဆိုရင္	 ေနာင္ကို	 ဥပေဒနဲ႔ၿငိစြန္းတာေတြဘာေတြေပၚလာ
ရင္	 မေကာင္းဘူးဆိုၿပီးေတာ့	 ပါမစ္ထုတ္ေပးတာတဲ့	 ဆိုၿပီးေတာ့	 ဦး	
ေအာင္မင္းတို႔က	ေျပာတယ္။

ပါမစ္ထုတ္ေပးတယ္ဆိုတဲ့ေနရာမွာလည္း	 ဒါ	 သမၼတဆီကို	
တင္ျပတယ္၊	သမၼတကလည္း	ဒီဟာကို	အားလံုးနဲ႔ညႇိလုပ္ပါဆိုၿပီးေတ
ာ့	၀န္ႀကီးအဖြဲ႔	၀န္ႀကီးအားလံုးပါတယ္လို႔ေျပာတယ္၊	၀န္ႀကီးအားလံုးက	
ေန	သေဘာတူ	ေထာက္ခံလိုက္တဲ့အတြက္	ဒီကားပါမစ္	ေပးတယ္လို႔	
ေျပာတယ္။

ထားေတာ့ဗ်ာ	 ဒီဟာေတြက	 သာမာန္အားျဖင့္ေတာ့	 ထံုးစံအ	
တိုင္းဘဲ	 က်ေနာ္တို႔ေတြက	 ဒါေတြက	 မသိၾကဘူးေပါ့၊	 တိုင္းျပည္က	
လူေတြက	သာမာန္လူထုကေတာ့	 မသိဘူး။	သတင္း	သဲ့သဲ့ၾကားရင္	
သတင္းစာထဲပါမယ္၊	 သတင္းစာထဲပါတာသည္ပင္လွ်င္	 လူေတြက		
သိပ္နားလည္တာမဟုတ္ဘူးေနာ္။	ဘာျဖစ္လို႔လည္းဆိုေတာ့	ဒီလိုကိစၥ	
ေတြက	ပါမစ္ေတြတို႔၊	အခြန္းကင္းလြတ္ခြင့္တို႔၊	အစီးေရဘယ္ေလာက္	
တို႔	ဆိုတာေတြက	ေတာ္ေတာ္ကိုနားလည္ဖို႔ခက္တဲ့	ကိစၥေတြေပါ့ဗ်ာ။

ဒါေပမယ့္	က်ေနာ္ေျပာခ်င္တာက	ဘာေျပာခ်င္သလဲဆုိေတာ့	
ဒီလိုကိစၥေတြဟာ	 ႐ိုး႐ိုးတန္းတန္းေတြျဖစ္ရဲ့လား၊	 ႐ိုး႐ိုးသားသားေတြ	
ဟုတ္ရဲ့လား၊	 ဒီလိုလည္းစဥ္းစားလို႔ရတယ္၊	 ဒါေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	
ေတာ့	တိုင္းရင္းသားအဖြဲ႔အစည္းေတြကလည္း	ဒါေတြကို	လက္ခံတာ	
ဟာ	 လက္ခံသင့္သလား၊	 လက္မခံသင့္ဘူးလား၊	 ဒါေတြလည္း	 စဥ္း	
စားစရာ၊	 ေဆြးေႏြးစရာကိစၥေတြ	 ျဖစ္တယ္လို႔	က်ေနာ္တို႔ယူဆလို႔	 ရ	
တယ္ေပါ့ဗ်ာ။

အဲဒီေတာ	့ ေကာင္းၿပီ၊	 အဲဒါေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	 ဒီဟာ	
ေတြကို	ဒီေလာက္နဲ႔ၿပီးသလားဆိုေတာ့	ဒီေလာက္နဲ႔လည္း	မၿပီးဘူးဗ်။	
ဒီဟာေတြကိုတဲ့	ဒီ	ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြကိုက	ေနာ္	အခု	၀န္ႀကီးေတြ	
ဘာေတြပါ၀င္တဲ့	 ၀န္ႀကီးဦးေအာင္မင္းတို႔	 ပါ၀င္တဲ့အဖြဲ႔ေတြေပါ့ဗ်ာ၊	
ဒီ	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔ေတြ	 ကိုယ္တိုင္ကေနၿပီးေတာ့	 ဒီပါမစ္ေတြကို	
ျပန္ၿပီးေတာ့	 သူတို႔က၀ယ္တယ္၊	 ၀ယ္ၿပီးေတာ့	 အျပင္မွာ	 သူတို႔က	
ျပန္ၿပီးေတာ့	 ေရာင္းေစတယ္ဆိုတဲ့သတင္းကလည္း	 MPC	 ေပါ့ဗ်ာ၊	
Myanmar Peace Center	 ေပါ့ေနာ္၊	 ျမန္မာ	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရး	ဗဟိုအဖြဲ႔	
ေပါ့ေနာ္၊	 ဗဟိုအဖြဲ႔၊	 ဒီအဖြဲ႔ကလည္း	 သူတို႔	 ဒီပါမစ္ေတြျပန္ၿပီးေတာ့	
ရွင္းရွင္းေျပာရရင္ေတာ့	သူတို႔ထုတ္ေပးတယ္၊	ထုတ္ေပးၿပီးေတာ့	အဲ	
ဒီဟာေတြကိုလည္း	ျပန္ၿပီးေတာ့၀ယ္တယ္၊	သူတို႔ျပန္၀ယ္တယ္၊	၀ယ္	
ၿပီးေတာ့	 အျပင္မွာ	 သူတို႔ကေရာင္းေစတယ္ဆိုတဲ့	 သတင္းေတြက	
လည္းျဖစ္ေနတယ္။

ဒီသတင္းက	 မွန္ဖို႔ျဖစ္လာတဲ့အေျခအေနက	 ဘာလည္းဆို	
ေတာ့	 မၾကာခင္တုန္းက	နာမည္ေက်ာ္	 ၀န္ႀကီးတစ္ပါးေပါ့ဗ်ာ၊	 ေဒါက္	
တာစိန္၀င္းတို႔ရဲ့	ၫြန္႔ေပါင္းအစိုးရအဖြဲ႔မွာ	အရင္တုန္းက	ႏုိင္ငံျခားေရး	
၀န္ႀကီးအျဖစ္	 ေဆာင္႐ြက္ခဲ့ဘူးတဲ့	 ပီတာလင္းပင္	ဆိုတဲ့	 ပုဂၢိဳလ္	 ရွိပါ	
တယ္။	ပီတာလင္းပင္က	သူက	ေတာ္ေတာ္႐ိုး႐ိုးသားသားကို	ေျပာတဲ့	
ပုဂၢိဳလ္၊	ရွင္းရွင္းလင္းလင္း	ျပတ္ျပတ္သားသား	ေျပာတဲ့လူ၊	အခု	ဒီမွာ	
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၀င္လာတဲ့အခါက်ေတာ့	သူက	ဘာေျပာသလဲဆိုေတာ့	 ၀န္ႀကီးေတြနဲ႔	
ေတြ႔တယ္၊	 ဦးေအာင္မင္းနဲ႔	 ဦးစိုးသိန္းနဲ႔ေတြ႔တယ္၊	 ေတြ႔တဲ့အခါမွာ	 ဦး	
စိုးသိန္းတို႔	 ဘာေျပာလဲ၊	 ဦးေအာင္မင္းတို႔	 ဘာေျပာလဲဆိုတဲ့အခါက်	
ေတာ့	ခင္ဗ်ားလိုခ်င္ရင္	ေဟာ့ဒီမွာ	သိန္း	တစ္ေထာင္	ခင္ဗ်ားသံုးဖို႔ေပး	
မယ္၊	 ေနာက္တခါ	 ခင္ဗ်ားကို	 က်ေနာ္တို႔မွာ	 ကားသံုးစီးပါလာတယ္၊	
ခင္ဗ်ား	 တစ္စီးယူလိုက္၊	 ေနာက္တခါ	 အင္းလ်ားကန္ေစာင္းမွာ	 က်	
ေနာ္တို႔	 ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေတြေနသြားတဲ့	တိုက္ခန္းေတြရွိတယ္၊	အိမ္ခန္းေတြ၊	
အဲဒီ	တိုက္ေတြကို	အကုန္လံုး	ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေတြက	အခု	တပ္ထဲေတြျပန္ေန	
ၾကတယ္၊	သူတို႔က	သူတို႔ဟာသူတို႔	အိမ္ေဆာက္တယ္ေပါ့ဗ်ာ။

အဲဒီအခါက်ေတာ့	 အင္းလ်ားကန္ေစာင္းမွာရွိတဲ့	 တိုက္ေတြက	
အခန္းေတြက	လစ္လပ္သြားတယ္၊	အဲဒီလစ္လပ္သြားတဲ့အတြက္	အဲဒီ	
လစ္လပ္တဲ့ေနရာေတြက	 ခင္ဗ်ားလက္ၫႇိဳးထိုးျပ	 ႀကိဳက္တဲ့အခန္းယူ	
လို႔ဆိုၿပီးေတာ့	ေျပာတယ္ဆိုၿပီးေတာ့	ပီတာလင္းပင္က	မီဒီယာေတြမွာ	
ဖြင့္ခ်တယ္ဗ်၊	ေျပာတယ္။	ဒီသတင္း	မျဖစ္ခင္ေလးမွာတင္	တျခား	မီဒီ	
ယာတစ္ခုမွာ	 ဦးေအာင္မင္းကေနၿပီးေတာ့	 ေျပာတယ္၊	 ပီတာလင္းပင္	
က	သူတို႔ဆီမွာလာၿပီးေတာ့	အခြင့္အေရးေတြေတာင္းတယ္ဆိုၿပီးေတ
ာ့လည္းေျပာတယ္။

ဒါ	ျဖစ္တတ္တဲ့သေဘာ	ေျပာပါတယ္ေနာ္။	အျပန္အလွန္	စြပ္စြဲ	
ၾကတာ။	 အဲဒီအခါမွာ	 ပီတာလင္းပင္ကေျပာတယ္၊	 ဟုတ္တယ္	 က်	
ေနာ္	အခြင့္ေရးသြားေတာင္းတယ္၊	အခြင့္အေရးေတာင္းတာက	သူတို႔	
ဆီက	အလကားရဖို႔	အခြင့္အေရးေတာင္းတာမဟုတ္ဘူး၊	 ဥပမာ	 ေျမ	
ဂရမ္ကိစၥ၊	သို႔မဟုတ္လည္း	 ျခံေျမေတြကိစၥ၊	 ေနာက္	အိမ္ခန္းကိစၥေပါ့	
ဗ်ာ။	အဲဒါေတြကို	 ေလွ်ာက္ထားခြင့္ေပးဖို႔အတြက္	 ခြင့္ေတာင္းတာ	သူ	
တို႔ကို၊	 သူတို႔ဆီက	 အလကားရဖို႔	 ေတာင္းတာမဟုတ္ဘူးလို႔	 ပီတာ	
လင္းပင္က	ျပန္ရွင္းတယ္။

ဆိုတဲ့အခါက်ေတာ့	 ဒီ	 အျပန္အလွန္ေတြကိစၥေတြဟာ	 ဒါဟာ	
ၾကာရင္	 ဒီလိုဟာမ်ဳိးေတြဟာ	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းေတြ	 ဘာေတြမွာ	
ထိခိုက္လာစရာရွိတယ္၊	 ေနာက္တစ္ခါ	 ဒီဟာေတြကို	 ေဆြးေႏြးေနတဲ့	
ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ႔အစည္းေတြရဲ့	 ေခါင္းေဆာင္ေတြအပိုင္းေတြမွာလည္း	
အ႐ႈပ္အရွင္းေတြ	ေပၚလာႏိုင္တယ္လို႔	က်ေနာ္တို႔ကယူဆတယ္။	အဲဒီ	
ေတာ့	က်ေနာ္ေျပာခ်င္တာက	ဘာလည္းဆိုေတာ့	ဒီလိုဟာမ်ဳိးေတြက	

က်ေနာ္တို႔	တိုင္းျပည္မွာ	ဟိုး....	တုန္းကလည္း	ရွိခဲ့တာဘဲ၊	ဆိုပါေတာ့	
ဗ်ာ	က်ေနာ့မိတ္ေဆြ၊	က်ေနာ့	ဆရာသမားလို႔လည္း	က်ေနာ္ေျပာလို႔	
ရပါတယ္၊	ဦးခ်မ္းေအးေပါ့ဗ်ာေနာ္၊	ဦးခ်မ္းေအး	က်ေနာ္နဲ႔အလြန္ရင္းပါ	
တယ္၊	 က်ေနာ့	 ဆရာသမားလို႔ေျပာတဲ့အေၾကာင္းက	 က်ေနာ္	 သူစာ	
ဖတ္ပံုေလးကို	က်ေနာ္သေဘာက်ၿပီးေတာ့	က်ေနာ္က	သူ႔ကို	ဆရာသ	
မားလိုကို	 စိတ္ထဲမွာ	 ခံစားရတာေျပာတာပါ။	 က်ေနာ္နဲ႔သူနဲ႔က	 ဒီ	
ေလာက္ႀကီးေတာ့	စာနဲ႔ေပနဲ႔	ႏိုင္ငံေရးနဲ႔	ဆက္သြယ္တဲ့ဟာ	မဟုတ္ပါ	
ဘူး။

သို႔ေသာ	္ဘာဘဲေျပာေျပာ	ကိုခ်မ္းေအးဆိုပါေတာ့	သူတို႔	ေခတ္	
တုန္းက	လြန္ခဲ့တဲ့ႏွစ္ေပါင္း	ငါးဆယ္ေက်ာ္ေပါ့ဗ်ာ၊	ငါးဆယ္ေက်ာ္တုန္း	
ကဆို	ကိုခ်မ္းေအးတို႔	အလင္း၀င္လာတယ္၊	အဲဒီအခါမွာ	အစိုးရကေန	
ၿပီးေတာ့	 သူတို႔ကို	 ေဖာ့ဦးထုတ္ေတြေပးတယ္ဗ်၊	 ေဖာ့ဦးထုတ္ေတြ	
ေစာင္းဖို႔၊	 အဲဒီေတာ့	 အျပင္မွာက်ေတာ့	 သတင္းဘယ္လိုျဖစ္သလဲဆို	
ေတာ့	 လက္နက္နဲ႔	 ေဖာ့ဦးထုတ္လဲတယ္ဆိုၿပီးေတာ့	သတင္းေတြျဖစ္	
တယ္ဗ်ေနာ္။	ဆိုလိုတာက	လက္နက္ခ်တာကိုး	ကိုခ်မ္းေအးတို႔က။

အဲဒီေတာ့	 ကိုခ်မ္းေအးတို႔ေခတ္တုန္းကဆိုရင္	 ေဖာ့ဦးထုတ္	
ေလာက္နဲ႔ၿပီးတဲ့	 ကိစၥမ်ဳိးဟာ	 အခု	 ဒီေန႔အခါမွာ	 သိန္းေပါင္း	 ေထာင္	
ေပါင္းမ်ားစြာတန္တဲ့	 ေမာ္ေတာ္ကားေတြ၊	 အိမ္ယာေတြ၊	 အခြင့္အေရး	
ေတြ၊	အဲဒါေတြနဲ႔ပတ္သက္ေနတဲ့အခါက်ေတာ့	ဒီဟာေတြဟာ	ၾကာရင္	
တိုင္းျပည္ရဲ့	 ႏိုင္ငံေရးကိစၥေတြမွာ	 အ႐ႈပ္အေထြးေတြ	 ေပၚမွာစိုးတယ္၊	
ေနာက္တစ္ခုက	ဒါေတြက	ေထာက္လွမ္းေရးနည္းေတြဗ်။	ႏိုင္ငံေရးကိ	
စၥေတြမွာ	ေထာက္လွမ္းေရးနည္းေတြနဲ႔	က်င့္သံုးၿပီးေတာ့	အခြင့္အေရး	
ေတြ	ေပးတယ္ဆိုတာမ်ဳိးေတြ	 ျဖစ္ေနတဲ့အခါက်ေတာ့	 ၾကာရင္	ဒါဟာ	
တိုင္းျပည္မွာ	တိုင္းျပည္ရဲ့	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးကိစၥေတြ	 ေဆြးေႏြးတဲ့ဟာေတြ	
ထိခိုက္လာမွာစိုးရတယ္လို႔	က်ေနာ္ေျပာခ်င္ပါတယ္။

ဒါကို	 သက္ဆိုင္ရာ	 တာ၀န္ရွိတဲ့လူေတြကလည္း	 လူႀကီးေတြ	
ေပါ့ဗ်ာ၊	 ဥပမာ	 သမၼတအပါအ၀င္ေပါ့။	 အဲဒီေတာ့	 ဒီကိစၥမွာ	 သမၼတ	
ကိုယ္တိုင္	 သိတယ္လို႔	 ေျပာတာကိုး။	 အဲဒီေတာ့	 သမၼတကေနစၿပီး	
ေတာ့	 ဒီကိစၥေတြကိုစၿပီးေတာ့	 ကြပ္ကဲဖို႔	 လိုတယ္၊	 စိစစ္ဖို႔	 လိုတယ္၊	
ဆန္းစစ္ဖို႔	 လိုတယ္၊	 ေျဖရွင္းဖို႔	 လိုတယ္လို႔	 ေျပာခ်င္ပါတယ္။	 ဒီ	
ေလာက္ပါဘဲခင္ဗ်။ ÐÐÐÐÐ

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	 ။	 ဖြ႔ဲစည္းပုံအေျခခံဥပေဒ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအ	
တြက္	 ေလးပြင့္ဆုိင္ေတြ႔ဆုံဖုိ႔	 ေတာင္းဆုိခဲ့တာကုိ	 ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ	
ႀကီးဘက္က	အခ်ိန္အခါမသင့္ေသးဖူးလုိ႔	 ေျပာဆုိေနတာဟာ	အဲဒီလုိ	
ေတြ႔ဆုံလုိတဲ့	ဆႏၵမရွိလုိ႔သာျဖစ္တယ္	လုိ႔	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	
ထပ္မံေျပာၾကားလုိက္ပါတယ္။

“ေတြ႕ရမယ့္အခ်ိန္က	ဒီအခ်ိန္ေလ၊	ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ျပဳ	
ျပင္ေျပာင္းလဲေရးကို	 လႊတ္ေတာ္အတြင္းက	 ေကာ္မတီကေနၿပီးေတာ့	
လုပ္ေနတဲ့အခ်ိန္မွာ	တၿပိဳင္နက္ေပ့ါေနာ္၊	ေဆြးေႏြးသင့္တာေတြကုိ	ေဆြး	
ေႏြးသြားလို႔ရွိရင္	ပိုၿပီးေတာ့	အဆင္ေျပမွာေပ့ါ၊	အဲဒီလို	အဆင္ေျပခ်င္	
လုိ႔ကုိ	ဒီအခ်ိန္မွာေဆြးေႏြးဖုိ႔	ေတာင္းဆုိတာပဲ၊	ေတြ႕ခ်င္ရင္အလြယ္ေလး	
ပါ၊မေတြ႕ခ်င္ရင္ေတာ့	အေၾကာင္းျပခ်က္ေတြကေတာ့	ျပႏိုင္တာေပါ့”

RFA	က	တင္ဆက္ေနတဲ့	ဒီမုိကေရစီခရီးၾကမ္း	နဲ႔	ေဒၚေအာင္ဆန္း	
စုၾကည္	အစီအစဥ္အတြက္	မေန႔ညေနက	ဆက္သြယ္ေမးျမန္းခဲ့ရာမွာ	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	ခုလုိေျဖၾကားခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။	ဒါ့အျပင္ျမန္	

မာျပည္မွာ	အစုိးရနဲ႔	အပစ္အခတ္ရပ္စဲတဲ့အဖြဲ႔တခ်ဳိ႕က	ကားတင္သြင္း	
ခြင့္ပါမစ္ေတြလက္ခံရယူေနၾကတာနဲ႔ပတ္သက္ျပီး	ေမးျမန္းရာမွာေတာ့	
အဲဒီ	 ကားပါမစ္ယဥ္ေက်းမွဳကုိ	 သူလက္မခံဘူးလုိ႔	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစု	
ၾကည္က	ေျပာပါတယ္။

“က်မကေတာ့	မႀကိဳက္ဘူး၊	ဒါက	ဘယ္လိုအဓိပၸာယ္၊	ဘယ္လို	
ရည္ရြယ္ခ်က္နဲ႔လုပ္တာဆိုတာလည္း	 က်မနားမလည္ဘူး၊	 ကားပါမစ္	
က	ကားပါမစ္သတ္သတ္ကိစၥေပါ့ေနာ္၊	သူ႔ဘာသာသူ	သူ႔လမ္းနဲ႔သူသြား	
ရမွာ၊	အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရးအဖြဲ႕ေတြကေနတဆင့္	တိုင္းရင္းသားေတြ	
ကို	ကူညီခ်င္တယ္ဆိုရင္	တျခားဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအစီအစဥ္ေတြနဲ႔	အမ်ားႀကီး	
ကူညီလို႔ရတာပဲ”

တဆက္တည္းမွာပဲ	 အမ်ဳိးသမီးဗုိလ္ေလာင္းေတြ	 ပထမဆုံးအ	
ႀကိမ္ေခၚယူေနတဲ့	 ကိစၥနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔ေတာ့	 အခုလုိ	 အမ်ဳိးသမီးေတြ	
တပ္မေတာ္ထဲပါဝင္လာမယ့္	 ကိစၥဟာေကာင္းမြန္တဲ့လုပ္ရပ္ျဖစ္တယ္
လုိ႔	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	ႀကိဳဆုိလုိက္ပါတယ္

ေတြ႔ဆုံဖုိ႔	အစုိးရဆႏၵမရွိဟု	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	ထပ္မံေျပာၾကာ
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	2	။	 ။	 လူထိခိုက္ေသဆံုးမႈေတြရွိတဲ့အထိ	 ျဖစ္ေနတဲ့	
ထုိင္းႏုိင္ငံ၊	ဘန္ေကာက္ၿမိဳ႕က	ဆႏၵျပပြဲကို	 ျမန္မာႏုိင္ငံသားေတြအေန	

နဲ႔သတိထားၾကဖုိ႔	ထုိင္းႏုိင္ငံဆုိင္ရာ	ျမန္မာသံအမတ္ႀကီးက	သတိေပး	

လိုက္ပါတယ္။	 သီတင္းပတ္နဲ႔ခ်ီ	 ၾကာလာၿပီျဖစ္တဲ့	 ထုိင္းဆႏၵျပပြဲေတြ	

ေၾကာင့္မို႔လည္း	 ျမန္မာစီးပြားေရးလုပ္ငန္းတခ်ိဳ႕မွာပါ	 ဂယက္႐ိုက္ခတ္	

မႈေတြ	ရွိလာေနတာပါ။	ထုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္	ကေတာ့	ဒီဆႏၵျပပြဲေတြအဆံုး	

သတ္ေစဖို႔	ဥပေဒနဲ႔အညီ	တတ္ႏုိင္သမွ်	ေဆာင္ရြက္ေပးမယ္လို႔	ေျပာဆို	

လိုက္ပါတယ္။		ဘန္ေကာက္က	ေနာက္ဆံုးအေျခေန	အေသးစိတ္ကို	

မနႏၵာခ်မ္းက	တင္ျပေပးထားပါတယ္။

သီတင္းပတ္ေတြနဲ႔ခ်ီ	 ၾကာလာၿပီျဖစ္တဲ့	 ဆႏၵျပပြဲေတြ	 အဆံုး	

သတ္ႏုိင္ေရး	 ထိုင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္	 ယင္းလတ္ရွင္န၀ပ္နဲ႔	 အစိုးရဆန္႔က်င္	

ေရးဆႏၵျပေခါင္းေဆာင္တို႔	 ေတြ႔ဆံုခဲ့ၾကၿပီးေနာက္	 	 ထုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္	

က	 သူ႔အေနနဲ႔ဥပေဒနဲ႔မညီတဲ့ေတာင္းဆိုခ်က္ေတြကိုလိုက္ေလ်ာမွာမ	

ဟုတ္ဘူးလို႔ေျပာဆုိလိုက္ပါတယ္။	ထုိင္းစစ္တပ္ရဲ႕	အကူအညီနဲ႔	အစိုးရ	

ဆန္႔က်င္ေရး	ဆႏၵျပေခါင္းေဆာင္	ဆူထက္	ေသာင္ဆူဘန္	 (Suthep	

Thaungsuban)	နဲ႔	၀န္ႀကီးခ်ဳပ္	ယင္းလတ္တို႔	မေန႔ညေနက	ေတြ႔ဆံုခဲ့	

ၾကတာပါ။	၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ကေတာ့	ထုိင္းျပည္သူေတြ	ေက်နပ္ေအာင္	ဥပေဒ	

နဲ႔အညီ	သူတတ္ႏုိင္တာ	ဘာမဆို	လုပ္ေဆာင္ေပးဖို႔	ဆႏၵရွိပါတယ္လို႔	

အခုလို	ေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။

“ထုိင္းျပည္သူေတြ	ၿငိမ္းခ်မ္းဖို႔အတြက္	က်မတတ္ႏုိင္တာ	ဘာမ	

ဆို	လုပ္ေပးဖို႔	ဆႏၵရွိပါတယ္။	ထုိင္းအစိုးရ	အေနနဲ႔လည္း	အစိုးရဆန္႔	

က်င္ေရး	ဆႏၵျပေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႔	 ေနာက္ထပ္ေဆြးေႏြးမႈေတြလုပ္ဖို႔	

ဆႏၵရွိပါတယ္။	ဒါေပမဲ့လည္း	သူတို႔	ေတာင္းဆိုခ်က္ေတြအတုိင္းဆိုရင္	

တည္ဆဲဥပေဒအရ	-	လက္ရွိ	ျပႆနာေတြ	ေျပလည္	ေစမယ့္နည္းလမ္း	

က်မ	မျမင္ပါဘူး။”

အစိုးရဆန္႔က်င္ေရးဆႏၵျပသူေတြက	 ထုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္	 ယင္း

လတ္ႏႈတ္ထြက္ေပးဖို႔နဲ႔	 ၾကားျဖတ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရး	ေကာင္စီဖြဲ႔စည္းေရး၊ၿပီး	

ေတာ့	 လႊတ္ေတာ္ဖ်က္သိမ္းေရးေတာင္းဆိုေနတာပါ။	 ဘန္ေကာက္	

မွာေတာ့	 ဒီကေန႔	 အထိ	ဆႏၵျပပြဲေတြဆက္လက္	 ျဖစ္ပြားေနပါတယ္။	

သီတင္းပတ္ေတြနဲ႔ခ်ီ	 ၾကာလာၿပီျဖစ္တဲ့	 ဒီဆႏၵျပပြဲေတြအတြင္း	 အခု	

ခ်ိန္ထိ		ေသဆံုးသူ	အနည္းဆံုး	၃	ဦးရွိသြားၿပီျဖစ္သလို၊	ထိခိုက္ဒဏ္ရာ	

ရ	သူေတြဦးေရဟာလည္း	 ၅၀	 ေက်ာ္သြားၿပီျဖစ္ပါတယ္။	ထုိင္းအစိုးရ	

ကလည္း	ဘန္ေကာက္ၿမိဳ႕ခံေတြကို	လံုၿခံဳမႈအတြက္	ညဘက္	အျပင္မ	

ထြက္ၾကဖို႔	တိုက္တြန္းထားပါတယ္။

ဒါေၾကာင့္	 ဘန္ေကာက္ၿမိဳ႕မွာရွိေနတဲ့	 ျမန္မာႏုိင္ငံသားေတြအ	

ေနနဲ႔	သတိထား	သြားလာၾကဖို႔နဲ႔	ဒီဆႏၵျပပြဲေတြမွာ	ပါ၀င္ပတ္သက္ျခင္း	

မလုပ္ၾကဖို႔	ဘန္ေကာက္-ျမန္မာသံ႐ံုးကလည္း	ေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္	

ထားတဲ့အေၾကာင္း	ထုိင္းႏုိင္ငံဆုိင္ရာ	ျမန္မာသံအမတ္ႀကီး	ဦးတင္၀င္း	

က	သတိေပးေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။

“အဓိကကေတာ့	 ႏွစ္ခ်က္ပဲရွိပါတယ္။	တအခ်က္ကေတာ့	 မိမိ	

ကိုယ္မိမိ	လံုလံုၿခံဳၿခံဳနဲ႔	ေနၾကထုိင္ၾကေပါ့ဗ်ာ။	အဲ့ဒါမ်ိဳး	က်ေနာ္ကေျပာ	

တာေပါ့။	 ဒုတိယအခ်က္ကေတာ့	ဆႏၵျပတဲ့ထဲမွာပါ၀င္ပတ္	သက္တာ	

မ်ိဳးမလုပ္ဖို႔ေပါ့။	 ဘာေၾကာင့္လဲဆုိေတာ့	 ဟိုတေန႔က	 ခိုက္ရန္ျဖစ္ၾက	

တယ္ေပါ့ေနာ္။	ရွပ္နီနဲ႔	ေက်ာင္းသားေတြလို႔ေျပာတယ္။	အဲ့ဒီမွာေသဆံုး	

တဲ့ထဲမွာ	 ကေမၻာဒီးယား	 တေယာက္ပါတယ္လို႔လည္းၾကားတယ္။	

စသည္ျဖင့္ေပါ့ဗ်ာေနာ္။	 အဲ့ဒီမွာ	 က်ေနာ္တုိ႔	 ျမန္မာႏုိင္ငံသားေတြက	

လည္း	သန္းနဲ႔ခ်ီၿပီးရွိတာကိုး။	သန္းနဲ႔ခ်ီရွိေတာ့	အဲ့လိုမ်ိဳးေတြထဲမွာ	 ပါ	

ေကာင္းပါသြားႏုိင္တယ္	ေပါ့ေနာ္။

ဟိုးအရင္ကလည္း	 ပါခဲ့ဖူးတယ္လို႔	 ၾကားရတယ္။	 အခုလည္း	

ပါေနႏုိင္တယ္	 စသည္ျဖင့္	အေနအထားေလးေတြအရ	က်ေနာ္လည္း	

စိတ္ပူၿပီးေတာ့	အဲ့ဒီမွာ	 မပါသင့္ဘူးေပါ့ေနာ္။	 ဒါေၾကာင့္	က်ေနာ္တုိ႔က	

ႏွစ္ႏုိင္ငံဆက္ဆံေရးေပါ့	ႏွစ္ႏိုင္ငံခ်စ္ၾကည္ေရးကလည္း	ေကာင္းေနတဲ့	

အခါက်ေတာ့	ခ်စ္ၾကည္ေရး	ထိခိုက္သြားႏုိင္တဲ့ဟာမ်ိဳးဆိုေတာ့	Demon	

stration	မွာ	မပါသင့္ဘူးေပါ့။	အားလံုးပါပဲ	ဒီအခ်ိန္မွာကေတာ့	အထူး	

သျဖင့္ေတာ့	 မိမိကုိယ္မိမိလံုၿခံဳေရးေပါ့ေနာ္	အထူးသတိျပဳဖို႔ဆုိတာမ်ိဳး	

ကိုပဲ	က်ေနာ္က	မွာခ်င္ပါတယ္။”

ဒါ့အျပင္	 အခုလို	 ဆႏၵျပပြဲေတြ	 ဆက္ျဖစ္ေနေသးတဲ့	 အတြက္	

လည္း	ၾကာလာတာနဲ႔	အမွ်	စီးပြားေရးလုပ္ငန္းေတြမွာပါ	ထိခိုက္မႈေတြ	

ရွိလာေနတယ္လို႔	ဘန္ေကာက္ၿမိဳ႕မွာ	တည္းခိုခန္းငယ္ေလးဖြင့္လွစ္ၿပီး	

ေငြလႊဲလုပ္ငန္းလည္း	လုပ္ကိုင္သူ	ျမန္မာစီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္တဦးက	

ဗြီအိုေအကို	ေျပာပါတယ္။

“က်ေနာ္အဓိကလုပ္ေနတဲ့	 စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမွာေတာ့	 အရမ္း	

ႀကီးေတာ့	မထိခိုက္ေသးဘူးဆိုေပမဲ့	ေတာ္ေတာ္ေလးေတာ့ထိလာၿပီ	ဗ်။	

ေငြေစ်းကလည္း	ကေမာက္ကမ	ျဖစ္တယ္ဗ်ာ။	ေငြေစ်းကဆုိရင္လြန္ခဲ့	

တဲ့	 ႏွစ္ရက္ေလာက္က	 ၃၂၀၀	 ပတ္ခ်ာလည္	 ေလာက္ကေန	 ၃၂၅၀	

ပတ္ခ်ာလည္နားေလာက္ကို	 ေရာက္သြားတယ္။	 အဲ့ေတာ့	 ေငြေစ်းမွာ	

လည္း	 ကေမာက္ကမျဖစ္တယ္။	 ေနာက္ၿပီးေတာ့	 ဗမာျပည္ကေန	

ေဒၚလာ၀ယ္လာတဲ့	သူေတြကလည္း	ပိုကိုက္တယ္ဆုိတဲ့	အေနအထား	

ရွိေတာ့	ေဒၚလာပဲ	၀ယ္လာတယ္။	အဲေတာ့	ေငြလႊဲလုပ္ငန္းေတြဘာေတြ	

ဆုိရင္	 အရင္ေလာက္ေတာ့	 မေကာင္းေတာ့ဘူးေပါ့ေနာ္။	 ဒီျပႆနာ	

ျဖစ္ေတာ့	ပိုဆုိးသြားတယ္ေပါ့ေနာ္။

ကုန္သည္လည္း	မတက္လာေတာ့ဘူး	အဲ့လိုမ်ိဳးေတြ	ရွိတာကိုး။	

ပံုမွန္ဆုိရင္	 ဒီအခ်ိန္ဆို	 ကုန္သည္ေတြက	 အမ်ားႀကီးလာတယ္ဗ်ာ။	

ဘုရင့္ေမြးေန႔	ေလွ်ာ့ပြဲရွိတယ္ဗ်ာ။	ဒီဇင္ဘာ	ေလွ်ာ့ပြဲရွိတယ္ဗ်ာ။	ဟက္ပီး	

နယူးရီးယား	ေလွ်ာ့ပြဲ	ေစ်းေလွ်ာ့တယ္	Discount	ရတယ္ဗ်ာ။	အဲ့လိုမ်ိဳး	

ေတြရွိေတာ့	လူေတြက	အမ်ားႀကီးလာၾကတယ္။	ဒါေပမဲ့	ဒီအခု	ဆႏၵျပတဲ့	

ျပႆနာေၾကာင့္ေတာ့	 လူက	 အရမ္းနည္းသြားတယ္။	 လာတဲ့	 သူက	

တ၀က္ေလာက္က်သြားတယ္။	 ကုန္သည္လည္း	 အလာနည္းတယ္။	

ကုန္သည္အလာနည္းေတာ့	ပစၥည္းလည္းသိပ္မသြား	ေတာ့ဘူး။”

ထုိင္းအစိုးရဆန္႔က်င္ေရးဆႏၵျပေခါင္းေဆာင္ေတြကေတာ့	

မေန႔	တနဂၤေႏြေန႔ဟာ	သူတို႔အတြက္	ေအာင္ပြဲခံေန႔ျဖစ္ရမယ္လုိ႔	ေျပာ	

ဆိုထားခဲ့ၿပီး	၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ယင္းလတ္	မႏႈတ္ထြက္မခ်င္း	၀န္ႀကီးဌာနေတြ	

ကို	တခုခ်င္းသိမ္းသြားမယ္လို႔	သႏၷိဌာန္ခ်ထားေၾကာင္း	ေျပာဆုိခဲ့ၾကပါ	

တယ္ရွင္။

	ထို္င္းေရာက္ျမန္မာေတြ	သတိရွိၾကဖို႔	ျမန္မာသံအမတ္	ေျပာၾကား
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ႏုိ၀င္ဘာ	၂၆	၊	RFA	။	 ။	RFA	သတင္းေထာက္	ကုိမိုးသူေအာင္	(ခ)	ေဝၿဖိဳးဟန္သည္	ႏို္ဝင္ဘာလ	၂၅	တြင္	ကြယ္လြန္၏။
ႏို၀င္ဘာ	၂၇	၊					။	 ။	အေျခခံဥပေဒကို		ဒီမိုကေရစီနဲ႔ကိုက္ညီေအာင္		ျပင္ဆင္နုိင္ရန္	ကာခ်ဳပ္၏	ဆႏၵသေဘာထားေပၚအဓိကမူတည္သည္ဟု	
ဆစ္ဒနီၿမိဳ႕Opera	House	တြင္	က်င္းပသည့္		တကၠသုိလ္	၃	ခုေပါင္း	ဘြဲ႕နွင္းသဘင္	အခမ္းအနားတြင္	ေဒၚေအာင္ဆန္ုးစုၾကည္	မွဆုိ၏။		
ဒီဇင္ဘာ၂	။	မဇၥ်ိမ	။	 ။	 ႏုိင္ငံဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒကုိ	 ျပင္ဆင္ရန္	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၏	 ေလးပြင့္ဆိုင္ေတြ႕ဆံုေရး	 ကမ္းလွမ္းမႈအေပၚ	
အစိုးရမွ	 ေန့လ	အခ်ိန္ေရႊ႕ဆိုင္းလိုက္ျခင္းသည္	 ႏိုင္ငံႏွင့္	 ႏိုင္ငံသားတုိ႔အတြက္	 အက်ဳိးမရွိဘဲ၊	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးကို	 ေႏွာင့္	 ေႏွးေစသည္ဟု	
အမ်ဳိးသား	ဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္	မွ	ဒီဇင္ဘာ	၂	တြင္	ေၾကညာ၏။	
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	Transparency	International	။	 ။	 အဂတိလိုက္စားမႈ	 ကင္း	 Corruption	 Perception	 Index	 (CPI)	 အရ	 ႏ်ဴဇီလန္၊	
စင္ကာပူတုိ့သည္	အမွတ္	၉၀	ျဖင့္	ထိပ္ဆံုးမွရွိျပီး	ျမန္မာသည္	၂၁အမွတ္ျဖင့္	ႏုိင္ငံ	၁၇၇အနက္	အဆင္	 ့၁၅၇	တြင္ရွိေၾကာင္း	ဂ်မဏီအေျခစုိက္	
Transparency	International	၏	၂၀၁၃	အစီရင္ခံစာမွဆုိ၏။	
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	Mizzima	။	 ။		ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၌	ဖြဲ႕စည္းထားသည့္	၂၀၀၈	ခုႏွစ္၊	ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ေလ့လာသံုးသပ္ေရးပူးေပါင္း	
ေကာ္မတီသို႔	ႏို၀င္ဘာလကုန္အထိ	ေရာက္ရိွၿပီးေသာ	အႀကံျပဳစာမ်ား၏	ထက္၀က္ခန္႔မွာ	လႊတ္ေတာ္မ်ားအတြင္း	တပ္မေတာ္သားပါ၀င္မႈေလွ်ာ့ခ်	
ေရး	အႀကံျပဳခ်က္	အမ်ားအျပားပါ၀င္သည္ဟု	ပူးေပါင္းေကာ္မတီ	အတြင္းေရးမွဴး	ဦးေအးေမာက္ႏွင့္	ပူးေပါင္းေကာ္မတီလုပ္ငန္းမ်ား	ကူညီေဆာင္	
ရြက္ေနသူ	လႊတ္ေတာ္အမတ္	ဦးသန္းထြန္းတို႔က	ဒီဇင္ဘာ	၂	ရက္တြင္	မဇၩိမကိုေျပာသည္။
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	RFA	။	 ။	၂၀၀၈	ဖြဲ႔စည္းပံု	အေျခခံဥပေဒ	ျပင္ဆင္ေရးႏွင့္	ပတ္သက္၍	ေဆြးေႏြးလိုေၾကာင္း	NLD	ဥကၠဌ	ေဒၚေအာင္ဆန္း	စုၾကည္၏	
ကမ္းလွမ္းခ်က္ကို	သမၼတဦးသိန္းစိန္မွ	မျငင္းပယ္ဟု	ေျပာခြင့္ရ	ဦးရဲထြဋ္မွဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	Mizzima	။	 ။	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မ်ားတြင္	လံုၿခံဳေရးႏွင့္	စည္းကမ္းထိန္းသိမ္းေရးေကာ္မတီမ်ားကိုပါ	ထည့္သြင္း	ဖြဲ႕စည္း	
ရန္	စီစဥ္ေနသည္ဟု	ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ရံုး၊	ဒုၫႊန္မွဴးခ်ဳပ္	ဦးခင္ေမာင္ဦးမွဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	Mizzima	။	 ။		မိေက်ာင္းကန္ေျမမ်ား	ျပန္ရေရးအတြက္	အေသခံေတာင္းဆုိရန္	ေဒသခံမ်ား	သရဏဂုံတင္၏။
ဒီဇင္ဘာ	၃	၊	ရန္ကုန္	သတင္းမ်ား	။	 ။	ဗုဒၶဘာသာႏွင့္	အစၥလာမ္အၾကား	ၿငိမ္းခ်မ္းေရး	ဆရာေတာ္	ဦး၀ီရသူႏွင့္	ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္	ခ်စ္ၾကည္ေရး	
သံတမန္ကြန္ရက္က	အစၥလာမ္ဘာသာ၀င္	ဒိုင္းမြန္း	ဦးေရႊၾကည္တို႔	သကၤန္းကၽြန္းတြင္	ယေန႔ု	ကတိျပဳလက္မွတ္ထိုးခဲ့ၾက၏။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	RFA	။	 ။	ဖြ႔ဲစည္းပုံအေျခခံဥပေဒ	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး	ေလးပြင့္ဆုိင္ေတြ႔ဆုံရန္	ကမ္းလွမ္းခ်က္ကုိ	သမၼတဦးသိန္းစိန္မွ	အခ်ိန္မသင့္	
ေသးဟုဆုိျခင္းသည္	ေတြ႔ဆံုရန္	ဆႏၵမရွိ၍ျဖစ္သည္ဟု	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္မွ	ထပ္မံဆုိ၏။	
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။	 ။	ဂ်ကာတာ	ျမန္မာသံ႐ံုးကို	ဗံုးေဖာက္ခဲြရန္	ႀကိဳးကိုင္ခဲ့မႈျဖင့္	တရားမွုရင္ဆုိင္ေနရသူ	အင္ဒိုနီးရွား	ႏိုင္ငံသားသည္	
မိမိျပစ္မႈက်ဴးလြန္ခဲ့သည္ဟု	၀န္ခံကာ	“မြတ္ဆလင္မ်ားအား	ဖိႏွိပ္သူမ်ားႏွင့္	စစ္ပဲြ	ဆင္ႏႊဲေနဆဲျဖစ္သည္”ဟု	ဒီဇင္ဘာ	၃	တြင္	ဆို၏။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	RFA	။	 ။	ဒီဇင္ဘာ	၁၀-၁၁	ကာတာႏိုင္ငံ၊	ဒိုဟာၿမိဳ႕တြင္	က်င္းပမည့္	ကမာၻ႔က်န္းမာေရး	စြန္႔ဦးတီထြင္မႈညီလာခံကို	ေဒၚေအာင္ဆန္း	
စုၾကည္၊	NLD	က်န္းမာေရးကြန္ရက္ဥကၠဌႏွင့္	သီတဂူဆရာေတာ္	အရွင္ဥာဏိႆရတို႔	တက္ေရာက္မည္။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။	 ။	AGTI	ႏွင့္	B-Tech	ေအာင္ျမင္သူမ်ားBEႏွင့္	နည္းပညာဘြဲ႔	B-Tech.	တက္ေရာက္ႏုိင္ရန္	၀င္ခြင့္စာ	ေမးပြဲစနစ္	
ေျပာင္းလဲေပးရန္	နည္းပညာေက်ာင္းသား	၃၀၀	ေက်ာ္	ဒီဇင္	ဘာ	၃	ရက္တြင္	ေတာင္းဆုိလုိက္သည္။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။	 ။	 ျမန္မာ	တရားစီရင္ေရးမ႑ိဳင္	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈမ်ားလုပ္ရန္	ႏုိင္ငံတကာ	ခုံသမာဓိ	ေကာ္မရွင္	International	
Commission	of	Jurists	အာရွ၊ပစိဖိတ္	ေဒသၫႊန္ၾကားေရးမွဴး	Sam	Zarifi	မွ	တိုက္တြန္း၏။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Eleven	Myanmar	။	 ။	အစိုးရသစ္	တက္လာၿပီးေနာက္	ႏိုင္ငံေရးႏွင့္	ဆက္ႏႊယ္သျဖင့္	တရားရင္ဆိုင္ေနရဆဲ	လူေပါင္း	၂၅၀	
ရွိၿပီး	ျပစ္ဒဏ္ခံေနရဆဲ	၂၆	ဦးအထိ	ရွိေနေၾကာင္း
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။	 ။	ျမန္မာတရားရံုးမ်ားတြင္	ျပစ္မွုက်ဴးလြန္သူမ်ား	ကုိယ္စား	ေငြးေပးယူ	လူစားထုိးမွုမ်ား	ရွိေနေသး၏။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။				။	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ႏွင့္	သမၼတဦးသိန္းစိန္တုိ႕၏	ျမန္မာတုိးတက္ေရး	တြဲဖက္ေဆာင္ရြက္ခ်က္သည္	ၾကားလူမ်ား	
ေၾကာင့္	ေႏွာင့္ေႏွးေနရေၾကာင္း	ရန္ကနု္တြင္	က်င္းပသည့္	ဒီဂ်စ္တယ္	မီဒီယာမိတ္ဆက္ပြဲအခမ္းအနားတြင္	Eleven	Media		မွ	ေဒါက္တာသန္း	
ထြဋ္ေအာင္	မွဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Eleven	Myanmar	။			။	ဆီးဂိမ္းစ္ၿပိဳင္ပြဲ	ျမန္မာ႐ုိးရာျခင္းလံုးၿပိဳင္ပြဲျဖင့္	(၂၇)	ႀကိမ္ေျမာက္	ဆီးဂိမ္းစ္	အားကစားၿပိဳင္ပြဲကို	ဒီဇင္ဘာ	၄	
ရက္	(ယေန႔)	တြင္	စတင္ကာ	၂၂	ေန႕အထိက်င္းပမည္
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၂	။	 ။		ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕	၂၀၀၈	ဖြဲ႔စည္းပုံ	အေျခခံဥပေဒျပင္	
ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	လုိအပ္ခ်က္အရ	သမၼတဦးသိန္းစိန္၊	ကာကြယ္	

ေရးဦးစီးခ်ဳပ္	 ဗုိလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးမင္းေအာင္လႈိင္၊	 လႊတ္ေတာ္တုိ႔နဲ႔	 ၄	 ပြင့္

ဆုိင္ေတြ႔ဆုံလုိေၾကာင္း	 NLD	 အမ်ဳိးသား	 ဒီမုိကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠ႒	

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	 ေမတၱာရပ္ခံခ်က္ဟာ	 အခ်ိန္ေစာလြန္းေန	

ေသးတဲ့သေဘာမ်ဳိး	 အစုိးရေျပာခြင့္ရပုဂၢဳိလ္	 ဦးရဲထြဋ္က	တုံ႔ျပန္တာနဲ႔	

ပတ္သက္လုိ႔	NLD	က	ဒီကေန႔	ေၾကျငာခ်က္ထုတ္ျပန္လုိက္ပါတယ္။	

	 အစုိးရဘက္က	 တရား၀င္တုံ႔ျပန္တာမ်ဳိးမဟုတ္ဘဲ	 မီဒီယာ	

ေတြကတဆင့္	 ျပန္ၾကားေရး၀န္ႀကီးဌာန	 ဒုတိယ၀န္ႀကီးလည္းျဖစ္တဲ့	

ဦးရဲထြဋ္	 အခုလုိတုံ႔ျပန္ေျပာဆုိေနတာဟာ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးနဲ႔	 ဒီမုိ	

ကေရစီေရးအတြက္	 အေႏွာင့္အယွက္ျဖစ္တယ္လုိ႔	 NLD	 ဗဟုိအလုပ္	

အမႈေဆာင္	အဖြဲ႔၀င္	ဦးဉာဏ္၀င္းက	ေျပာပါတယ္။	အျပည့္အစုံကုိေတာ့	

ကုိေဇာ္၀င္းလႈိင္က	တင္ျပေပးထားပါတယ္။

	 ၂၀၀၈	ဖြဲ႔စည္းပုံ	အေျခခံဥပေဒ	ျပင္ဆင္ေရးနဲ႔	ပတ္သက္လုိ႔	

လုိအပ္တာေတြကုိ	ေဆြးေႏြးတုိင္ပင္ရေအာင္	ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတဦးသိန္း	

စိန္၊ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္	ဗုိလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးမင္းေအာင္လႈိင္၊လႊတ္ေတာ္	

တုိ႔နဲ႔	၄	ပြင့္ဆုိင္	ေတြ႔ဆုံလုိတဲ့အေၾကာင္း	NLD	ဥကၠ႒	ေဒၚေအာင္ဆန္း	

စုၾကည္က	ႏုိ၀င္ဘာ	၂၃	ရက္	ေန႔စြဲနဲ႔	သမၼတထံကုိ	ေမတၱာရပ္ခံစာပုိ႔ခဲ့	

တာျဖစ္ပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	ေမတၱာရပ္ခံခ်က္နဲ႔ပတ္သက္လုိ႔	အ	

ေျခခံဥပေဒ	 ေလ့လာသုံးသပ္ေရးေကာ္မီတီရဲ႕	 အစီရင္ခံစာထြက္လာ	

ၿပီးမွ	 ျပန္လည္စဥ္းစားလုပ္ေဆာင္သင့္တယ္လုိ႔	 သမၼတက	 ေျပာဆုိ	

တဲ့အေၾကာင္း	ႏုိ၀င္ဘာ	၂၈	ရက္	ေန႔က	ဧရာ၀တီသတင္းဌာနရဲ႕	ေမး	

ျမန္းခ်က္အေပၚတုံ႔ျပန္ထားတာကုိ	 အစုိးရေျပာခြင့္ရ	 ပုဂၢဳိလ္လည္းျဖစ္၊	

ျပန္ၾကားေရး၀န္ႀကီးဌာန	ဒုတိယ၀န္ႀကီးလည္းျဖစ္တဲ့	ဦးရဲထြဋ္က	သူ႔ရဲ႕	

Facebook	စာမ်က္ႏွာမွာ	ေဖာ္ျပထားတာပါ။

ဒါ့အျပင္	သတင္းမီဒီယာအေတာ္မ်ားမ်ားမွာလည္း	 ေဒၚေအာင္	

ဆန္းစုၾကည္နဲ႔	အဲဒီလုိ	ေတြ႔ဆုံဖုိ႔မလုိတဲ့အေၾကာင္း	ဦးရဲထြဋ္က	ေျပာဆုိ	

တဲ့အေၾကာင္း	အေစာပုိင္းမွာ	သတင္းေတြ	ထြက္ခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။

အျပင္မွာ	အဲဒီလုိ	သတင္းေတြ	ထြက္ေနတာနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔	NLD	

က	အခ်က္	 (၄)	ခ်က္ပါ	ေၾကညာခ်က္ကုိ	ဒီကေန႔	ရက္စြဲနဲ႔	ထုတ္ျပန္	

လုိက္တာပါ။	သူတုိ႔အေနနဲ႔	ဘာေၾကာင့္	ေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္ရတယ္	

ဆုိတာနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔ေတာ့	 NLD	 ဗဟုိအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႔၀င္	

ဦးဉာဏ္၀င္းက	အခုလုိ	ရွင္းျပပါတယ္။

“ေတြ႔ဆံုဖို႔	 ေတာင္းဆိုမႈကို	 တကယ္ေဆာင္ရြက္ေပးႏုိင္တာက	

ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတပဲ။	အဲဒီေတာ့	သမၼတရယ္၊	လႊတ္ေတာ္ရယ္၊	ကာခ်ဳပ္	

ရယ္၊	 ဒီလိုေတြ႔ဆံုျခင္းအားျဖင့္	 အက်ဳိးရွိမယ္၊	 ဖဲြ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	

ျပင္ဆင္းျခင္းဟာ	ျပႆနာေတြ	အမ်ားႀကီးရွိႏိုင္တာဟာ	ေတြ႔ဆံုလုိက္	

လို႔ရွိရင္	နည္းသြားမယ္။	ဒါေၾကာင့္ေတာင္းဆိုတာ။	သူတို႔က	အခုက	စာနဲ႔	

က်ေနာ္တုိ႔ဆီေတာ့	ဘာမွ	မျပန္ပါဘူး။	ဒု-ဝန္ႀကီးက	ေျပာၾကားတယ္ဆို

တဲ့သတင္းေတြေပၚမွာ	က်ေနာ္တို႔	ေတာ္ေတာ္	စိတ္မေကာင္းျဖစ္တယ္။	

ဒါဟာ	အားလံုးသိေနတယ္၊	လုပ္ဖို႔လည္းလိုအပ္ေနတာ	ရွိရဲ႕သားနဲ႔အ	

ခ်ိန္ေတြကို	 ေရႊ႕ေနတယ္လို႔	က်ေနာ္တို႔	 ခံစားရတယ္။	 ေနာက္တခုက	

ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈနဲ႔	ဒီမိုကေရစီေရးအတြက္လည္း	ဒါဟာ	အေႏွာင့္	အ	

ယွက္ပဲလို႔	 ယူဆတယ္။	 အဲဒါေၾကာင့္	 က်ေနာ္တို႔	 ဒီေၾကညာခ်က္ကို	

ထုတ္တာ။”

အစုိးရဘက္က	သူတုိ႔ကုိ	 တရား၀င္	 တုံ႔ျပန္ျခင္းမရွိဘဲေျပာခြင့္	

ရပုဂၢဳိလ္က	ျပင္ပမီဒီယာေတြမွာ	အလြတ္သေဘာ	ေျပာဆုိေနတာေတြ	

အေပၚ	တာ၀န္ယူရမွာျဖစ္တယ္လုိ႔	ဦးဉာဏ္၀င္းက	ေျပာပါတယ္။

NLD	ဥကၠ႒	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	အခုလုိ	ကမ္းလွမ္းခ်က	္

ဟာ	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကုိ	ေက်ာ္လြန္ၿပီး	ေတာင္းဆုိတာျဖစ္တဲ့	

အတြက္	 မသင့္ေတာ္ေသးဘူးလုိ႔	 ေျပာဆုိမႈေတြရွိေနတာနဲ႔ပတ္သက္	

လုိ႔လည္း	 အစုိးရအေနနဲ႔	 မေတြ႔ခ်င္လုိ႔	 တမင္ေျပာဆုိတာမ်ဳိး	 ျဖစ္ႏုိင္	

တယ္လုိ႔	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	သူ႔ရဲ႕	 ၾသစေတးလ်ား	ခရီးစဥ္အ	

တြင္း	 ေရဒီယုိ	 ၾသစေၾတးလ်ားအသံလႊင့္ဌာနနဲ႔	 ျပဳလုပ္တဲ့	 ေတြ႔ဆုံေမး	

ျမန္းခန္းအတြင္း	တုံ႔ျပန္	ေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။

“ဒါကေတာ့	 အဲဒီလို	 ေတြ႔ဆံုပဲြကို	 မလိုလားလို႔-လို႔ပဲ	 က်မ	က	

ေတာ့	 ဒီလိုပဲ	 ျပတ္ျပတ္သားသားေျပာရမွာပဲ။	 ဘာျဖစ္လို႔လဲဆိုေတာ့	

လိုလားလို႔ရွိရင္	ဒီလို	မေတြ႔ဆံုစရာအေၾကာင္း	ဘာမွမရွိပါဘူး။	ဘာျဖစ္	

လုိ႔လဲဆိုေတာ့	 ျပည္ေထာင္စုလြႊတ္ေတာ္ကို	 ေက်ာ္လႊားသြားတယ္လို႔၊	

မေက်ာ္ခ်င္ဘူးလို႔	 ေျပာရေအာင္လို႔	 ဒီထဲမွာ	လႊတ္ေတာ္ပါဝင္ၿပီးသား၊	

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္	နာယက	ပါရမွာေပါ့။	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္	

နာယက	 ပါၿပီးမွ	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကို	 ေက်ာ္သြားခ်င္လို႔-လို႔	

ေျပာစရာအေၾကာင္းမရွိပါဘူး။	က်မတို႔	 ရည္ရြယ္ခ်က္က	 ျပည္ေထာင္	

စုလႊတ္ေတာ္ကေနၿပီးေတာ့	လုပ္ေနတဲ့	အလုပ္ကို	ပံ့ပိုးဖို႔	ပါ။	ဒီအလုပ္က	

ပိုၿပီးေတာ့	ေခ်ာေမြ႔ဖို႔အတြက္ဆိုၿပီးေတာ့	 ႀကိဳတင္	ရည္ရြယ္တဲ့အေနနဲ႔	

ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးပဲြကို	 ေတာင္းဆိုတာျဖစ္ပါတယ္။	 အဲဒီေတာ့	 က်မအ	

ေနနဲ႔ကေတာ့	ေရွာင္ခ်င္လို႔	ေရွာင္တာလို႔ပဲ	ေျပာရမွာပဲ။”

ဒီကိစၥမွာ	တပ္မေတာ္ရဲ႕အခန္းက႑က	အေရးႀကီးတဲ့အတြက္	

သူတို႔အေနနဲ႔	၄	ပြင့္ဆိုင္	ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးေရးျပဳလုပ္ဖုိ႔	ေတာင္းဆိုေနတာ	

ျဖစ္တဲ့အေၾကာင္း	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	ဆက္ေျပာပါတယ္။

“အဲဒီေတာ့	အခုနကေျပာသလိုပဲ၊	တပ္မေတာ္ရဲ႕က႑ကလည္း	

သိပ္ၿပီးေတာ့	အေရးႀကီးပါတယ္။	ဒါေၾကာင့္မို႔လုိ႔	က်မတုိ႔က	ေလးပြင့္ဆုိင္	

ဆိုတာ	 တကယ္ေတာ့	 ေျပာရမယ္ဆိုရင္	 အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမ႑ိဳင္ရယ္၊	

လႊတ္ေ0တာ္ဆိုတာေတာ့	ဥပေဒျပဳ	မ႑ိဳင္ရယ္၊	ေနာက္ၿပီးေတာ့တပ္မ	

ေတာ္ရယ္၊	က်မတို႔ကေတာ့	ႏိုင္ငံေရးပါတီတခုဆိုၿပီးေတာ့	ပါတီ	၅၈	ခု	

ရွိတဲ့အထဲမွာ	 တခုတည္းကေတြ႔လို႔	 မသင့္ေတာ္ဘူးဆိုတဲ့အေၾကာင္း	

ျပခ်က္လည္း	က်မၾကားလိုက္ပါတယ္။	ဒါဟာက်မဘာသြား	သတိရလဲ	

ဆိုေတာ့	၁၉၉၈	ခုႏွစ္ေလာက္တုန္းက	က်မတို႔အေနနဲ႔	 နဝတနဲ႔	NLD	

နဲ႔	 ေတြ႔ဆံုဖို႔၊	 ေဆြးေႏြးဖို႔ဆိုၿပီးေတာ့	 ေတာင္းဆိုတဲ့	 အခါမွာ	 ဒီလိုသ	

ေဘာမ်ဳိးနဲ႔တုံ႔ျပန္ခဲ့ပါတယ္။	 ပါတီေပါင္း	 ၂၀၀	 ေက်ာ္ရွိတာမွာ	 ပါတီတ	

ပါတီတည္းနဲ႔ေတြ႔လို႔	 မသင့္ေတာ္လို႔	 စသျဖင့္ေပါ့ေနာ္-	တကယ္ေတာ့	

မေတြ႔ခ်င္လို႔	မေတြ႔တာလို႔ပဲ	ဒီလိုပဲ	က်မ	ေျပာရမွာပဲ။”

ဖြဲ႔စည္းပံုျပင္ေရးေဆြးေႏြးပြဲ	အခ်ိန္မဆြဲဖို႔	NLD ေတာင္းဆို
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၂၀၀၈	 ဖြဲ႔စည္းပုံျပင္ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔	 အခုလုိ	 အတုိက္	

အခံႏုိင္ငံေရးပါတီေတြနဲ႔	အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြဲ႔အစည္းေတြအၾကား	သေဘာ	

ထား	ကြဲျပားမႈေတြ	ျဖစ္ေပၚၿပီး	အခ်ိန္ၾကန္႔ၾကာမႈေတြ	ျဖစ္ေပၚေနေပမယ့္	

လည္း	 ျပည္သူအမ်ားစုကေတာ့	 ဖြဲ႔စည္းပုံကုိ	 အျမန္ဆုံး	 ျပင္ဆင္ၿပီး	

တုိင္းျပည္အတြက္	အေရးႀကီးတဲ့	တျခားျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈနဲ႔	 ဖြံ႔ၿဖိဳးေရး

လုပ္ငန္းေတြကုိ	အျမန္ဆုံး	လုပ္ေဆာင္လုိေနၾကတာျဖစ္ပါတယ္။

NLD	ကေတာ့	လြန္ခဲ့တဲ့လပုိင္းအတြင္း	စတင္	ျပဳလုပ္ခဲ့တဲ့ဖြဲ႔စည္း	

ပုံ	အေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရး၊	အသစ္ေရးဆြဲေရးဆုိင္ရာ	လူထုသေဘာ	

ထားေကာက္ခံမႈေတြက	 ရရွိလာတဲ့	 စစ္တမ္းေတြကုိ	 အခုလအတြင္း	

လႊတ္ေတာ္	အေျခခံဥပေဒ	ေလ့လာသုံးသပ္ေရးေကာ္မီတီကုိ	တင္သြင္း	

မယ္လုိ႔	ေျပာပါတယ္။

VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	 ။	 ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	 ဥပေဒဆိုင္ရာက႑ေတြမွာေရွ႕
ေန	 ေတြအေပၚ	 ကန္႔သတ္ခ်ဳပ္ျခယ္မႈေတြ	 ရွိေနဆဲျဖစ္တယ္လို႔(Inter	
national	 Commission	 of	 Jurists)	 လို႔ေခၚတဲ့	 အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ	
ဥပေဒပညာရွင္မ်ားေကာ္မရွင္	ICJ	အဖြဲ႔က	အခုရက္ပိုင္းအတြင္း	အစီရင္	
ခံစာတေစာင္	 ထုတ္ျပန္လုိက္ပါတယ္။	 ICJ	 အဖြဲ႔နဲ႔	 ေတြ႔ဆံုခြင့္ရခဲ့တဲ့	
ျမန္မာေရွ႕ေနေတြကလည္း	 ထုတ္ေဖာ္ေျပာဆိုၾကပါတယ္။	 အျပည့္အ	
စံုကို	 ဗြီအိုေအျမန္မာပိုင္းအစီအစဥ္	 သတင္းေထာက္	 မေအးေအးမာ	
က	သတင္းေပးပို႔ခဲ့ပါတယ္။

	ဆြစ္ဇလန္ႏိုင္ငံအေျခစိုက္	ICJ	လို႔ေခၚတဲ့	အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ	
ဥပေဒပညာရွင္မ်ား	 ေကာ္မရွင္ကေန	 ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္းမွာ	 ျဖစ္ေပၚတုိး	
တက္မႈေတြ	ရွိလာၿပီဆုိေပမဲ့	ဥပေဒပညာရွင္ေတြဟာ	ကန္႔သတ္မႈေတြနဲ႔	
ရင္ဆိုင္ေနရဆဲျဖစ္ေၾကာင္း	 လြတ္လပ္တဲ့	 ေရွ႕ေနမ်ားေကာင္စီလိုအ
ဖဲြ႔	 အစည္းလိုအပ္ေနေၾကာင္းနဲ႔	 ျမန္မာႏိုင္ငံက	 ဥပေဒေရးရာ	 တရား	
စီရင္မႈေတြနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔	 ေရွ႕ေန	 ၆၀	 ခန္႔ကို	 ေမးျမန္းၿပီး	 ထုတ္ျပန္	
ထားတာပါ။		ICJ	နဲ႔	ဆက္သြယ္လုပ္ကိုင္ေနတဲ့	ျမန္မာႏိုင္ငံေရွ႕ေနမ်ား	
ကြန္ရက္က		ေရွ႕ေန	ဦးသိန္းသန္းဦးကေတာ့	အခုလို	ေျပာပါတယ္။

	“ေရွ႕ေန	၆၀	အထိ	အင္တာဗ်ဴးခဲ့တဲ့အေၾကာင္းပါ။	ေတာ္ေတာ္ကို	
အေသးစိတ္ၿပီးေတာ့	 တိတိက်က်	 စနစ္တက်	 ေရးထားတာပါ။	 Bar	
Council	လြတ္လပ္ခြင့္မရွိတာ၊	ေရွ႕ေနေတြအေပၚမွာ	အထူးသျဖင့္	ႏုိင္ငံ	
ေရးနဲ႔	လူ႔အခြင့္အေရး	ေရွ႕ေနေတြအေပၚမွာ	ဖိႏွိပ္ခ်ဳပ္ျခယ္တာ၊	ေရွ႕ေန	
ေတြကို	အသင္းအပင္း	လြတ္လြတ္လပ္လပ္	ဖြဲ႔စည္းခြင့္	 မေပးတာေပါ့	
ေနာ္။	ဒါေတြကို	တိတိက်က်ေျပာထားေတာ့	တရားခြင္နဲ႔ေရွ႕ေနေတြရဲ႕	
ဆက္ဆံေရးဆုိတာ	 အထူးသျဖင့္	 ျပစ္မႈေတြမွာက်ရင္	 တရားသူႀကီး	
ကေတာ့	နံပါတ္တစ္ေပါ့၊	ႏွစ္ကေတာ့	ဥပေဒအရာရွိေပါ့	Prosecution	
Site	က	ေနာ္၊	ေနာက္တခါ	ရဲေပါ့ေနာ္။	အနိမ့္ဆံုးကေတာ့	ေရွ႕ေနပါပဲ။	
ေရွ႕ေနက	အဆင့္အတန္း	အနိမ့္ဆံုးျဖစ္ရၿပီးေတာ့	ဆက္ဆံတဲ့အခါမွာ	
လည္း	 အဲ့ဒီအစီအစဥ္အတိုင္း	 သြားတာပဲ။	 တကယ္လို႔	 တရားခြင္မွာ	
ျပႆနာတရပ္နဲ႔	 ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	 အျငင္းအခံု	 ျဖစ္ပြားတယ္ဆုိရင္	
တရား႐ံုးက	အၿမဲတမ္း	ဥပေဒ႐ံုးဘက္က	လိုက္ပါေဆာင္ရြက္ပါတယ္။	
မ်က္ႏွာလိုက္ၿပီးေတာ့	ေမးတယ္။	ေနာက္တခါ	တကယ္လို႔	ဥပေဒ႐ံုးက	
ေနၿပီးေတာ့	သက္ေသျပဖုိ႔	တာ၀န္	ခ်ိဳ႕ယြင္းသြား	တယ္၊	မေပၚေပါက္ဘူး၊	
မလုပ္ျပႏုိင္ဘူးဆုိရင္ေတာ့	သူက	႐ံုးေမးလ္ေတြနဲ႔	၀င္၀င္ၿပီးေတာ့	ျဖည့္	
ေပးတယ္။	 အဲ့ဒါက	 အင္မတန္ဆိုးတဲ့အခ်က္ပါ။	 အန္ကယ္လ္တို႔	 ရင္	
ဆုိင္ေနရတာ	အဲ့ဒါပဲ။”

လက္ရွိ	ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	တရားစီရင္ေရးေတြမွာ	ေရွ႕ေနေတြအေန	
နဲ႔	 ၿခိမ္းေျခာက္ခံရမႈေတြ	 ရွိေနေသးေၾကာင္းနဲ႔	 ျမန္မာႏုိင္ငံေရွ႕ေနမ်ား	
အသင္းဟာ	လြတ္လပ္တဲ့	အသင္းအဖဲြ႔မဟုတ္ဘဲ	အစိုးရက၀င္ေရာက္	
စြက္ဖက္မႈေတြ	ရွိေနေၾကာင္းကိုေတာ့	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕က	တရားလႊတ္ေတာ္	
ေရွ႕ေန	ဦးေအာင္သိန္းကလည္း	ေျပာပါတယ္။

“တရားသူႀကီးကလည္း	ေရွ႕ေနအေပၚမွာ	တမ်ိဳးျမင္တယ္။	ဥပ	
ေဒကလည္း	တမ်ိဳးျမင္တယ္။	အဲ့လိုအျမင္ေတြနဲ႔	ရွိတာေပါ့။ေနာက္တခါ	
ေရွ႕ေနနဲ႔ပတ္သက္လာရင္	 တရား႐ံုးေတြက	 သူတို႔ရဲ႕လက္ေအာက္ခံ	
သေဘာမ်ိဳးရွိတယ္ေပါ့ေနာ္။	 လက္ေအာက္ခံ	 သေဘာမ်ိဳးထားတယ္။	

သူတုိ႔ကေန	 တခါတေလက်ရင္	 Contempt	 of	 Court	 ဆုိၿပီးေတာ့	
သူတုိ႔က	ေရွ႕ေနေတြေပၚမွာ	အေရးယူႏုိင္တယ္ဆုိတဲ့	သတိေပး	မႈမ်ိဳး	
ေတြလည္း	 တခ်ိဳ႕ေရွ႕ေနေတြ	 ႀကံဳေတြ႔ရတယ္ဆုိတာ	 ေျပာတယ္	
ေပါ့	 ေနာ္။	 ဒီေန႔	 ျမန္မာႏုိင္ငံမွာက	 Bar	 Council	 ေခၚတဲ့	 ေရွ႕ေနမ်ား	
ေကာင္	စီေပါ့	အဲ့ဒါက	နည္းလမ္းတက်	ဖြဲ႔စည္းထားျခင္း	မရွိေသးဘူး။	
ဒီေန႔	 ဒီဖြဲ႔စည္းပံု	 ေရးဆြဲၿပီးတဲ့	 ေနာက္ပိုင္းမွာ။	 ဘာျဖစ္လို႔လဲဆုိေတာ့	
ကန္႔သတ္	ထားတဲ့	သေဘာမ်ိဳးေတြက	ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားေတြ႔တယ္။	
တခ်ိဳ႕ႏုိင္ငံေတြမွာ	Bar	Council	မွာ	တရားသူႀကီးေတြ	မပါဘူး။	ဒီႏုိင္ငံ	
မွာက	တရားသူႀကီးလည္းပါတယ္။	ေရွ႕ေနခ်ဳပ္႐ံုးက	တာ၀န္ရွိတဲ့	ပုဂၢိဳလ္	
တဦးလည္းပါတယ္။	 ဆုိေတာ့	 သူတို႔က	 ၃	 ေယာက္ေလာက္ျဖစ္ၿပီး	
က်န္တဲ့သူက	 ၂	 ေယာက္ေလာက္ပဲ	 ျဖစ္ခ်င္ျဖစ္တယ္။	 အမွန္ေတာ့	
လြတ္လပ္တဲ့	ေရွ႕ေနအဖြဲ႔အစည္းဟာ	ေရွ႕ေနအဖြဲ႔	အစည္းတရပ္အေန	
နဲ႔ပဲ	ရွိသင့္တယ္။	အဲ့လို	အာဏာပိုင္	အစိုးရတရား႐ံုးေတြကေနၿပီးေတာ့	
ပါ၀င္ပတ္သက္မႈ	မျပဳသင့္ဘူးေပါ့။”

ICJ	 လို႔ေခၚတဲ့	 အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ	 ဥပေဒပညာရွင္မ်ားေကာ္	
မရွင္က	 ျမန္မာႏုိင္္ငံနဲ႔	 ပတ္သက္ၿပီး	အႀကံျပဳထားခ်က္ေတြကေတာ့	 -	
ျပည္ေထာင္စု	တရားသူႀကီးခ်ဳပ္နဲ႔	 	 ျပည္ေထာင္စု	လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔	
သီျခားလြတ္လပ္တဲ့	တရားေရးမ႑ိဳင္တခုျဖစ္လာေစဖုိ႔၊	Bar	Council	ကုိ	
ထိေရာက္စြာ	ျပန္လည္ဖြဲ႔စည္းဖို႔၊	အက်င့္ပ်က္ခ်စားမႈ	မ်ားနဲ႔	ပတ္သတ္လို႔	
ျပည္ေထာင္စု	တရားသူႀကီးခ်ဳပ္နဲ႔	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က	သီးျခား	
လြတ္လပ္ၿပီး	 လွ်င္ျမန္	 ထိေရာက္စြာ	 ေျဖရွင္းေပးႏိုင္တဲ့	 အဖြဲ႔အစည္း	
တရပ္ကို	ထူေထာင္ဖို႔၊	ပညာေရး၀န္ႀကီးဌာနအေနနဲ	့	တရားဥပေဒပညာ	
ရွင္မ်ားနဲ	 ့	ညႇိႏႈိင္းၿပီးတရားဥပေဒ	ဆိုင္ရာ	ပညာေရးတိုးတက္ေကာင္း	
မြန္လာေအာင္	 လုပ္ေဆာင္သင့္ေၾကာင္းနဲ႔	 လုပ္ေဆာင္ရာမွာ	 လည္း	
တရားဥပေဒေက်ာင္းမ်ား	ဖြင့္လွစ္ျခင္း၊	ေက်ာင္းမ်ားအတြက္	လိုအပ္တဲ့	
သင္႐ိုးညႊန္း	တမ္းမ်ား	ေရးဆြဲဲျခင္းေတြနဲ႔	တက္္ေရာက္တဲ့	ေက်ာင္းသား	
ေတြကို	အရည္အေသြး	အကဲျဖတ္ျခင္းတို႔	ပါ၀င္သင့္တယ္လုိ႔	အႀကံျပဳ	
ထား	ပါတယ္။

ICJ	အဖြဲ႔ကိုု	 ၁၉၅၂	ခုႏွစ္က	စတင္ဖြဲ႔စည္းခဲ့ၿပီး	 ႏိုင္ငံတကာမွာ	
လူ႔အခြင့္အေရးနဲ႔	တရားဥပေဒ	စိုးမိုးေရးမ်ား	တုိးတက္လာေစဖို႔အတြက္	
ေဆာင္ရြက္ေနတဲ့		အဖဲြ႔အစည္းလည္း	ျဖစ္ပါတယ္။

 ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ	တရားစီရင္ေရး	လြတ္လပ္မႈရွိဖို႔	ICJ	တိုက္တြန္း
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	 ။	၂၇	ႀကိမ္ေျမာက္	အေရွ႕ေတာင္အာရွ	အားကစား	
ၿပိဳင္ပဲြရဲ႕	ပထမဆုံးေရႊတံဆိပ္ကို	အိမ္ရွင္ျမန္မာႏုိင္ငံက	ရရွိသြားၿပီ	ျဖစ္	
ပါတယ္။	ေနျပည္ေတာ္မွာ	ဒီကေန႔	စတင္လိုက္တဲ့	႐ုိးရာျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြ	
ေတြမွာ	 ျမန္မာအမ်ိဳးသားနဲ႔	 အမ်ိဳးသမီးျခင္းလုံးအသင္းက	 အႏုိင္ရၿပီး	
ေရႊတံဆိပ္ေတြ	ရသြားခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။	ဒီအေျခအေန	အျပည့္အစုံ	အ	
ပါအ၀င္	ဒီႏွစ္	Sea	Games	 ၿပိဳင္ပဲြမွာ	 ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္	ေရႊတံဆိပ္	
ေတြ	ဆြတ္ခူးေပးႏုိင္ဖို႔	ေမွ်ာ္မွန္းထားတဲ့	ျမန္မာျမႇားပစ္အဖဲြ႔ရဲ႕ျပင္ဆင္မႈ	
အေျခအေနေတြကို	ကိုရန္ႏုိင္က	ေျပာျပေပးမွာ	ျဖစ္ပါတယ္။

ျမန္မာ႐ုိးရာ	 ျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကေတာ့	 ၂၇	 ႀကိမ္ေျမာက္	 အေရွ႕	
ေတာင္အာရွ	အားကစားၿပိဳင္ပဲြရဲ႕	ပထမဆုံး	 ၿပိဳင္ပဲြလည္း	 ျဖစ္ပါတယ္။	
လာမယ့္	ဒီဇင္ဘာလ	၁၁	ရက္ေန႔မွာ	Sea	Games	ၿပိဳင္ပဲြကို	ဖြင့္မွာဆုိ	
ေပမဲ့လည္း၊	ဖြင့္ပဲြမတုိင္ခင္ကတည္းက	တခ်ိဳ႕ၿပိဳင္ပဲြေတြကို	ကစားသြား	
မွာျဖစ္ၿပီး၊	ဒီကေန႔ကေတာ့	ၿပိဳင္ပဲြေတြ	ပထမဆုံးစတဲ့ေန႔ျဖစ္ပါတယ္။

ေနျပည္ေတာ္	၀ဏၰသိဒိၶ	မိုးလုံေလလုံ	အားကစားကြင္းသစ္ႀကီး	
မွာ	 ျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြ	 ကစားခဲ့တာမွာ	 ျမန္မာအမ်ိဳးသမီးအသင္းက	 ၅၃၅	
မွတ္နဲ႔	 အႏုိင္ရၿပီးေတာ့	 ေဗြေဆာ္ဦး	 ေရႊတံဆိပ္ကို	 ရရွိသြားခဲ့တာျဖစ္	
တယ္လို႔	 Sea	 Games	 ၿပိဳင္ပဲြမီဒီယာ	 တာ၀န္ရွိသူ	 မေစာေရႊေလးက	
ေျပာပါတယ္။

“အမ်ိဳးသမီးပြဲကေတာ	့ ႏုိင္သြားတယ္။	 ျမန္မာႏုိင္သြားတယ္။	
ျမန္မာေရႊတံဆိပ္ရသြားတယ္။”

ျမန္မာအမ်ိဳးသမီးအသင္းဟာ	 ဒီကေန႔	 ေနာက္ဆုံးဖိုင္နယ္မွ	
ထုိင္းအမ်ိဳးသမီးအသင္းကို	အႏုိင္ရၿပီး	ေရႊတံဆိပ္ရခဲ့တာျဖစ္ၿပီး၊	ထုိင္း	
အသင္းက	ဒုတိယရနဲ႔	ကေမၻာဒီးယားက	တတိယနဲ႔	မေလးရွားကပူးတဲြ	
တတိယ	ရခဲ့ပါတယ္။

အမ်ိဳးသားၿပိဳင္ပဲြကို	ျမန္မာ၊	ထုိင္း၊	မေလးရွား	နဲ႔	စင္ကာပူအသင္း	
၄	သင္း	 ကစားခဲ့ၾကပါတယ္။	 အဲဒီမွာ	 အိမ္ရွင္	 ျမန္မာက	 ၆၃၆	 မွတ္၊	
ထုိင္းက	၄၀၇	မွတ္၊	မေလးရွားက	၂၄၆	မွတ္နဲ႔	စကၤာပူက	၁၅၃	မွတ္ရ	
ခဲ့ပါတယ္။	 အမွတ္အမ်ားဆုံး	 အသင္း	 ၂	 သင္းျဖစ္တဲ့	 ျမန္မာနဲ႔ထုိင္း	
အသင္းတုိ႔	 ဗုိလ္လုခဲ့ၾကတာမွာ	 ျမန္မာအမ်ိဳးသားအသင္းက	 အမွတ္	
၆၆၀	ရၿပီး၊	ထုိင္းအသင္းက	၄၀၄	မွတ္	ရခဲ့တဲ့အတြက္	ျမန္မာအသင္းဟာ	
ဒုတိယ	ေရႊတံဆိပ္ထပ္ၿပီးေတာ့	ရသြားခဲ့ပါတယ္။	မေလးရွားနဲ႔	စကၤာပူ	
ႏုိင္ငံေတြက	ပူးတဲြတတိယဆုကိုရရွိသြားခဲ့ပါတယ္။

“၂၀၁၃	ခုႏွစ္	၂၇	ႀကိမ္ေျမာက္	အေရွ႕ေတာင္အာရွ	အားကစား	
ၿပိဳင္ပြဲႀကီးမွာ	ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္	ဒုတိယေျမာက္	ေရႊတံဆိပ္ဆုကိုေတာ့	
ျမန္မာ့လက္ေရြးစင္	အမ်ိဳးသားျခင္းလံုးအသင္းမွ	ထပ္မံ	ဆြတ္ခူးလိုက္ၿပီ	
ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ာ။”

SeaGames	 ၿပိဳင္ပဲြေတြမွာ	 ျမန္မာ့႐ုိးရာျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကို	ထည့္	
သြင္းက်င္းပတာဟာ	ဒါပထမဆုံးအႀကိမ္	ျဖစ္ပါတယ္။	၁၉၆၁	နဲ႔	၁၉၆၉	
ခုႏွစ္	ဒုတိယနဲ႔ပဥၥမအႀကိမ္	အေရွ႕ေတာင္အာရွ	ကၽြန္းဆြယ္ၿပိဳင္ပဲြေတြ	
ကို	 ျမန္မာႏုိင္ငံက	 အိမ္ရွင္အျဖစ္	 လက္ခံက်င္းပခဲ့ေပမဲ့၊	 အဲဒီအႀကိမ္	
ေတြတုန္းကေတာ့	ျမန္မာ့႐ိုးရာ	အားကစားနည္းျဖစ္တဲ့	ျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကို	
ထည့္သြင္းကစားခဲ့ျခင္း	 မရွိခဲ့ဘဲ၊	အခုတႀကိမ္	 ၄၄	 ႏွစ္ၾကာမွာ	 ျမန္မာ	
ႏုိင္ငံမွာ	 ျပန္က်င္းပတဲ့	 ၂၇	 ႀကိမ္ေျမာက္	အေရွ႕ေတာင္အာရွ	အားက	

စားၿပိဳင္ပဲြမွာ	ထည့္သြင္းကစားခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။
ျမန္မာအားကစားအဖဲြ႔အေနနဲ႔	 ႐ုိးရာျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကေန	ေရႊတ	ံ

ဆိပ္ေတြ	 ထပ္ၿပီးေတာ့	 ရဖို႔	 ေမွ်ာ္မွန္းထားတယ္လို႔	 ဆုိပါတယ္။	 Sea	
Games	ၿပိဳင္ပဲြမွာ	႐ုိးရာျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကို	ပထမဆုံး	က်င္းပတာ	အိမ္ရွင္	
ျမန္မာအေနနဲ႔	ၿပိဳင္ပဲြရဲ႕	ပထမဆုံး	ေရႊတံဆိပ္ကို	လိုခ်င္လို႔	ျဖစ္တယ္လို႔	
ေ၀ဖန္ေျပာဆုိသံေတြလည္း	ရွိခဲ့ပါတယ္။

ေနျပည္ေတာ္မွာ	 ဒီကေန႔	 စတင္က်င္းပတဲ့	 ျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြကို	
ျမန္မာႏုိင္ငံ	 ဒုသမၼတဦးဥာဏ္ထြန္းနဲ႔	 အားကစား၀န္ႀကီး	 ဦးတင့္ဆန္း	
တုိ႔လည္း	တက္ေရာက္	ၾကည့္႐ႈ	အားေပးခဲ့ပါတယ္။

႐ုိးရာျခင္းလုံးၿပိဳင္ပဲြနဲ႔အတူ၊	 Sea	 Games	 ၿပိဳင္ပဲြေတြမွာေရာ၊	
ျမန္မာအားကစား	၀ါႆနာရွင္ေတြၾကားမွာပါ	လူႀကိဳက္မ်ား	ေရပန္းစား	
တဲ့	 ပိုက္ေက်ာ္ျခင္းၿပိဳင္ပဲြကိုေတာ့	 လာမယ့္	 ၉	 ရက္ေန႔ကေန	 ၿပိဳင္ပဲြ	
ေနာက္ဆုံး	 ၂၂	 ရက္ေန႔အထိ	က်င္းပသြားမွာ	 ျဖစ္ပါတယ္။	 ႐ိုးရာျခင္း	
လုံးၿပိဳင္ပဲြေတြမွာ	ျမန္မာအားကစားအဖဲြ႔အေနနဲ႔	ေရႊတံဆိပ္ေတြရဖို႔	ေမွ်ာ္	
မွန္းထားသလို၊	ပိုက္ေက်ာ္ျခင္းၿပဳိင္ပဲြမွာလည္း	ေရႊတံဆိပ္ေတြရမယ္လို႔	
ေမွ်ာ္လင့္ထားေၾကာင္း	 ျမန္မာႏုိင္ငံ	 ျခင္းလုံးအဖဲြ႔ခ်ဳပ္	 အတြင္းေရးမႉး		
ဦးေက်ာ္ဇင္မိုးက	ေျပာပါတယ္။

ဒီဇင္ဘာလ	၆	ရက္ေန႔မွာေတာ့	၀ါတာပိုလိုၿပိဳင္ပဲြေတြကို	စတင္	
မွာျဖစ္ၿပီး၊	 ၇	 ရက္ေန႔မွာေတာ	 ေဘာလုံးနဲ႔	 ၀ူရႈး၊	 ၈	 ရက္ေန႔မွာေတာ့	
ဘတ္စကတ္ေဘာ၊	လက္ေ၀ွ႔နဲ႔	၉	ရက္ေန႔မွာ	ပန္ဆက္စီလက္နဲ႔	နပန္း	
စတာေတြကို	ကစားသြားမွာ	ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ာ။

ျမန္မာအမ်ိဳးသားနဲ႔	အမ်ိဳးသမီး	ျခင္းလုံးအသင္းက	ေရႊတံဆိပ္ေတြရရွိ

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	။	လာမယ့္	ဒီဇင္ဘာလ	၁၀	ရက္နဲ႔	၁၁	ရက္မွာ	ကာ	
တာႏိုင္ငံ၊	ဒိုဟာၿမိဳ႕မွာက်င္းပမယ့္	ကမာၻ႔က်န္းမာေရး	စြန္႔ဦး	တီထြင္မႈညီ	
လာခံကို	 	အဖြဲ႕ခ်ဳပ္ဥကၠဌေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၊	NLD	က်န္းမာေရး	
ကြန္ရက္ဥကၠဌနဲ႔သီတဂူဆရာေတာ္	အရွင္ဥာဏိႆရတို႔တက္ေရာက္	
ၾကမယ္လို႔	သိရပါတယ္။

NLD	က်န္းမာေရးကြန္ရက္အေနနဲ႔	 ျမန္မာနုိင္ငံမွာ	ယဥ္တုိက္မႈ	
ေတြေၾကာင့္	ထိခိုက္ဒဏ္ရာရသူေတြကို	ရဲတပ္ဖဲြ႕အမႈဆိုၿပီး	ေစာင့္ဆုိင္း	
တာေတြမရိွၾကဖို႔အျပင္	တာ၀န္ယူမႈရွိတဲ့	က်န္းမာေရးစနစ္နဲ႔	ပတ္သက္	
တဲ့	အေၾကာင္း	တင္ျပေဆြးေႏြးမွာျဖစ္တယ္လို႔	NLD	က်န္းမာေရးကြန္	
ရက္ဥကၠဌ	ေဒါက္တာတင္မ်ိဳး၀င္းက	ေျပာပါတယ္။

“ဟိုးအရင္တုန္းကဆိုရင္	လမ္းေပၚမွာ	ကားတိုက္သြားတယ္ဆို	
ရင္	 ရဲမလာမခ်င္း	ဘယ္သူမွမထိရဲဘူး၊	 ေနာက္တခ်ဳိ႕ေဆးခန္းေတြမွာ	
နီးစပ္ရာေပ့ါ	ေသြးတိတ္ေအာင္ျဖစ္ျဖစ္၊	အသက္ကယ္	ဖို႔ျဖစ္ျဖစ္	မလုပ္ရဲ	
ၾကဘူး၊	ရဲပိုင္ဆိုၿပီးေတာ့	ဘယ္သူမွမထိရဲဘူး၊	အဲဒါမ်ဳိးေလးေတြ	တင္ျပ	
ခ်င္တယ္ေပ့ါ၊	အခုက	ကားေတြနဲ႔	ဆိုင္ကယ္ေတြနဲ႔က	အႏၱရာယ္မ်ားလာ	
တယ္ဆိုတာက	သိတဲ့အတိုင္းပဲ”

အဲဒီညီလာခံကုိ	ဒုိဟာၿမိဳ႕	ကာတာ	အမ်ိဳးသားကုန္သြယ္မႈစင္တာ	
မွာ	 ျပဳလုပ္မွာျဖစ္ၿပီး	အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္အေနနဲ႔	 ပထမဆံုး	
အႀကိမ္	တက္ေရာက္တာျဖစ္ပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	ကာတာသြားမည္
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ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	Mizzima	။			။	၂၀၀၈	ခုႏွစ္၊	မတ္လက	နာဂစ္ဆိုင္ကလုန္မုန္တိုင္းခံခဲ့ရသည့္	ဧရာ၀တီ	ျမစ္၀ကၽြန္းေပၚေဒသမ်ားတြင္	မိုးေလ၀သ	
ႀကိဳတင္သတိေပးစနစ္	(Early	Warning	System)		အျမန္	တပ္ဆင္ထားရွိေပးရန္	ဧရာ၀တီတိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္	ေဆြးေႏြးေတာ့မည္ဟု	ဧရာ၀တီ	
တုိင္း၊	လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္၊	လႊတ္ေတာ္အမတ္	ဦးေဇာ္၀င္းက	ေျပာသည္။
ဒီဇင္ဘာ	၄	၊	မဇၥ်ိမ	။	။	 	 ရွမ္းျပည္	ယင္းနက္တိုင္းရင္းသားေက်းရြာ	 ၂၀	အတြက္	 နမ့္စန္ၿမိဳ႕နယ္ရွိ	 ကုန္းလမ္းေက်းရြာ၌	 ခြပ္ေဒါင္းအားမာန္မူလ	
တန္းေက်ာင္းကို	NLD	ပညာေရးကြန္ရက္က	ဒီဇင္ဘာ	၃	ရက္တြင္	ဖြင့္လွစ္ေပးလိုက္၏။
ဒီဇင္ဘာ	၅	၊	Eleven	MG	။	 ။	ရွမ္းျပည္နယ္	ကြတ္ခိုင္ျမိဳ႕နယ္တြင္	အစိုးရတပ္မ်ားႏွင့္	တေအာင္း	အမ်ိဳးသားလြတ္ေျမာက္ေရး	တပ္	(TNLA)၊	
ကခ်င္	အမ်ိဳးသားလြတ္လပ္္ေရး	တပ္မေတာ္	(KIA)	ပူးေပါင္းတပ္မ်ား	တိုက္ပြဲျပင္းထန္စြာ	ျဖစ္ေန၏။
ဒီဇင္ဘာ	၅	၊	RFA	။	 ။	 ျပည္္နယ္ႏႇင့္	တိုင္းေဒသႀကီးအလိုက္	 ေက်ာင္းက်န္းမာေရးလုပ္ငန္း	ထူးခြၽန္ဆုရေက်ာင္းမ်ားအား	အဆင့္ဆင့္	 စိစစ္ေရြး	
ခ်ယ္သြားမည္
ဒီဇင္ဘာ	၆	၊	RFA	။	 ။	ဒီဇင္ဘာ	၅တြင္	ကြယ္လြန္္သြားသူ	ေတာင္အာဖရိ	လူသားျခင္းခြဲျခားမွု	ဆန့္က်င္သူ	လူမည္း	ေခါင္းေဆာင္	နဲလ္ဆင္	မန္ဒဲ	
လားသည္	ကမၻာႀကီးကို	ေျပာင္းလဲရန္	ေစ့ေဆာ္သူ	မဟာလူသားတဦးဟု	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္မွ	ဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၆	၊	Daily	Eleven	။	 ။	အစိုးရသစ္	တက္လာၿပီးေနာက္	ႏိုင္ငံေရးႏွင့္ဆက္ႏႊယ္၍	တရားရင္ဆိုင္ေနရဆဲ		၂၅၀	ဦး	ရွိၿပီး	ျပစ္ဒဏ္ခံေနရသူ	
၂၆	ဦးရွိေၾကာင္း	လက္က်န္ႏိုင္ငံေရး	အက်ဥ္းသားမ်ား	စိစစ္ေရးေကာ္မတီ၀င္	ႏိုင္ငံေရးအက်ဥ္းသားေဟာင္း	တဦးျဖစ္သူ	ဦးရဲေအာင္မွ	 	Daily	
Eleven	သုိ႕	ဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၆	၊	RFA	။	 ။	ပဲခူးတုိင္း	ေ၀ါၿမိ့ဳနယ္	တံငါမ်ား	ဒီေရေဘးပုိနည္းေသာေနရာမ်ားသုိ႔	နယ္ေျပာင္း	လုပ္ကိုင္ေနေရေၾကာင္း။	
ဒီဇင္ဘာ	၆	၊	၇၊၈၊	RFA	။	 ။	ျမန္မာႏုိင္ငံ	ပညာေရးစနစ္	ျပန္လည္သံုးသပ္ေဆြးေႏြးပြဲ	ရန္ကုန္တြင္	ယေန႔	က်င္းပ၏၊
ဒီဇင္ဘာ	၇	၊	RFA	။	 ။	လက္က်န္နုိင္ငံေရး	အက်ဥ္းသားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ၏	စာရင္းအရ	က်န္ရိွေနေသာ	မလြတ္ေသးေသာ	နုိင္ငံေရးအက်ဥ္း	
သား	၄၄	ဦး	စာရင္းကုိ		ဒီဇင္ဘာလ	မကုန္ခင္	သမၼတဆီ	တင္ျပမည္ဟု	ထုိေကာ္မတီမွဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၇	၊	Eleven	Media	။	 ။	၂၀၁၄	မွစ၍	ႏုိင္ငံျခားမွ	ဘဏ္အခ်ိဳ	့	ျမန္မာတြင္	အကန္	့အသတ္ျဖင့္	လုပ္ကုိင္ခြင့္ရမည္။
ဒီဇင္ဘာ	၇	၊	Eleven	Media	။	 ။	သစ္ထုတ္လုပ္ေရးႏွင့္ဆိုင္ေသာ	မူ၀ါဒမ်ား	သတ္မွတ္ထုတ္ျပန္ေပးျခင္း	မရွိေသးသည့္အတြက္	သစ္လုပ္ငန္းရွင္	
မ်ား	ေစ်ကြက္အေျခအေနအား	သံုးသပ္ရန္	ခက္ခဲေနေတြ႔ေနရဟုဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	RFA	။	 ။	ရခုိင္အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ	ဧျပီလကုန္တြင္	က်င္းပရန္	ခ်င္းမုိင္တြင္	က်င္းပေသာ	သံုးရက္တာ	ရခုိင္ထိပ္သီေဆြးေႏြးပြဲမွ	
ဆံုးျဖတ္၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	ဂ်ကာတာ	။	 ။	အင္ဒိုနီးရွားႏိုင္ငံမွာ	ထိန္းသိမ္းခံထားရစဥ္အတြင္း	ဗုဒၶဘာသာ၀င္	 ျမန္မာ	၈	ေယာက္ကို	သတ္ျဖတ္မွုအတြက္		
ရိုဟင္ဂ်ာ	မြတ္စလင္	၁၄	ေယာက္ကို	ေဒသတရားရံုးမွ	ေထာင္ဒဏ္	၉	လစီ	ခ်မွတ္ခဲ့၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	RFA	။	 ။	ႏုိင္ငံေရးအက်ိဳးအျမတ္အတြက္	ဘာသာေရးကို	အသံုးမခ်သင့္၊	အလြဲသံုးစား	မလုပ္သင့္ဟု	အရပ္ဘက္	လူမႈအဖြဲ႕အစည္း	
မ်ားႏွင့္	ဘာသာေရးေခါင္းေဆာင္မ်ား၏	ရန္ကုန္တြင္က်င္းပသည့္	ယေန႔	ေဆြးေႏြးပြဲမွ		ဆံုးျဖတ္၏။	
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	RFA	။	 ။	ဒီဇင္ဘာ	၃၁	ရက္ေန႔	မတုိင္မီ	ႏုိင္ငံေရးပါတီေတြ	အသင္းအဖဲြ႔ေတြက	၂၀၀၈	ဖဲြ႔စည္းပံု	အေျခခံဥပေဒမွာ	ျပင္ဆင္ဖို႔အၾကံျပဳ	
ခ်က္ေပါင္း	၂၅၀၀	ေက်ာ္	ေပးပို႔ထားတယ္လို႔	၂၀၀၈	ဖဲြ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ေလ့လာသံုးသပ္ေရး	ပူးေပါင္းေကာ္မတီက	 ၿပီးခဲ့တဲ့ဒီဇင္ဘာလ	၆	
တြင္	ဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	 ျမန္မာမွ	 သစ္မ်ားကို	 တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသို႔	 တန္ခ်ိန္ေသာင္းႏွင့္ခ်ီ	 တရားမ၀င္	 ခိုးထုတ္ေနၿပီး	 ယြမ္ေငြအတုမ်ားျဖင့္	
ေငြေပးေခ်ေနမႈကို	တ႐ုတ္အစိုးရ	အေနျဖင့္	တားဆီးေပးရန္	ျမန္မာဘက္မွ	ေတာင္းဆို၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	ဒီဇင္ဘာလအတြင္း	ျဖစ္ပြားေသာ	မုန္တုိင္းမ်ားသည္	ျမန္မာနုိင္ငံအား	သက္ေရာက္မႈ	ပုိမိုႏိုင္ႀကီးမားႏုိင္ဟုဆုိ။	
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	စစ္ေၾကာေရး	စခန္းမ်ားႏွင့္	အက်ဥ္းေထာင္မ်ားတြင္	ေသဆုံးသူမ်ားအနက္	၅၀	ဦး၏	မိသားစု၀င္မ်ားအားေထာက္	
ပံ့ကူညီမႈကို	လာမည့္ဇန္န၀ါရီ	လဆန္းပုိင္းတြင္	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕၌	ျပဳလုပ္မည္
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	လက္ရွိဘ႑ာႏွစ္	ႏုိ၀င္ဘာလကုန္အထိ	က်ပ္သန္း	၃၀၀၀	ခန္႔	တန္ဖုိးရွိ	အေကာက္ခြန္မဲ့	တင္သြင္းပစၥည္းမ်ား	
ဖမ္းဆီးရမိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	ကေလးသူငယ္	စစ္မႈထမ္းျခင္းမွ	ကာကြယ္ေရးဆိုင္ရာ	လုပ္ငန္းအရ	ကုလသမဂၢမွ	ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္လက္
နက္ကိုင္အဖြဲ႔အစည္းမ်ား	ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးမႈ	ျပဳလုပ္ရန္	စီစဥ္ေန
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	 လာမည့္ႏွစ္အတြင္း	 ေအအာတီေဆး၀ါး	 လိုအပ္ေနသည့္	 အိပ္ခ်္အိုင္ဗြီ	 ေ၀ဒနာရွင္မ်ားအနက္	 CD4	 ၅၀၀	
ေအာက္	ရွိသူမ်ားကိုပါ	ေဆး၀ါးစတင္	ေပးႏုိင္ရန္	စီစဥ္ေနဟုဆုိ၏။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	ေက်ာက္ျဖဴ	အထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္	တ႐ုတ္လုပ္ငန္းရွင္မ်ား	လာေရာက္	ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန္	ႏွစ္ႏုိင္ငံကုန္သြယ္ေရး	
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ	ေဆြးေႏြးပြဲ၌	ျမန္မာဘက္က	တိုက္တြန္းလုိက္သည္။
ဒီဇင္ဘာ	၈	၊	Eleven	Media	။	 ။	City	Mart	ပိုင္ရွင္မိသားစုႏွင့္	ဆက္ႏႊယ္ေနေသာ	သာေကတ	စက္မႈဇုန္ဂုိေဒါင္အား	စစ္ေဆးရာတြင္	ေတြ႕ရွိထား	
ေသာ	၀ုိင္၊	အရက္	အားလုံးအတြက္	တရား၀င္	တင္သြင္းခြင့္	အေထာက္အထား	မူရင္းမ်ား	လက္ရွိအခ်ိန္ထိ	မျပႏုိင္ေသးဟုဆုိ၏။
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၃	။	 ။	Transparency	International	ႏိုင္ငံတကာ	ပြ
င့္လင္းျမင္သာမႈအဖြဲ႔ႀကီးက	၂၀၁၃	ခုႏွစ္အတြက္	ထုတ္ျပန္တဲ့	အဂတိ	
လိုက္စားမႈဆိုင္ရာ	အညႊန္းကိန္းမွာ	 ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕အဆင့္ဟာ	မႏွစ္က	
ထက္စာရင္	အနည္းငယ္	ျမင့္တက္လာပါတယ္။

ဒါဟာ	လက္ရွိအစိုးရရဲ႕	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးဆိုင္ရာ	လုပ္ရပ္ေတြ
ေၾကာင့္ျဖစ္ေပမဲ့	အဂတိလုိက္စားမႈေတြ	ေလ်ာ့နည္းသြားဖုိ႔	အေတာ္ေလး	
လိုအပ္ေနေသးတယ္လုိ႔	အဖြဲ႔ရဲ႕တာ၀န္ရွိပုဂၢိဳလ္က	ဗြီအိုေအကို	ေျပာပါ	
တယ္။	အေသးစိတ္ကိုေတာ့	ဆက္သြယ္ေမးျမန္းထားတဲ့	 မအင္ၾကင္း	
ႏိုင္	က	တင္ျပထားပါတယ္။

ႏိုင္ငံတကာ	 ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ	 ေစာင့္ၾကည့္ေရးအဖဲြ႔ရဲ႕	 ဒီႏွစ္	
ထုတ္ျပန္တဲ့	အညြန္းကိန္းေတြအရဆိုရင္	ႏိုင္ငံေပါင္း	၁၇၇	ႏိုင္ငံထဲက	
ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	အဆင့္ဟာ	 ၁၅၇	 မွာ	 ရွိေနပါတယ္။	 ၂၀၁၂	 ခုႏွစ္တုန္း	
ကဆိုရင္	၁၇၆	ႏိုင္ငံေတြထဲမွာ	အဆင့္	၁၇၂	ရွိခဲ့တာပါ။

ျမန္မာနဲ႔ပတ္သက္တဲ့	 သူတို႔ရဲ႕	 အစီရင္ခံစာမွာ	 ေဖာ္ျပထားတဲ့
အဂတိလိုက္စားမႈဆိုင္ရာအညႊန္းကိန္းဟာ	က႑အသီးသီးက	လာဘ္	
စားမႈအေျခအေနေတြကို	 ထင္ဟပ္တာမဟုတ္ဘဲ	 အစိုးရက႑ပိုင္းက	
ေဆာင္ရြက္ခ်က္ေတြကိုပဲစစ္တမ္းေကာက္ယူထားတာျဖစ္တယ္လို႔	ႏိုင္
ငံတကာပြင့္လင္းျမင္သာမႈ	 ေစာင့္ၾကည့္ေရးအဖဲြ႔အာရွ-ပစိ	 ဖိတ္ဌာနရဲ႕	
ညြန္ၾကားေရးမွဴး	Srirak	Plipat	က	ဗီြအိုေအကို	ေျပာပါတယ္။

ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	အခုလို	အဂတိလိုက္စားမႈ	အေျခအေန	အနည္း	
ငယ္	ေလ်ာ့က်သြားတာနဲ႔ပတ္သက္လို႔	သူက	အခုလို	ေျပာျပပါတယ္။

“လက္ရွိအစိုးရက	ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္အတြင္း	အဂတိဆန္႔က်င္ေရးဆိုင္	
ရာကုလသမဂၢျပဌာန္းခ်က္ကို	အသိအမွတ္ျပဳၿပီးေတာ့	ျပင္ဆင္	ေဆာင္	
ရြက္လာတာေတြက	 ဒီႏွစ္အညြန္းကိန္းမွာ	 ထင္ဟပ္ေနတာပါ။	 ဒါဟာ	
ေဖာ္ေဆာင္ေနတဲ့	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအတြက္	ပိုၿပီး	ပြင့္လင္းတဲ့အေျခ	
အေနလို႔	 က်ေနာ္ထင္ပါတယ္။	 ဒါေတြဟာ	 ဒီႏွစ္အစီရင္ခံစာမွာ	 ထင္	
ဟပ္ေစတဲ့	အေၾကာင္းရင္းေတြလို႔	က်ေနာ္	ျမင္ပါတယ္။”

ဒါေပမဲ့လို႔	 ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	 အဂတိလိုက္စားမႈအေျခအေန	 ပိုၿပီး	
ေလ်ာ့နည္းသြားေအာင္	ေဆာင္ရြက္ရမယ့္	အေျခအေနေတြ	အမ်ားႀကီး	
လိုေနပါေသးတယ္လို႔	 Srirak	Plipat	က	ေျပာပါတယ္။	စာရင္းဇယား	
အခ်က္အလက္ေတြအရဆိုရင္လည္း	ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕အဆင့္ဟာ	ေဒသ	
တြင္း	 ဒါမွမဟုတ္	 ႏိုင္ငံတကာနဲ႔ယွဥ္ရင္	 ေအာက္ဆံုးမွာပဲ	 ရွိေနေသး	
တယ္လို႔လည္း	ဆိုပါတယ္။

တဘက္မွာေတာ့	အဂတိလိုက္စားမႈဟာ	ျမန္မာႏိုင္ငံ	ရင္ဆိုင္ေန	
ရတဲ့	အဓိကစိန္ေခၚမႈ	ျပႆနာအျဖစ္	လက္ရွိ	ျမန္မာအစိုးရက	လက္ခံ	
လာတာကို	 ေတြ႔ျမင္ရတယ္လို႔လည္း	 ႏိုင္ငံတကာ	 ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ	
ေစာင့္ၾကည့္ေရးအဖဲြ႔ရဲ႕	ထုတ္ျပန္ခ်က္မွာ	 ေဖာ္ျပထားပါတယ္။	 ျမန္မာ	
ႏို္င္ငံမွာ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးဆိုင္ရာ	လုပ္ငန္းစဥ္ေတြ	တိုးတက္လာဖို႔	
အေျခခံအေၾကာင္းရင္းအျဖစ္	 အသိအမွတ္ျပဳတယ္လို႔လည္း	 Srirak	
Plipat	က	ေျပာပါတယ္။

“အခုဆိုရင္	 ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	 အဂတိလိုက္စားမႈဆိုင္ရာ	 ဥပေဒ	
ေတြ၊	 မူၾကမ္းေတြကို	 တင္ျပေဆြးေႏြးေနၾကပါတယ္။	 အနာဂတ္လမ္း	
ေၾကာင္းဟာ	အဲဒီဥပေဒေရးရာ	မူေဘာင္အသစ္ေတြရဲ႕	အရည္အေသြး	

ေပၚ	သိပ္ကုိ	မူတည္ေနပါတယ္။	ႏုိင္ငံရဲ႕	ဂုဏ္သိကၡာကို	ထိန္းသိမ္းတဲ့	
အဖြဲ႔အစည္းေတြဟာ	သူတို႔လုပ္ရမယ့္	 လုပ္ငန္းေတြကို	 လုပ္ႏုိင္တဲ့အ	
ဆင့္ထိ	 အလံုအေလာက္	 အားေကာင္းရဲ႕လား၊	 ႏုိင္ငံရဲ႕	 အသံုးစရိတ္	
အပါအ၀င္	တျခားကိစၥေတြမွာ	အလံုအေလာက္	အေရးယူမႈ	ရွိရဲ႕လား၊	
အလံုအေလာက္	ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ	ရွိရဲ႕လားဆိုတာေတြကို	ၾကည့္ရပါ	
မယ္။	ဒါေၾကာင့္	အနာဂတ္မွာ	ဘယ္လိုျဖစ္မယ္ဆိုတာကို	ေစာင့္ၾကည့္ရ	
မွာေတြ	အမ်ားႀကီး	ရွိပါတယ္။”

တဆက္တည္းမွာပဲ	ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	အဂတိလိုက္စားမႈ	အေျခအ	
ေန	ပေပ်ာက္ေအာင္လို႔	ေဆာင္ရြက္သင့္တဲ့	အခ်က္ေတြကို	သူက	အခု	
လို	အႀကံေပးပါတယ္။

“ပထမအခ်က္ကေတာ့	 လာဘ္စားမႈကို	 အေရးယူတဲ့	 ဥပေဒ	
ျပဌာန္းခ်က္ေတြကို	ျပန္ၿပီး	သံုးသပ္ဖို႔လိုပါတယ္။	ေခတ္မမွီေတာ့တဲ့ဥပ	
ေဒေတြကို	 ေျပာင္းလဲပစ္ဖို႔၊	 ေနာက္ၿပီး	 အခုအခ်ိန္ဟာျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	
ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြကို	 စတင္ဖြင့္ေပးလိုက္တဲ့အတြက္အဂတိ	
လိုက္စားမႈမျဖစ္ေအာင္	ႏိုင္ငံတကာ	ဥပေဒေတြနဲ႔	အညီေဆာင္	ရြက္ဖို႔လို	
ပါတယ္။ႏိုင္ငံျခားလုပ္ငန္းရွင္ေတြအေနနဲ႔လိုင္စင္ရဖို႔၊	အခြန္ေငြ	ေဆာင္	
ဖို႔၊	 ေျမယာေတြ၀ယ္ယူဖို႔ေတြမွာလာဘ္ေပး	 လာဘ္ယူတာေတြ	 မျဖစ္	
ေအာင္	မွန္မွန္ကန္ကန္	ေဆာင္ရြက္ဖို႔	လိုပါတယ္။”

ႏွစ္စဥ္ထုတ္ျပန္တဲ့	 အဂတိလုိက္စားမႈဆုိင္ရာ	 အညြန္းကိန္းမွာ	
အေကာင္းဆုံးအျဖစ္	 ထိပ္တန္းမွာ	 ပါ၀င္တဲ့	 တုိင္းျပည္ေတြကေတာ့	
နယူးဇီလန္နဲ႔	 ဒိန္းမတ္ႏုိင္ငံတုိ႔ျဖစ္ၿပီး၊	 Scandinavian	 တုိင္းျပည္ေတြ	
ကေတာ့	 ႏွစ္စဥ္လုိလုိ	 အဂတိလုိက္စားမႈ	 အနည္းဆုံး	 တုိင္းျပည္ေတြ	
ျဖစ္ပါတယ္။	အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုကေတာ့	အဆင့္	၁၉	မွာ	ရွိေန	
ပါတယ္ရွင္။

ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	အဂတိမႈလုိက္စားမွဳဆုိင္ရာ	တိုက္ဖ်က္ေရး	အဆင့္တက္

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	 ။	ျမန္မာနဲ႔	ဖိလစ္ပိုင္	ႏုိင္ငံအၾကား	ျပည္ဝင္ခြင့္ဗီဇာ	
ကင္းလြတ္ေရး	 သေဘာတူစာခ်ဳပ္ကို	 မနက္ျဖန္မွာ	 သေဘာတူလက္	
မွတ္ေရးမယ္လို႔	ဖိလစ္ပိုင္အစိုးရက	ဒီကေန႔ေၾကညာပါတယ္။

သမၼတ	ဦးသိန္းစိန္ဟာ	ျမန္မာ၊	ဖိလစ္ပိုင္	ခ်စ္ၾကည္ေရးခရီးစဥ္	
အျဖစ္	ဒီကေန႔မွာ	ဖိလစ္ပိုင္ႏုိင္ငံကိုေရာက္ရွိခဲ့ၿပီး	မနက္ျဖန္မွာဒီသေဘာ	
တူစာခ်ဳပ္	 လက္မွတ္ထိုးပြဲကို	 တက္ေရာက္မယ္လို႔	 ဖိလစ္ပိုင္သမၼတ	
ျပန္ၾကားေရးအတြင္းဝန္	ဆန္နီကိုလိုမာက	ေျပာပါတယ္။

ဦးသိန္းစိန္ရဲ႕	 ၂	 ရက္ၾကာ	ဖိလစ္ပိုင္ခရီးစဥ္ဟာ	သမၼတျဖစ္အ	
ၿပီး	ပထမဆံုးဖိလစ္ပိုင္ခရီးစဥ္ျဖစ္သလို	ႏွစ္ႏုိင္ငံအၾကားကုန္သြယ္	ေရး၊	
ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈကိစၥရပ္ေတြကို	 ေဆြးေႏြးမယ္လို႔သိရပါတယ္။	 သမၼတ	
ဦးသိန္းစိန္ဟာ	 မနက္ျဖန္မွာဖိလစ္ပိုင္လြတ္လပ္ေရးေခါင္းေဆာင္	 ဟုိ	
ေဆးရီေဇာ္	အမွတ္တရရုပ္တုမွာ	သြားေအေလးျပဳဖို႔	ရွိၿပီးေန႔ခင္းမွာ	ဖိ	
လစ္ပိုင္သမၼတက	ေန႔လည္စာဧည့္ခံဖို႔ရွိတယ္လို႔သိရပါတယ္။

ဒီခရီးစဥ္အတြင္း	 ၿပီးခဲ့တဲ့ရက္ပိုင္းက	တိုက္ခတ္ခဲ့တဲ့	ယိုလန္ဒါ	
တိုင္ဖြန္းမုန္တိုင္းနဲ႔	 ငလ်င္ဒဏ္ခံခဲ့ရတဲ့	 ဖိလစ္ပိုင္ျပည္သူေတြအတြက္	
ျမန္မာႏိုင္ငံကအလွဴကို	ေပးအပ္လွဴဒါန္းမယ္လို႔လည္း	ဖိလစ္ပိုင္သမၼတ	
နန္းေတာ္က	သတင္းထုတ္ျပန္ပါတယ္။

ဗီဇာကင္းလြတ္ခြင့္	လက္မွတ္ထုိး
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	 ။	အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ	Women’s	Forum	တခုကို	
ပထမဆံုးအႀကိမ္အျဖစ္	ျမန္မာႏုိင္ငံက	အိမ္ရွင္အျဖစ္	လက္ခံက်င္းပမွာ	
ျဖစ္ပါတယ္။	အမ်ဳိးသမီးေတြနဲ႔ဆိုင္တဲ့	ေဆြးေႏြးပြဲေတြကို	အရင္တုန္းက	
က်င္းပခြင့္မရခဲ့ဘဲ	သိပ္မၾကာခင္အခ်ိန္ပိုင္းကမွ	စၿပီးေတာ့	က်င္းပခြင့္ရ	
လာတာပါ။

ဒီေဆြးေႏြးပြဲေတြကေန	 အမ်ဳိးသမီးေတြနဲ႔	 သက္ဆုိင္တဲ့	 အ	
ေၾကာင္းအရာေတြကို	ႏုိင္ငံေတာ္အဆင့္ထိ	သိေအာင္	တရား၀င္	ေျပာဆို	
လာႏုိင္တဲ့အတြက္	ဒီလိုေဆြးေႏြးပြဲေတြ	က်င္းပတာကို	ႀကိဳဆိုတယ္လုိ႔	
ကိုယ္တိုင္ပါ၀င္ေဆြးေႏြးမယ့္	 အမ်ဳိးသမီးေရးလႈပ္ရွားသူတဦးက	 ဗီြအို	
ေအကိုေျပာပါတယ္။	 အျပည့္အစံုကို	 ကိုေက်ာ္ေက်ာ္သိန္းကတင္ျပ	
ထားပါတယ္။

ျပင္သစ္ႏုိင္ငံ၊	ပဲရစ္ၿမိဳ႕အေျခစိုက္	အမ်ဳိးသမီးမ်ား၏	ဖိုရမ္လို႔ဆိုရ	
မယ့္	 Women’s	 Forum	အဖြဲ႔က	က်င္းပၿပီးေတာ့	 ျမန္မာႏုိင္ငံဆိုင္ရာ	
ျပင္သစ္သံ႐ံုးရဲ႕အစီအစဥ္၊	ျမန္မာအစိုးရရဲ႕	ပ့ံပိုးကူညီမႈတို႔နဲ႔	ဒီေဆြးေႏြး	
ပြဲကို	က်င္းပမွာျဖစ္ပါတယ္။

ဒီဇင္ဘာလ	၆	ရက္နဲ႔	 ၇	ရက္ေန႔ေတြမွာ	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕မွာက်င္းပ	
မယ့္	 ေဆြးေႏြးပြဲအတြက္	 ဒီ့မတိုင္ခင္	 အေတာ္ၾကာကတည္းက	 ျပည္	
တြင္းအေျခစိုက္	 အမ်ဳိးသမီးေရးလႈပ္ရွားတဲ့	 အဖြဲ႔တခ်ဳိ႕နဲ႔	 Women’s	
Forum	အဖြဲ႔က	ညႇိႏိႈင္းတိုင္ပင္ၿပီး	 စီစဥ္ခဲ့တာပါ။	 အဲဒီလို	 စၿပီးညႇိႏိႈင္း	
တိုင္ပင္ကတည္းက	ပါခဲ့တဲ့	 ျမန္မာျပည္အေျခစိုက္	Gender	Equality	
Network	 က်ား-မေရးရာ	 တန္းတူညီမွ်ေရးကြန္ယက္အဖြဲ႔က	 အႀကီး	
တန္းညႇိႏိႈင္းေရးမွဴး	ကခ်င္တိုင္းရင္းသူ	မေမစံပယ္ျဖဴ	(ခ)	အယ္လ္ေခါန္	
တြယ္က	ဗီြအိုေအကို	အခုလိုေျပာပါတယ္။

“ဒီႏွစ္ေတာ့	 ျမန္မာျပည္မွာလုပ္ဖုိ႔အတြက္	 သူတို႔	 စိတ္၀င္စား	
တယ္ေပါ့ေနာ္။	ျမန္မာျပည္က	လူမႈ၀န္ထမ္း	ကယ္ဆယ္ေရးနဲ႔	ျပန္လည္	
ေနရာခ်ထားေရး	၀န္ႀကီးဌာနက	၀န္ႀကီးကလည္း	သူတို႔ကို	ဖိတ္တယ္	
ဆုိေတာ့ေလ	 ဒီႏွစ္ေတာ့	 ျမန္မာႏုိင္ငံမွာလုပ္ဖုိ႔အတြက္	 သူတို႔က	 ဆံုး	
ျဖတ္တယ္လုိ႔	သိထားပါတယ္။”

ေဆြးေႏြးပြဲ	တက္ေရာက္မယ့္သူေတြထဲမွာ	အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရ	
စီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠ႒	 ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္	 ေဒၚေအာင္ဆန္း	
စုၾကည္နဲ႔	အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ	ေငြေၾကးရန္ပံုေငြအဖြဲ႔	IMF	အႀကီးအကဲ	
Christine	 Lagarde	 တို႔လို	 ထင္ရွားသူေတြ	 အပါအ၀င္	 ျမန္မာႏုိင္ငံ	
တြင္းက	အစိုးရ၊	ႏုိင္ငံေရး၊	စီးပြားေရး၊	ယဥ္ေက်းမႈနဲ႔	လူထုအေျချပဳအ	
ဖြဲ႔	အစည္းေတြက	အမ်ဳိးသမီး	၃၀၀	ေလာက္နဲ႔		ႏုိင္ငံတကာက	ေခါင္း	
ေဆာင္ေတြနဲ႔	ထင္ရွားသူ	၁၅၀	ေက်ာ္	တက္ေရာက္မယ္လုိ႔	Women’s	
Forum	အဖြဲ႔ရဲ႕	ေၾကညာခ်က္ထဲမွာ	ေဖာ္ျပထားပါတယ္။

ျမန္မာအစိုးရ	 လူမႈ၀န္ထမ္း	 ကယ္ဆယ္ေရးနဲ႔	 ျပန္လည္ေနရာ	
ခ်ထားေရး	 ၀န္ႀကီးဌာန၀န္ႀကီး	 ေဒါက္တာ	 ေဒၚျမတ္ျမတ္အုန္းခင္၊	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔	 ျပင္သစ္ႏုိင္ငံ	ယဥ္ေက်းမႈနဲ႔	ဆက္သြယ္ေရး	
၀န္ႀကီး	Aurélie	Filippetti	တို႔	က	ဒီဇင္ဘာ	၆	ရက္ေန႔	ဖြင့္ပြဲမွာ	အဖြင့္
မိန္႔ခြန္းေျပာၾကမွာျဖစ္ပါတယ္။

ဒီဇင္ဘာ	၇	ရက္	စေနေန႔အစီအစဥ္ထဲမွာပါ၀င္တဲ့	Developing	
leadership	 for	 tomorrow	 ဆိုတဲ့ေခါင္းစဥ္နဲ႔	 ေဆြးေႏြးပြဲမွာ	 လည္း	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	မိန္႔ခြန္းေျပာဖို႔ရွိပါတယ္။	အဲဒီေဆြးေႏြးပြဲမွာ	

ပင္တိုင္	ေဆြးေႏြးသူတစ္ဦးအျဖစ္	ပါ၀င္မယ့္	မေမစံပယ္ျဖဴက	သူေဆြး	
ေႏြးဖို႔	စဥ္းစားထားတာတခ်ဳိ႕ကို	ဗီြအိုေအကို	အခုလိုေျပာပါ	တယ္။

“ေခါင္းေဆာင္မႈနဲ႔	ပတ္သက္တဲ့ဟာမွာ	အထူးသျဖင့္ေတာ့	 ျမန္	
မာႏုိင္ငံက	အမ်ိဳးသမီးေတြအေနနဲ႔	ေခါင္းေဆာင္မႈေနရာမွာ	ေရာက္ရွိဖို႔	
အတြက္	အလုပ္လုပ္ကိုင္ႏုိင္ဖုိ႔ေနရာမွာ	အဓိကႀကံဳေနရတဲ့	အခက္အခဲ	
ေတြ၊	 အဲ့ဒါေတြကို	 က်မ	 ေျပာခ်င္ပါတယ္။	 အဲ့ဒီအခက္အခဲေတြကို	
overcome	လုပ္ႏုိင္တဲ့	recommendation	ေပါ့ေနာ္	အဲေတာ့	က်မတို႔	
ဒီအမ်ိဳးသမီးေတြ	 ေခါင္းေဆာင္ျဖစ္လာဖို႔အတြက္ဆုိရင္	 ဒီလို	 အခက္	
အခဲေတြ၊	Challenge	ေတြ	ရွိေနပါတယ္။	အဲ့ဒီဟာအတြက္ကို	က်မတို႔	
အေနနဲ႔ေတာ့	အမ်ိဳးသမီးတေယာက္အေနနဲ႔ေတာ့	ဒီလို	ဒီလိုေလးေတြ	
လုပ္ရင္ေတာ့	ေကာင္းမယ္လို႔	ျမင္တယ္ေပါ့ေနာ္။	အဲ့ဒါေတြကိုပဲ	အဓိက	
ေျပာမယ္လုိ႔	စိတ္ကူးထားပါတယ္။”

သိပ္မၾကာခင္အခ်ိန္ေတြတုန္းကဆိုရင္	 ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ	 အခုလို	
အမ်ဳိးသမီးေရးရာ	ေဆြးေႏြးပြဲမ်ဳိး	က်င္းပဖို႔မဆိုထားနဲ႔	အမ်ဳိးသမီးေရးဆို	
တာဟာ	 အစိုးရက	 ဦးစီးဖြဲ႔စည္းၿပီး	 စစ္တပ္အရာရွိႀကီးေတြရဲ႕ဇနီးေတြ	
က	ထိပ္ပိုင္းေနရာေတြကို	ယူထားတဲ့	ျမန္မာႏုိင္ငံ	အမ်ဳိးသမီးေရးရာအ
ဖြဲ႔ခ်ဳပ္နဲ႔ပဲ	သက္ဆိုင္သလို	လုပ္ထားခဲ့တာပါ။

အခုေတာ့	အမ်ဳိးသမီးေရးရာအဖြဲ႔ေတြ	ဖြဲ႔လာႏုိင္၊	လႈပ္ရွားမႈေတြ	
လုပ္လာႏုိင္၊	 အမ်ဳိးသမီးေတြအတြက္	 အခြင့္အလန္းေတြ	 ပိုၿပီးေဖာ္	
ေဆာင္ေပးဖို႔၊	အခြင့္အေရးေတြကို	အသိအမွတ္ျပဳၿပီး	ျမႇင့္တင္ကာကြယ္	
ေပးဖို႔	တရား၀င္	ေျပာဆိုလာႏုိင္ၿပီျဖစ္တာေၾကာင့္	ဒီလိုေဆြးေႏြး	ပြဲမ်ဳိး
ေတြက်င္းပလာႏုိင္တာကို	မေမစံပယ္ျဖဴတို႔လို	အမ်ဳိးသမီးေရးလႈပ္ရွား	
သူ	ေတြက	ႀကိဳဆိုပါတယ္။

“လူေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားကေတာ့	ရန္ကုန္တုိ႔	ေနျပည္ေတာ္တုိ႔မွာ	
အမ်ိဳးသမီးနဲ႔ပတ္သက္တဲ့	ႀကီးက်ယ္ခမ္းနားတဲ့	Forum	ေတြ၊Dialogue	
ေတြ၊	 Workshop	 ေတြ	 လုပ္ေနယံုနဲ႔	 မၿပီးဘူးလို႔	 က်မတို႔	 ေ၀ဖန္	
ေထာက္ျပသူေတြေတာ့ရွိပါတယ္။	 သို႔ေသာ္လည္း	 က်မတုိ႔	 ေတြဟာ	
ဒါေတြဟာ	 အစေျခလွမ္းေတြျဖစ္တယ္လို႔ထင္ပါတယ္။	 ဘာလို႔လဲဆုိ	
ေတာ့	အမ်ိဳးသမီးေတြရဲ႕	အခန္းက႑နဲ႔	အသံကို	ဒီေလာက	္ႏုိင္ငံေတာ္	
အဆင့္အထိ	ႀကီးႀကီးက်ယ္က်ယ္	ခမ္းခမ္းနားနား	တခါမွ	က်မတို႔ေတြ	
က်မတို႔အသံေတြကို	 ထုတ္ေဖာ္ေျပာဆုိဖို႔အတြက္	 ယခင္က	 က်မတုိ႔	
အခြင့္အေရးမရခဲ့ဖူးဘူး။	အဲေတာ့	အခြင့္အေရး	ရလာတဲ့အေပၚမွာဒါကို	
က်မတို႔က	ႀကိဳဆုိရမွာပါ။”

သူတို႔အေနနဲ႔	ေလ့လာဖို႔၊	ေဆြးေႏြးဖို႔၊	သင္ယူဖို႔နဲ႔	လက္တြဲလုပ္	
ေဆာင္ဖို႔	 ျမန္မာႏုိင္ငံဆီသြားမွာျဖစ္ေၾကာင္း၊	 ေရရွည္ခုိင္ၿမဲမယ့္	 စည္း	
ေႏွာင္မႈကို	 တည္ေထာင္ၿပီး	 ဆက္ႏြယ္မႈေတြျဖစ္လာေအာင္	 လံႈ႔ေဆာ္	
ခ်င္၊	အေျပာင္းအလဲေတြ	ဖန္တီးခ်င္ပါတယ္လို႔	Women’s	Forum	အဖြဲ႔ရဲ႕	
စီးပြားေရးနဲ႔	လူ႔အဖြဲ႔အစည္းဆိုင္ရာအမႈေဆာင္အရာရွိခ်ဳပ္	Jacqu	eline	
Franjou	ေျပာတာကို	အဖြဲ႔ရဲ႕ထုတ္ျပန္ခ်က္မွာ	ေဖာ္ျပထားပါတယ္။

အလွ်င္အျမန္	ပြင့္လင္းလာေနတဲ့	လူ႔အဖြဲ႔အစည္းတခုကအမ်ဳိး	
သမီးမ်ားဆိုတဲ့	 အဓိကေခါင္းစဥ္ႀကီးနဲ႔	 ႏွစ္ရက္ၾကာက်င္းပမယ့္ေဆြး	
ေႏြးပြဲမွာ	 အေၾကာင္းအရာအမ်ဳိးမ်ဳိးကို	 ေဆြးေႏြးၾကမယ့္အထဲ	 ျမန္မာ	
ႏုိင္ငံက	အမ်ဳိးသမီးေတြနဲ႔တိုက္႐ိုက္သက္ဆိုင္တယ္လို႔ဆိုရမယ့္	 ေဆြး	
ေႏြးပြဲကခ်ည္းပဲ	ေျခာက္ခုပါ၀င္ပါတယ္။

အျပည္ျပည္ဆုိင္ရာ	အမ်ဳိးသမီးညီလာခံ	ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	က်င္းပမည္
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Mizzima ၊	 ဒီဇဘၤာ	 ၄	 ။	 ။	ကမၻာတစ္လႊားရွိ	အဂတိလိုက္စားမႈ	အရွိ	
ဆံုးေသာ	 ႏိုင္ငံမ်ားစာရင္းကို	 ထုတ္ျပန္ေလ့ရွိသည့္	 ဂ်ာမဏီႏုိင္ငံဘာ	
လင္အေျခစိုက္	 Transparency	 International	အဖြဲ႔၏	 ၂၀၁၃	 ခုႏွစ္	
အတြက္	အစီရင္ခံစာ	ထုတ္ျပန္မႈတြင္	ျမန္မာႏုိင္ငံ၏	အဆင့္သည္	၁၅	
ဆင့္အထိ	တိုးတက္လာခဲ့သည္။

ကမၻာတစ္လႊားရွိ	 ႏိုင္ငံေပါင္း	 ၁၇၇	 ႏိုင္ငံ၏	အဂတိလိုက္စားမႈ	
အေျခအေနမ်ားကို	 ႏွစ္စဥ္ထုတ္ျပန္ေသာTrans-parency	 Interna	
tional	၏	၂၀၁၂	ခုႏွစ္	အစီရင္ခံစာတြင္	ျမန္မာႏုိင္ငံသည္	အဂတိလိုက္	
စားမႈ	အရွိဆံုးစာရင္းအဆင့္ငါးတြင္	ရပ္တည္ေနရာမွ	၂၀၁၃	ခုႏွစ္	တြင္	
အဆင့္	၂၀	သို႔	တိုးတက္လာခဲ့ျခင္း	ျဖစ္သည္။

၂၀၁၁	ခုႏွစ္မွ	စတင္ကာ	ျပဳျပင္	ေျပာင္းလဲမႈမ်ား	ျပဳလုပ္ေနသည့္	
ျမန္မာအစိုးရအေနျဖင့္	လာဘ္ေပးလာဘ္ယူ	တိုက္ဖ်က္မႈမ်ားအားတိုက္	
ဖ်က္ရန္အတြက္လည္း	ႀကိဳးပမ္းမႈမ်ားရွိခဲ့သည္။	ျခစားမႈမ်ား	တိုက္ဖ်က္	
ရန္အတြက္	အဂတိလိုက္စားမႈဥပေဒအား	၂၀၁၃	ခုႏွစ္	 ၾသဂုတ္လ	၈	
ရက္တြင္	ျပ႒ာန္းခဲ့ျခင္း၊	ဒု-သမၼတေဒါက္တာစိုင္းေမာက္ခမ္း	ဦးေဆာင္	
ေသာ	လာဘ္ယူမႈ	အေရးယူ	ေဆာင္ရြက္ေရးေကာ္မတီအား	ထိုႏွစ္၏	
ဇန္န၀ါရီလ	၈	ရက္တြင္	ဖဲြ႕စည္းခဲ့ျခင္းမ်ားျပဳလုပ္ခဲ့သည္။

ထို႔အတူ	 အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈမ်ားကိုလည္း	 အေရးယူမႈမ်ားျပဳ	
လုပ္လာၿပီျဖစ္သည္။	၂၀၁၃	ခုႏွစ္	ေဖေဖၚ	၀ါရီလအတြင္း	ရန္ကုန္	ဆိပ္	

ကမ္းမွတစ္ဆင့္	 တင္သြင္းလာေသာ	 ေမာ္ေတာ္ကားမ်ားအားထုတ္	
ယူျခင္းႏွင့္	ပတ္သက္ေသာ	လာဘ္ေပးလာဘ္ယူမ်ားတြင္	ပါ၀င္သည္ဟု	
ဆိုကာ	အေကာက္ခြန္ဦးစီးဌာနမွ	၀န္ထမ္း	၁၆	ဦးအား	ရာထူးမွ	မယူမ	
ေနရ	အၿငိမ္းစားေပး	အေရးယူလိုက္သည္ဟု	အေကာက္ခြန္၀န္	ႀကီးဌာ	
နမွ	သတင္း	ထုတ္ျပန္ခဲ့သည္။

သို႔ေသာ္	ျမန္မာႏိုင္ငံ၌	လာဘ္ေပး	လာဘ္ယူမ်ား	ဆက္လက္ထူ	
ေျပာေနဆဲျဖစ္ၿပီး	 အေရးယူမႈမ်ားအား	 နည္းေနေၾကာင္း	 ေထာက္ျပ	
သည္မ်ားလည္း	ရွိ	ေနသည္။

လာဘ္ေပးလာဘ္ယူမႈသည္	 ယခင္က	 အစိုးရ၀န္ႀကီးဌာနမ်ား
တြင္သာ	သာမန္အားျဖင့္	ေတြ႕ရေသာ္	လည္း	ယခုအခါ	ႏုိင္ငံဖြံ႕ၿဖိဳးေရး
လုပ္ငန္းမ်ား၊	လက္နက္ကိုင္ပဋိပကၡျဖစ္ေသာ	ေဒသႏွင့္	သဘာ၀ေဘး	
အႏၱရာယ္ခံစားေနရေသာ	ဒုကၡသည္မ်ားကို	ႏိုင္ငံတကာမွ	လွဴဒါန္းကူညီ	
မႈမ်ားအား	အလြဲသံုးစားလုပ္ျခင္း	ႀကံဳေတြ႕ေနရသည္ဟု	ဒု-သမၼတ	စုိင္း	
ေမာက္ခမ္းက	လာဘ္ေပးလာဘ္ယူမႈ	အေရးယူေဆာင္ရြက္ေရးေကာ္မ	
တီ၏	ဇူလုိင္လတြင္	ျပဳလုပ္ေသာ	အစည္းအေ၀းတြင္	ေျပာခဲ့ဖူးသည္။

	အဂတိလိုက္စားမႈ	အဆုိးဆုံး	ျမန္မာ	အဆင့္	၂၀	ျဖစ္လာ

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၂	။	 ။	ထား၀ယ္ေရနက္ဆိပ္ကမ္း	စီမံကိန္းကုိ	အေကာင္	
အထည္ေဖၚေနတဲ့	အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီရဲ႕	စီမံကိန္းေတြအားလံုးကို	
ရပ္နားခုိင္းလိုက္ေၾကာင္း	 ထား၀ယ္စီးပြားေရးဇုန္	 စီမံခန္႔ခဲြမႈေကာ္မတီ	
ဥကၠဌပို႔ေဆာင္ေရးဒုတိယ၀န္ႀကီးဦးဟံစိန္က	ေျပာၾကားလိုက္ပါတယ္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕	ဆိပ္ကမ္းအာဏာပိုင္ရံုးမွာ	ဒီေန႔ျပဳလုပ္တဲ႔	ထားဝယ္	
အထူးစီးပြားေရးဇုန္နဲ႔	 ဆက္စပ္စီမံကိန္းလုပ္ငန္းမ်ား	 ဖြံံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္	
ေရးဆိုင္ရာ	သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲမွာ	ဒုတိယ၀န္ႀကီး	ဦးဟံစိန္က	ေျပာ	
ခဲ့တာပါ။

အခုလိ	ုရပ္နားလိုက္တာဟာ	ျမန္မာအစိုးရ၊	ထိုင္းအစိုးရနဲ႔	အီတာ	
လ်ံထိုင္းကုမၸဏီတို႔	 ေဆြးေႏြးၿပီး	 ထားဝယ္ေရနက္ဆိပ္ကမ္းအထူး	 စီး	
ပြားေရးဇုန္	စီမံကိန္းအေကာင္ထည္ေဖာ္ရာမွာပိုမို္ျမန္ဆန္ေစဖို႔အတြက္	
လုပ္ငန္းရပ္နားလိုက္ရတာျဖစ္တယ္လို႔	ေျပာပါတယ္။

အဲဒီလုိ	ရပ္နားလိုက္တာဟာ	လုပ္ငန္းေႏွာင့္ေနွးတာေၾကာင့္လ
ည္းပါ၀င္သလို	အဲဒီစီမံကိန္းေတြမွာ	နုိင္ငံတကာက	တျခားကုမၸဏီေတြ	
ရင္းႏွီးျမွဳပ္နွံလုိသူေတြ	 ပါ၀င္လာနုိင္ေအာင္	 ျပန္လည္ျပဳျပင္ၿပီး	 တင္ဒါ	
စနစ္နဲ႔	 ေခၚယူသြားမွာျဖစ္တယ္လို႔	 သိရပါတယ္။	 အဲဒီလို	 တင္ဒါေခၚ	
ယူရာမွာလည္း	 ႏိုုိင္ငံတကာက	 ပညာရွင္ေတြကိုေခၚယူၿပီး	 စီစဥ္သြား	
မယ္	လို႔	ေျပာပါတယ္။

ဒါ့အျပင္	စီမံကိန္းကိုတာ၀န္ယူခဲ့တဲ့	အီတာလ်ံ	ထိုင္းကုမၼဏီရဲ႕	
အသံုးစားရိတ္ေတြကို	ႏိုင္ငံတကာစာရင္းစစ္ေတြနဲ႔	ေခၚယူ	စစ္ေဆးသြား	
မယ္လို႔	သိရပါတယ္။	အီတာလ်ံထိုင္း	ကုမၸဏီအေနနဲ႔လည္း	ေနာင္မွာ
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္လိုတယ္ဆိုရင္	 အမ်ားနည္းတူ	 တင္ဒါ၀င္ေရာက္
ယွဥ္ၿပိဳင္ရမွာျဖစ္ပါတယ္။

အီတာလ်ံ-ထိုင္း	ေရနက္ဆိပ္ကမ္းရပ္နား
RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၂	။	 ။	 က်ားျဖဴပါတီလို႔ေခၚတဲ့	 ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား	
ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီ	SNDP	နဲ႔	ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား	ဒီမုိကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္	
SNLD	 ပါတီတို႔	 ပူးေပါင္းေရးအတြက္	 ပါတီ၀င္ေတြရဲ႕	 သေဘာထားနဲ႔	
လူထုသေဘာထားရယူဖို႔	က်ားျဖဴပါတီဖက္က	စီစဥ္ထားတယ္လို႔	သိရ	
ပါတယ္။

ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား	ဒီမုိကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္	SNLD	ဟာ	ၿပီးခဲ့တဲ့	
ႏုိ၀င္ဘာလတုန္းက	ႏွစ္ပါတီပူးေပါင္းဖို႔	ကမ္းလွမ္းစာေတြကို	ရွမ္းျပည္	
နယ္အတြင္းက	က်ားျဖဴပါတီရံုးေတြဆီ	ေပးပို႔ထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။	ျပည္	
ေထာင္	 စုေရြးေကာက္ပဲြေကာ္မရွင္	 ဥပေဒပါျပဌာန္း	 ခ်က္အရႏွစ္ပါတီ	
ပူးေပါင္းမယ္ဆုိရင္	 မူလပါတီေတြ	 ဖ်က္သိမ္းရမွာျဖစ္သလို	က်ားျဖဴပါ	
တီ၀င္ေတြနဲ႔	ေဒသခံျပည္သူေတြရဲ့	သေဘာထားရယူမယ္လို႔	က်ားျဖဴပါ	
တီ	ဒုတိယဥကၠဌ	ဦးစိုင္းေဆာင္ဆီ	က	ေျပာပါတယ္။

“ပူးေပါင္းဖို႔အတြက္	ေလာေလာဆယ္	အခက္အခဲဆံုးျပႆနာ	
က	ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မတီရဲ႕ဥပေဒ၊	ပူးေပါင္းမယ့္ပါတီႏွစ္ခု	စလံုးက	
ပါတီဖ်က္ရမွာ၊	အဲဒါအခက္ဆံုးျပႆနာပဲ၊	ဒီအခက္အခဲေတြကို	အရင္	
တင္ျပၿပီး	သေဘာထားေတြ	ေတာင္းဆုိမယ္၊	လုိအပ္ရင္ေတာ့လူထုေတြ႕	
ဆံုပြဲလုပ္မွာပါ”

ရွမ္းႏွစ္ပါတီ	ပူးေပါင္းဖို႔အတြက္	က်ားျဖဴပါတီဖက္က	ကိုယ္စား	
လွယ္	၅	ဦးပါေကာ္မတီကို	ဖဲြ႔စည္းထားၿပီး	ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား	ဒီမုိက	
ေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္ကလည္း	 ညွိႏႈိင္းေဆြးေႏြးဖို႔	 ကိုယ္စားလွယ္	 ၅	 ဦးပါတဲ့	
ေကာ္မတီကို	 ဖဲြ႔စည္းထားၿပီးျဖစ္တယ္လို႔	 သိရပါတယ္။ရွမ္းျပည္နယ္	
အတြင္း	 ၿမိဳ႕နယ္	 ၄၀	 မွာ	က်ားျဖဴပါတီရံုးခဲြေတြ	 ဖြင့္လွစ္ထားၿပီး	 ရွမ္း	
တုိင္းရင္းသားမ်ား	 ဒီမုိကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္က	လက္ရွိရံုးခဲြေပါင္း	 ၃၀	နီးပါး	
ဖြင့္လွစ္ထားၿပီျဖစ္တယ္လို႔	သိရပါတယ္။	ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား	ဒီမုိက	
ရက္တစ္ပါတီဟာ	လက္ရွိျပည္ေထာင္စု	လႊတ္ေတာ္ထဲမွာလႊတ္ေတာ္	
ကိုယ္စားလွယ္	တတိယအမ်ားဆံုးေနရာ	ရထားတဲ့ပါတီျဖစ္ပါတယ္။

ရွမ္းႏွစ္ပါတီ	ပူးေပါင္းေရး	သေဘာတူဖို႔လိုု
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Mizzima ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။			။		ေရႊတိဂံုဘုရားသို႔	လာေရာက္သူမ်ား	အင္တာ	
နက္အခမဲ့အသံုးျပဳႏိုင္ရန္အတြက္	Redlink	ကုမၸဏီက	အျမန္ႏႈန္း	2M	
ရရွိေသာ	၀ိုင္ဖိုင္အင္တာနက္စနစ္တပ္ဆင္ေပးမည္ဟုRedlink	ကုမၸဏီ	
၏	ေစ်းကြက္မန္ေနဂ်ာ	ဦးမ်ဳိးျမင့္ၫြန္႔က	ေျပာသည္။

အဆုိပါအင္တာနက္စနစ္ကုိ	ဒီဇင္ဘာ	၆	ရက္မွစတင္၍	အသံုး	
ျပဳခြင့္ေပးသြားမည္ျဖစ္ၿပီး	 လက္ရွိတြင္	 စက္ပစၥည္းမ်ား	 တပ္ဆင္စမ္း	
သပ္အသံုးျပဳေနၿပီျဖစ္သည္ဟုလည္း	၎ကဆိုုသည္။

ဦးမ်ဳိးျမင့္ၫြန္႔က	 “ဘုရားရင္ျပင္တခုလံုးမွာ	 အင္တာနက္လိုင္း	
အခမဲ့အသံုးျပဳႏိုင္ေအာင္	 လုပ္ေပးထားမယ္။	 အင္တာနက္လုိင္းကို	
လည္း	 ၂၄	 နာရီအခ်ိန္ျပည့္	 ဖြင့္ေပးထားမွာျဖစ္ၿပီး	 password	ထားရွိ	
ျခင္းမရွိဘဲ	စိတ္ႀကိဳက္အသံုးျပဳႏိုင္မွာပါ”ဟု	ေျပာသည္။

ေရႊတိဂံုဘုရားတြင္	အင္တာနက္	အခမဲ့အသံုးျပဳႏိုင္ရန္အတြက္	
အျခားကုမၸဏီမ်ားကလည္း	လိုင္းမ်ားတပ္ဆင္ေပးခဲ့ၿပီး	Redlinkကုမၸဏီ	
အေနျဖင့္လည္း	 ၀ိုင္ဖိုင္အင္တာနက္လိုင္းမ်ား	ထပ္မံတပ္ဆင္ေပးျခင္း	
ျဖစ္သည္။	ေရႊတိဂံုဘုရားရင္ျပင္တြင္	၀ိုင္ဖိုင္အင္တာနက္လိုင္း	အခမဲ့အ	
သံုး	 ျပဳႏိုင္ရန္	 ျပဳလုပ္ေပးျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍	လမ္းမေတာ္ၿမိဳ႕နယ္ေန	
ကိုထူးေအာင္က	“အခုလို	အမ်ားျပည္သူေတြ	လာေရာက္ႏိုင္တဲ့	ဘုရား	
ေတြ၊	အပန္းေျဖေနရာေတြမွာ	အင္တာနက္အခမဲ့အသံုးျပဳႏိုင္ေအာင္ျပဳ	
လုပ္ေပးလာတာ	ေကာင္းပါတယ္။	

ဒါေပမဲ့	အသံုးျပဳသူေတြ	အဆင္ေျပေအာင္	အင္တာနက္ျမန္ႏႈန္း	
ျမင့္မားစြာနဲ႔	လြယ္ကူစြာ	အသံုးျပဳႏိုင္	ေအာင္	လုပ္ေပးသင့္တယ္”	ဟု	
သူ၏အျမင္ကို	 ေျပာသည္။	 RedLink	အေနျဖင့္	 ေရႊတိဂံုဘုရားအျပင္	
အင္းလ်ားကန္ေပါင္တြင္လည္း	 အင္တာနက္အခမဲ့အသံုးျပဳႏိုင္	 ရန္အ	
တြက္	၀ိုင္ဖုိင္အင္တာနက္လိုင္းတပ္ဆင္ေပးထားသည္။

ယင္းအျပင္	 RedLink	 အေနျဖင့္	 ဆီးဂိမ္းအားကစားၿပိဳင္ပြဲ	
က်င္းပမည့္	ရန္ကုန္ႏွင့္	ေငြေဆာင္တို႔ရွိ	အား	ကစားၿပိဳင္ပြဲေနရာမ်ားတြင္	
လည္း	အင္တာနက္စနစ္အတြက္	၀န္ေဆာင္မႈေပးထားသည္။	ဆီးဂိမ္း	
အတြင္း	 အခမဲ့အင္တာနက္အသံုးျပဳႏုိင္သည့္ေနရာမ်ားမွာ	 ရန္ကုန္	
သု၀ဏၰအားကစားကြင္း၊	 အားကစား႐ံု၊	 သိမ္ျဖဴကြင္း၊	 ေျမာက္ဒဂံုေသ	
နတ္ပစ္ကြင္းႏွင့္	 MCC	 ခန္းမတို႔ျဖစ္ၿပီး	 ယင္းေနရာမ်ားတြင္	 အားက	
စားၿပိဳင္ပြဲ	က်င္းပပါက	လာေရာက္ၾကည့္႐ႈမည့္ပရိသတ္မ်ားပါ	အခမဲ့အ	
သံုးျပဳႏုိင္မည္ျဖစ္သည္။

ရႊတိဂံုဘုရားတြင္	အျမန္ႏႈန္း	2	M	ရွိ	ႀကိဳးမဲ့အင္တာနက္စနစ္	တပ္ဆင္ေပးမည္

Mizzima ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	။	ျပည္ေထာင္စုႏွင့္တိုင္း၊	ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္	
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား	 ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္း	 ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္	သံုးစြဲ	
ခြင့္ျပဳထားသည့္	 အသံုးစရိတ္မ်ားႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္	 လုပ္ငန္းအစီအ	
စဥ္မ်ားကို	 ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေကာ္မတီသို႔	 တရား၀င္	 တင္ျပၿပီးသူ	
ေလးဦး	ခန္႔သာရိွေသးသည္ဟု	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၊	 ျပည္သူ႔ေငြ	
စာရင္းပူးေပါင္းေကာ္မတီ	 ဒုတိယဥကၠ႒ဦးသူရိန္ေဇာ္က	 ဒီဇင္ဘာ၂	
ရက္တြင္	မဇိ္ၥ်မကို	ေျပာသည္။

“အမ်ားစုကေတာ့	 သက္ဆိုင္ရာမဲဆႏၵနယ္ေတြမွာ	 ဘာေတြ	
လုပ္မယ္ဆိုတာ	 စိစစ္ျပဳစုေနတုန္းလို႔	 ေျပာလို႔ရပါတယ္”	 ဟု	 ၎က	
ဆိုသည္။

စုစုေပါင္း	က်ပ္	၃	ဒသမ	၃ဘီလီယံရိွ	အဆိုပါ	အသံုးစရိတ္မ်ားကို	
သံုးစြဲႏိုင္ရန္	 “ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးရန္ပံုေငြ	 ထိန္းသိမ္းျခင္းႏွင့္	 သံုးစြဲျခင္းဆိုင္ရာ	
လုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ား”ကို	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က	 ႏို၀င္ဘာ	 ၁၅	
ရက္	တြင္ထုတ္ျပန္ေပးလိုက္ျခင္းျဖစ္သည္။	တႏိုင္ငံလံုးရိွ	ၿမိဳ႕နယ္	၃၃၀	
ေက်ာ္သည္	ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္	တၿမိဳ႕နယ္လွ်င္က်ပ္	
သိန္း	တေထာင္စီအသံုးျပဳႏိုင္မည္ျဖစ္သည္။

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အမ်ားစုတို႔ကမူ	လာမည့္	ရက္သတၱ	
ပတ္အတြင္း	လုပ္ငန္းအစီအစဥ္မ်ား	တင္ျပႏိုင္ရန္	ႀကိဳးပမ္းေနသည္ဟု	
ဆိုၾကသည္။	“ခန္႔မွန္းေျခစာရင္းရဖို႔	ဆံုးျဖတ္ၿပီးပါၿပီ။	ေနာက္	တပတ္ဆို	
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးေကာ္မတီကို	 တင္မယ္။	 လုပ္ငန္းေပါင္း	 ၂၅	 ခုေက်ာ္ရိွမယ္	
မွန္းတယ္”	ဟု	 မလိႈင္မဲ	ဆႏၵနယ္	 ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္	
ဦးေအးေမာက္က	ေျပာသည္။

ထုတ္ျပန္ထားေသာ	လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားအရ	လုပ္ငန္းစီမံကိန္း	
တခုလွ်င္	က်ပ္သိန္း	၅၀	အတြင္းသာ	သံုးစြဲႏိုင္ၿပီး	စုစုေပါင္းက်ပ္သိန္း	
တေထာင္	ထက္မပိုေသာ	ပမာဏကို	ၿမိဳ႕နယ္	တခုစီအတြက္	သံုးစြဲႏိုင္	
မည္ျဖစ္သည္။	ယင္းကို	 ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ၏	လုပ္ငန္းစီမံကိန္းမ်ား
တြင္	မပါ၀င္ေသာ	က႑မ်ားအတြက္သာ	သံုးစြဲရမည္	ျဖစ္သည္။

“ကၽြန္ေတာ္တို႔လို	 ၿမိဳ႕နယ္နည္းေပမယ့္	 နယ္ေျမ	 က်ယ္ျပန္႔ၿပီး	
သြားရလာရလည္းခက္၊	စီးပြားေရးလည္း	မေကာင္း၊	ဘတ္ဂ်က္ခြဲတမ္း	
လည္း	 ရထားတာနည္းတဲ့	 ျပည္နယ္ေတြအတြက္ေတာ့	သာတူညီမွွ်ရိွ	
ဖို႔ထက္	ပိုၿပီးစဥ္းစားသင့္တယ္ထင္တယ္”	ဟု	ရခိုင္ျပည္နယ္	မဲဆႏၵနယ္	
အမွတ္-၁၊	အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္	ကိုယ္စားလွယ္	ေဒါက္တာေအးေမာင္	
က	ဆိုသည္။

ရရိွလာသည့္	 လုပ္ငန္းအစီအစဥ္မ်ားကို	 လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား
လွယ္မ်ားမွတဆင့္	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္	ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေကာ္မ	
တီသို႔	လုပ္ငန္းအစီအစဥ္	အတည္ျပဳခ်က္ရယူေဆာင္ရြက္ရန္	လိုအပ္	
ျခင္းျဖစ္သည္။

ယင္းေကာ္မတီ၏	စိစစ္ခြင့္ျပဳခ်က္ရရိွပါမွ	သက္ဆိုင္ရာၿမိဳ႕နယ္	
ျမန္မာ့စီးပြားေရးဘဏ္သို႔	 စုစုေပါင္းအသံုးစရိတ္ပမာဏကိုလႊဲေျပာင္း	
ေပးမည္ဟုလုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ားက	ဆိုသည္။	ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေကာ္	
မတီသို႔	တင္ျပၿပီးသည့္	လုပ္ငန္းအစီအစဥ္မ်ားကို	ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းပူး	
ေပါင္းေကာ္မတီ၊	 စီမံကိန္းမ်ားႏွင့္ဘ႑ာေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈပူးေပါင္း	
ေကာ္မတီတို႔က	မွတ္တမ္းတင္	ထားရိွမည္ျဖစ္ၿပီး	ျပည္ေထာင္စုစာရင္း	
စစ္ခ်ဳပ္႐ုံး၏	စစ္ေဆးမႈခံယူႏိုင္ေရး	ေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္သည္။

ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္း	တင္ျပၿပီးသူ	လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္	ေလးဦးသာရိွ
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RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၁	။	 ။	 အရပ္ဘက္လူမႈအဖဲြ႔အစည္းေတြနဲ႔	 အစိုးရတုိ႔	
ပူးေပါင္းၿပီး	တႏုိင္ငံလံုး	အတုိင္းအတာနဲ႔	ခုခံအားက်ဆင္းမႈေရာဂါ	ကူး	
စက္မႈႏႈန္း၊	 ျဖစ္ပြားမႈႏႈန္း၊	 ေသဆံုးမႈႏႈန္းထားေတြကို	 စာရင္းေကာက္	
ယူၿပီး	ပိုမုိထိေရာက္တဲ့	အကူအညီေတြေပး	ဖို႔	အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအ
ဖဲြ႔ခ်ဳပ္က		ေတာင္းဆုိလိုက္	ပါတယ္။

ဒီေန႔	ဒီဇင္ဘာလ	၁	ရက္ေန႔မွာ	က်ေရာက္တဲ့	ကမၻာ့ေအအုိင္ဒီ	
အက္စ္ေန႔	 (World	 AIDS	 Day)	 နဲ႔	 အမ်ဳိးသား	 ဒီမုိကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္	
ဥကၠဌ	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ့	လမ္းညႊန္ခ်က္နဲ႔	 ဖဲြ႔စည္းထားတဲ့	 ခုခံ	
အားက်ဆင္းမႈ	ကူးစက္ေရာဂါ	ကာကြယ္ေရး	နဲ႔	 ျပဳစုေစာင့္ေရွာက္ေရး	
စင္တာ	၁၁	ႏွစ္ျပည့္	အထိမ္းအမွတ္	အခမ္းအနားကို	ရန္ကုန္ၿမိဳ႕	ေရႊဂံု	
တုိင္က	အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္	 ရံုးခ်ဳပ္မွာက်င္းပခဲ့ၿပီး	 ေၾကညာ	
ခ်က္ထုတ္ျပန္လိုက္တာပါ။

ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ	ဦးသိန္းစိန္က	ခုခံအားက်ဆင္းမႈ	ေရာဂါတုိက္	
ဖ်က္ေရးကို	အမ်ဳိးသားေရး	အဆင့္အထိျမွင့္တင္ၿပီး	ႏုိင္ငံေတာ္အေနနဲ႔	
တိက်ေသခ်ာစြာ	လုပ္ေဆာင္ေပးမယ္လို႔	သမၼတက်မ္းသစၥာက်ိန္ဆုိပဲြ	
မွာ	ကတိေပးခဲ့ေပမယ့္	အခုခ်ိန္ထိ	က်န္းမာေရး၀န္ႀကီးဌာနကစီမံခ်က္	
ခ်မွတ္ေဆာင္ရြက္တာ	မရွိေၾကာင္းလည္း	ေၾကညာခ်က္မွာ	ေဖၚျပထား	
ပါတယ္။

ဒီေန႔	 အခမ္းအနားကို	 NLD	 သဘာပတိအဖဲြ႔၀င္ေတြ၊	 ဗဟိုအ	
လုပ္အမႈေဆာင္ေကာ္မတီ၀င္ေတြ၊	 ၈၈	 မ်ဳိးဆက္ေက်ာင္းသားေခါင္း	
ေဆာင္ေတြ၊	 ခုခံအားက်ဆင္းမႈ	 ေရာဂါခံစားေနရတဲ့	 ေ၀ဒနာရွင္ေတြနဲ႔	
အရပ္ဘက္လူမႈအဖဲြ႔အစည္းကိုယ္စားလွယ္တခ်ဳိ႕တက္ခဲ့ပါတယ္။

AIDS	ေန႔	အခမ္းအနား	အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရံုးမွာက်င္းပ

VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၄	။	။	အေမရိကန္	ႏိုင္ငံျခားေရးဌာနရဲ႕	International	
Visitors	 Leadership	အစီအစဥ္အရ	အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုရဲ႕	 ဖဲြ႔	

စည္းပံုအေျခခံဥပေဒနဲ႔	 ဖက္ဒရယ္စနစ္ကို	 ေလ့လာေဆြးေႏြးဖို႔	 ျမန္မာ	

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြ	ပါ၀င္တဲ့အဖဲြ႔ဟာ	၀ါရွင္တန္ဒီစီၿမိဳ႕ေတာ္	

ကို	ေရာက္ရွိေနပါတယ္။

အေမရိကန္အစိုးရနဲ႔	 လႊတ္ေတာ္ေတြမွာ	 ျပည္တြင္းႏိုင္ငံေရး	

ပဋိပကၡေျဖရွင္းၾကပံုေတြ၊	 ဥပေဒသစ္ေရးဆဲြျပဌာန္းခ်က္ေတြနဲ႔ပတ္	

သက္လို႔	 အျမင္သေဘာထားေတြ	 ဖလွယ္ေဆြးေႏြးၾကမွာျဖစ္တဲ့	 အ	

ေၾကာင္း	 ခရီးစဥ္မွာ	 လိုက္ပါလာတဲ့	 ရခိုင္လႊတ္ေတာ္	 အမတ္တဦးက	

ဗီြအိုေအကို	 ေျပာပါတယ္။	 အေသးစိတ္ကို	 မအင္ၾကင္းႏိုင္က	 တင္ျပ	

ထားပါတယ္။

ဒီခရီးစဥ္ဟာ	သတင္း	 ၃	 ပတ္	 ၾကာျမင့္မွာျဖစ္ၿပီး	 ျမန္မာလႊတ္

ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္	၅	ဦးအပါအ၀င္	တရားလႊတ္ေတာ္ေရွ႕ေနတစ္ဦး၊	

ခ်င္းပါတီေခါင္းေဆာင္တစ္ဦး၊	 သတင္းေထာက္တစ္ဦး	 စုစုေပါင္း	 (၈)	

ဦး	လိုက္ပါလာပါတယ္။

အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုအေနနဲ႔	 သူတုိ႔ရဲ႕	 ဖဲြ႔စည္းပံုအေျခခံဥ	

ပေဒ၊	ဖက္ဒရယ္စနစ္ေတြနဲ႔	 ပတ္သက္လို႔	 ဒီႏွစ္	အလယ္ပိုင္းေလာက္	

ကစၿပီး	ျမန္မာလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြကို	စဥ္ဆက္မျပတ္	ဖိတ္	

ေခၚေဆြးေႏြးေနပါတယ္။	 ဒါ့အျပင္	 ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	 ဖဲြ႔စည္းပံုအေျခခံ	

ဥပေဒကိစၥနဲ႔ပတ္သက္လို႔	 အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုဘက္က	 စိတ္၀င္	

တစား	 ေစာင့္ၾကည့္ေနတယ္လို႔လည္း	 ျမန္မာ့အေရး	 ေလ့လာသူေတြ	

က	ေျပာပါတယ္။

အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုကို	 ပထမဆံုးအႀကိမ္	 ေရာက္ရွိလာ	

တဲ့အခ်ိန္	 ၀ါရွင္တန္ဒီစီၿမိဳ႕ေတာ္ကိုၾကည့္ၿပီး	 ျပည္သူေတြ	 အပန္းေျဖ	

ေလ့လာႏိုင္ေအာင္	စနစ္တက်	တည္ေဆာက္	ထားတာေတြကိုသေဘာ	

က်မိတယ္လို႔	ခရီးစဥ္မွာပါ၀င္တဲ့	အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဴပ္	လႊတ္	

ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္	မျဖဴျဖဴသင္းက	ေျပာပါတယ္။

	“အဓိကအားျဖင့္	ဘာလဲဆိုေတာ့	သူတို႔	လုပ္ထားကိုင္ထားတာ	

ျပည္သူလူထုအတြက္ကို	 အဓိက	 ရည္ရြယ္ၿပီးေတာ့	 အဓိကအားျဖင့္	

ျပတုိက္ေတြ	လုပ္ထားတာေတြ၊	ေနာက္ၿပီးေတာ့	ေနရာက်ယ္က်ယ္	၀န္း	

၀န္းနဲ႔	 အားလံုးက	သက္ေတာင့္သက္သာ	 ျဖစ္ဖို႔အတြက္ကို	 ေခတ္အ	

ဆက္ဆက္	 အစိုးရေတြကေနၿပီးေတာ့	 လုပ္ေဆာင္လာတာေတြ႔ရတဲ့	

အတြက္ကို	 က်မတို႔	 ေလ့လာစရာေတြအမ်ားႀကီးပဲ။	 ဒီတုိင္းျပည္တခု	

တည္းကိုေပါ့ေနာ္။	အဓိကအားျဖင့္	ဒီညေနဆုိရင္	Constitution	နဲ႔ပတ္	

သက္ၿပီးေတာ့	ေရးဆြဲခဲ့တဲ့	Memorial	ေပါ့ေနာ္	သြားၾကည့္ခဲ့တဲ့အခါက်

ေတာ့လည္း	သူတုိ႔ရည္ရြယ္ၿပီးေတာ့	ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာကို	Constitution	

နဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	ႏွစ္ေပါင္း	ရာနဲ႔ခ်ီၿပီးေတာ့ကို	အေရွ႕ကို	ေမွ်ာ္ျမင္ၿပီး	

ေတာ့	 ေရးဆြဲထားတာေတြလည္း	 ေတြ႔ရတဲ့အခါက်ေတာ့	 က်မတို႔	

ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္ကေတာ့	တကယ့္ကို	ေလ့လာလို႔	မကုန္ႏုိင္ဘူးလို႔	

က်မတုိ႔	ထင္ပါတယ္။”

ရခိုင္တိုင္းရင္းသားမ်ားတိုးတက္ေရးပါတီ	 ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္	

ကိုယ္စားလွယ္	ဦးထြန္းေအာင္ေက်ာ္ကလည္းအေမရိကန္	ျပည္ေထာင္	

စုရဲ႕	ႏိုင္ငံသားဆိုင္ရာ	ဥပေဒ၊	လူ၀င္မႈႀကီးၾကပ္ေရးဆိုင္ရာ	ဥပေဒေတြကို	

တတ္ႏိုင္သေလာက္	ေလ့လာဖို႔	ရည္ရြယ္ထားတယ္လို႔လည္း	ဗီြအိုေအ	

ကို	ေျပာပါတယ္။

	“အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုမွာလည္း	ဒီလို	တဘက္ႏုိင္ငံေတြက	

၀င္ေရာက္ေနတဲ့ကိစၥေတြအတြက္	အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုရဲ႕တာ၀န္	

ရွိတဲ့သူေတြက	 ဘယ္လိုဘယ္လို	 ေဆာင္ရြက္မယ္ဆုိတာကုန္ခဲ့ေသာ	

မၾကာေသးခင္	 ႏွစ္မ်ားေတြက	 ေျပာသံေတြ	 က်ေနာ္တုိ႔ၾကားရတယ္၊	

သတင္းေတြမွာလည္း	 ေတြ႔လိုက္ရတဲ့အတြက္သူတို႔အေနနဲ႔	 ႏုိင္ငံတခု	

ကမၻာေပၚမွာ	ေအာင္ျမင္ေနတဲ့	ႏုိင္ငံႀကီးတခုရဲ႕ဥပေဒေတြမွာ	ဘယ္လို	

မ်ား	 လက္ခံႏိုင္ေအာင္	 ေျဖရွင္းေပးသလဲ။	 က်ေနာ္တုိ႔အေနနဲ႔ေရာ	

ဒီျပႆနာေတြကို	ဘယ္လို	အတုနမူနာ	ယူၿပီးေတာ့	က်ေနာ္တုိ႔	ဘယ္လို	

ေျဖရွင္းေပးႏုိင္မလဲဆုိတာကို	Knowledge	ေတြေပါ့၊	ပညာရပ္ေတြေပါ့၊	

အသိေတြေပါ့	 ေလ့လာသင္	 ယူခ်င္	 တဲ့အတြက္	 တန္ဖိုးထားၿပီးေတာ့	

ေရာက္လာရျခင္း	ျဖစ္ပါတယ္။”

	ခရီးစဥ္အတြင္း	အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုရဲ႕	ဖဲြ႕စည္းပံုျပင္ဆင္ခဲ့	

တဲ့အပိုင္းေတြကို	အဓိကထား	ေလ့လာမွာျဖစ္ၿပီး	အျခားျပည္နယ္ေတြရဲ႕	

အုပ္ခ်ဳပ္ပံုေတြကိုလည္း	 သြားေရာက္	 ေလ့လာမွာျဖစ္တယ္လုိ႔	 ျမန္မာ

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြက	ေျပာဆိုပါတယ္ရွင္။

ျမန္မာလႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ား	အေမရိကန္	ဖက္ဒရယ္စနစ္	ေလ့လာ
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RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၁	။	 ။			ကမာၻ႕ေအအုိင္ဒီအက္စ္ေရာဂါ	တုိက္ဖ်က္ေရးေန႔	
လမ္းေလွ်ာက္ပြဲကို	ဒီကေန႔မနက္ပုိင္းက	ထိုင္း	ျမန္မာနယ္စပ္	မဲေဆာက္	
ၿမိဳ႕မွာက်င္းပရာ	 ျမန္မာနိုင္ငံသား	 ၁၀၀၀	 ေက်ာ္က	 ရဲစခန္းဝင္းကေန	
ၿမိဳ႕လယ္လမ္းအတိုင္း	မယ္ေတာ္ေဆးခန္းကို	ခ်ီတက္ခဲ့ၾကပါတယ္။

HIV	/AIDS	နဲ႔ပတ္သက္တဲ့	ပညာေပး	လက္ကမ္းစာေစာင္ေတြနဲ႔	
ကြန္ဒံုေတြျဖန္႔ေ၀ခဲ့ၿပီး	ပိုစတာေတြ	ဒိုးပတ္၀ိုင္း	သံခ်ပ္၀ိုင္းစတဲ့	ပံုစံမ်ိဳးစံုနဲ႔	
လူထုကို	အသိေပးလွဳပ္ရွားခဲ့ၾကတာျဖစ္ပါတယ္။

ကမာၻ႕ေအအိုက္ဒီအက္စ္ေရာဂါ	တိုက္ဖ်က္ေရးေန႔	အခမ္းအနား	
ကိုေတာ့	မယ္ေတာ္ေဆးခန္း၀င္းအတြင္းမွာ	 ျပဳလုပ္ခဲ့ၿပီး	တက္ေရာက္	
လာတဲ့	 HIV	 ပိုးကူးဆက္ခံထားရသူတစ္ဦးက	 HIV	 ပိုးကူးစက္တာ	
ကို	 ကာကြယ္တားဆီးၾကမယ္ဆိုရင္	 ခြဲျခားဆက္ဆံမွဳ	 ပေပ်ာက္ဖုိ႔လို	
ေၾကာင္း	အခုလိုေျပာပါတယ္။

“က်ေနာ္တို႔	HIV	ကို	ထိေရာက္စြာ	ကာကြယ္တားဆီးခ်င္တယ္	
ဆိုရင္ေတာ့	 ခြဲျခားဆက္ဆံမွဳကို	 ပေပ်ာက္ဖို႔လုိပါတယ္၊	 အထူးသျဖင့္	
ေတာ့	 လိင္တူဆက္ဆံသူ	 ေဂး၊	 လက္စ္ဘီရန္နဲ႔	 sex	 workerေတြကို	
ညီတူညီမွ်	ဆက္ဆံေပးဖို႔လိုပါတယ္၊	ဒါမွ	သူတို႔နဲ႔ရင္းရင္းနီးနီး	ႏွစ္သိမ့္	
ေဆြးေႏြးမွဳ	ျပဳႏိုင္မွာျဖစ္ၿပီး	HIV	ကာကြယ္တားဆီးတဲ့ေနရာမွာ	ပူးေပါင္း	
ပါ၀င္လာမွာျဖစ္ပါတယ္၊	ေနာက္ၿပီး	HIV	ပိုးကူးစက္	ခံရသူေတြအတြက္	
ARV	ေဆးရေနပါၿပီ	ဆရာ၀န္ေတြ	ညႊန္ၾကား	တဲ့အတိုင္း	တိတိက်က်	
လိုက္နာမယ္ဆိုရင္	 က်ေနာ္တို႔ေတြဟာ	 ထူးျခားတဲ့	 ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္နဲ႔	
အနာ	ဂတ္ကို	ရင္ဆိုင္လာႏိုင္မွာပါ”

မိသားစုနဲ႔	 ပတ္၀န္းက်င္က	 ပစ္ပယ္မွာစိုးရိမ္ၿပီး	 ေဆးစစ္မခံပဲ	
ေနရင္းကေန	ပိုၿပီးျပန္႔ပြားလာတယ္လို႔	 ေဒါက္တာလြဏ္းေဆြက	ခုလို	

ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။
“တကယ္	ကိုယ့္ကိုယ္ကို	HIV	ရွိတယ္လို႔	သံသယရွိတဲ့သူေတြ	

ကလည္း	ေၾကာက္ၿပီးေတာ့ေပါ့ေနာ္	ဒီပတ္၀န္းက်င္က	ကိုယ့္ကို	စြန္႔ပယ္	
မွာစိုးၿပီးေတာ့	လာၿပီးေတာ့	ေဆးစစ္ခံတာတို႔	ဘာတို႔	မလုပ္ရဲဘဲနဲ႔	ပုန္း	
ရွိဳးကြယ္ရွိဳးေနရင္းကေန	ပိုၿပီးေတာ့	ေရာဂါေတြက	ျပန္႔ပြားလာတယ္လို႔	
သိရပါတယ္၊	အဲ့ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔	သက္ဆိုင္ရာ	ဆရာ၀န္ၾကီးေတြကကုရာ	
နတၳိေဆးမရွိ	မုခ်ေသမည္တို႔၊	ဘယ္သူမျပဳမိမိမွဳ	ကုိယ့္ထိုက္နဲ႔	ကိုယ့္ကံ	
ခံေပေတာ့လို႔	ဆိုတာမ်ိဳးေတြ	မေျပာၾကဖို႔	အားလံုးကို	ေမတၱာရပ္ခံတာ	
ကို	က်ေနာ္တို႔က	ဖတ္ရရႈရပါတယ္”

ဒီေန႔က်ေရာက္တဲ့	ကမၻာ့ေအအိုင္ဒီအက္စ္ေရာဂါ	တိုက္ဖ်က္ေရး	
ေန႔	 ေဆာင္ပုဒ္ကေတာ့	 Getting	 to	 Zeroျဖစ္ၿပီး	 HIV	 ပိုးကူးစက္မွဳ	
သံုည	ခြဲျခားႏွိမ္ခ်ဆက္ဆံမႈ	သံုည၊	AIDS	နဲ႔	ဆက္စပ္ေသဆံုးမႈ	သံုည	
အထိက်ဆင္းဖို႔	ရည္ရြယ္ထားတဲ့	ေဆာင္ပုဒ္ျဖစ္ပါတယ္။

AIDS	ေရာဂါတိုက္ဖ်က္ေရးေန႔	အထိမ္းအမွတ္	ပန္းခ်ီကာတြန္း၊	
စာစီစာကံုးနဲ႔	 ကဗ်ာၿပိဳင္ပြဲေတြလည္း	 မယ္ေတာ္ေဆးခန္းကကမက	
ထျပဳၿပီး	ေက်ာင္းသူေက်ာင္းသားေတြကို	စာမူဖိတ္ေခၚ	ၿပိဳင္ပြဲျပဳလုပ္ေပး	
ခဲ့ပါတယ္။

ဒီကေန႔	လမ္းေလွ်ာက္ခ်ီတက္ပြဲနဲ႔	အခမ္းအနားကို	CDC၊	SAW	
အထက္တန္းေက်ာင္းက	ေက်ာင္းသူေက်ာင္းသားေတြ	world	Vision	
အပါအ၀င္	က်န္းမာေရးပညာေပးေရး	အစီအစဥ္ေတြ	လုပ္ေဆာင္ေနတဲ့	
NGO	အဖြဲ႔အစည္းေတြ၊	လူထုအေျချပဳအဖြဲ႔အစည္းေတြနဲ႔	က်န္းမာေရး	
လုပ္သားေတြ	ပူးေပါင္းပါ၀င္ခဲ့ပါတယ္။

ေအအုိင္ဒီအက္စ္	တိုက္ဖ်က္ေရး	ခြဲျခားဆက္ဆံမႈ	ေဖ်ာက္ဖို႔လို

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၃	။	 ။		၂၀၀၈	ဖြဲ႔စည္းပံု	အေျခခံဥပေဒ	ျပင္ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္	
သက္ၿပီး	 ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးလိုေၾကာင္း	 အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္	
ဥကၠဌ	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	ကမ္းလွမ္းခ်က္ကို	နိုင္ငံေတာ္သမၼတ	
က	 ျငင္းပယ္မႈမရွိေၾကာင္း	 သမၼတရဲ႕ေျပာခြင့္ရပုဂၢိဳလ္	 ျပန္ၾကားေရးဒု	
ဝန္ႀကီးဦးရဲထြဋ္က	ေျပာၾကား	ပါတယ္။

အစိုးရအေနန႔ဲ	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕	ကမ္းလွမ္းခ်က္အေပၚ	
မွာ	အေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရးေကာ္မတီရဲ႕	အစီရင္ခံစာကိုေစာင့္ဆုိင္း	
ၿပီးမွ	ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးမႈေတြ	လုပ္သင့္တယ္လို႔ယူဆေၾကာင္း	ဦးရဲထြဋ္	
က	ေျပာပါတယ္။

“ေကာ္မတီရဲ႕	အစီရင္ခံစာ	ထြက္လာၿပီးရင္	သူတို႔ေတာင္းဆိုတဲ့	
ေလးေယာက္တင္မဟုတ္ဘူး၊	 လႊတ္ေတာ္ထဲမွာ	 မရွိေသးတဲ့	 ေနာက္	
ထပ္ဖြဲ႕စည္းထားတဲ့	ႏိုင္ငံေရးပါတီေတြ၊	အခုၿငိမ္းခ်မ္းေရး	ေဆြးေႏြးေန	
တဲ့	 တိုင္းရင္းသား	 လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕အစည္းေတြ	 သေဘာထားကို	
နားေထာင္ရမယ္၊	 ဒါေတြအားလံုး	 နားေထာင္ၿပီးေတာ့မွ	က်ေနာ္တို႔လို	
အပ္တယ္ထင္လို႔ရွိရင္	ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးတာမ်ဳိး	လုပ္သင့္တယ္လို႔	က်	
ေနာ္	ကေျပာတာပါ၊	ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးေရးကို	က်ေနာ္တို႔	 ျငင္းပယ္တာ	
မဟုတ္ပါဘူး”

	 	 	 	 ၂၀၀၈	ဖဲြ႕စည္းပံု	အေျခခံဥပေဒကို	 ျပင္ဆင္နုိင္ဖို႔အတြက္	
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က	 ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ၊	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္	
ေတာ္နာယက၊	 တပ္မေတာ္ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္တို႔နဲ႔	 ေတြ႔ဆံုေဆြး	
ေႏြးလိုေၾကာင္း	ၿပီးခဲ့တဲ့	ႏို၀င္ဘာလ	၂၃	ရက္ေန႔က	ေမတၱာရပ္ခံစာေပး	
ပို႔ခဲ့တာပါ။

အဲဒီအေပၚ	ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတရဲ႕	ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ	ဒုတိယ၀န္	
ႀကီး	 ဦးရဲထြဋ္က	 ၂၀၀၈	 ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရးအတြက္	
ေဆြးေႏြးမယ္ဆိုရင္	 အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္လိုပဲ	 တရား၀င္ဖြဲ႕	
စည္းထားတဲ့	ႏိုင္ငံေရးပါတီ	၅၈	ခုရဲ႕	သေဘာထား	အၾကံျပဳခ်က္ေတြ	
ကို	 လိုအပ္တဲ့အျပင္	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ရဲ႕အခြင့္အာဏာကို	
လည္း	ေလးစားဖို႔လိုတဲ့အတြက္	၂၀၀၈	ခုႏွစ္အေျခခံဥပေဒ	ေလ့လာသံုး	
သပ္ေရးေကာ္မတီရဲ႕	 အစီရင္ခံစာထြက္ၿပီခ်ိန္မွညိွႏိႈင္းမယ့္	 အစီအစဥ္	
ေတြကို	ဆက္ၿပီးေဆာင္ရြက္သင့္တယ္လို	့ေျပာဆိုခဲ့ပါတယ္။

ဒီကိစၥနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	အစိုးရအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဘက္က	တုန္႔ျပန္ေျပာ	
ၾကားခ်က္ဟာ	 ဒီမိုကေရစီအေရးနဲ႔	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးကို	 မလိုလား	
သလိုျဖစ္ေနတယ္လို႔	 အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္	 ဗဟုိအလုပ္အမႈ
ေဆာင္အဖဲြ႕ကလည္း	မေန႔က	ေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္ခဲ့ပါတယ္။

ေဒၚစုရဲ႕	ကမ္းလွမ္းခ်က္ကုိ	သမၼတက	မျငင္းပယ္ေၾကာင္း	ေျပာၾကား
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VOA ၊	ဒီဇဘၤာ	၅	။	။	ျမန္မာႏိုင္ငံအေပၚထားတဲ့	အေမရိကန္အစိုးရရဲ႕			
လက္ရွိမူ၀ါဒေတြဟာ	 ေပ်ာ့ေျပာင္းလြန္းတယ္လို႔	 အေမရိကန္လႊတ္	
ေတာ္အမတ္တခ်ိဳ႕က	ေ၀ဖန္လုိက္ပါတယ္။	မၾကာေသးခင္ႏွစ္ေတြ	အ	
တြင္း	 ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈေတြ	 ရွိခဲ့တယ္ဆိုေပမဲ့လည္း	
လူနည္းစုေတြအေပၚ	လူ႔အခြင့္အေရး	ခ်ိဳးေဖာက္မႈေတြ	က်ယ္က်ယ္ျပန္႔	
ျပန္႔ဆက္ရွိေနတာကို	 လႊတ္ေတာ္အမတ္ေတြက	 အဓိကေထာက္ျပခဲ့	
ၾကၿပီးအေမရိကန္အစိုးရအေနနဲ႔	 ျမန္မာအစိုးရအေပၚမွာ	 လုိတာထက္	
လိုက္ေလ်ာလြန္းေနတယ္လို႔	မေန႔က	အေမရိကန္လႊတ္ေတာ္တြင္း	ျပဳ	
လုပ္တဲ့ၾကား	နာပြဲတခုမွာ	ေထာက္ျပေ၀	ဖန္ခဲ့ၾကတာပါ။

ဒီျမန္မာ့အေရးၾကားနာပြဲမွာ	ဘာေတြ	ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသလဲဆုိတာ	
မခင္ျဖဴေထြးက	တင္ျပထားပါတယ္။	သမၼတ	အုိဘားမားအစိုးရဲ႕မူဒါေတြ	
ဟာ	ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္း	လက္ရွိျဖစ္ပ်က္ေနတဲ့	အေျခအေနေတြ	လ်စ္လ်ဴ	
႐ႈၿပီး	ျမန္မာအစိုးရကို	လိုတာထက္	ပို	လိုက္ေလ်ာ	ဆက္ဆံေနတယ္လို႔	
ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာ	အေမရိကန္မူ၀ါဒေတြနဲ႔	ပတ္သက္ၿပီး	ေလ့လာသံုး	
သပ္တဲ့	ၾကားနာပြဲမွာ	လႊတ္ေတာ္အမတ္ေတြက	ေ၀ဖန္ခဲ့ၾကတာပါ။	

	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးနဲ႔	 ပတ္သက္လို႔	 ျမန္မာအစိုးရဘက္က	
အေမရိကန္အစိုးရကို	ေပးထားတဲ့	ကတိအတိုင္း	ေဆာင္ရြက္ျခင္း	မရွိတဲ့	
တိုင္ေအာင္	အေမရိကန္ဘက္ကေတာ့	လိုက္ေလ်ာမႈေတြ	အမ်ားအျပား	
ရွိခဲ့တယ္လို႔	 ဒီၾကားနာပြဲ	 သဘာပတိအျဖစ္	 ေဆာင္ရြက္ခဲ့တဲ့	 Ohio	
ျပည္နယ္	အထက္လႊတ္ေတာ္အမတ္	Steve	Chabot	က	ေထာက္ျပ	
ေ၀ဖန္သြားပါတယ္။

“လြန္ခဲ့တဲ့တႏွစ္က	သမၼတအိုဘားမားကို	ျမန္မာသမၼတဦးသိန္း	
စိန္က	ကတိ	၁၁	ခုေပးခဲ့တာရွိပါတယ္။	သမၼတဦးသိန္းစိန္ၿပီးခဲ့တဲ့	ေမ	
လက	အေမရိကန္သမၼတ	အိမ္ျဖဴေတာ္ကိုလာခဲ့ခ်ိန္က	လည္းဒီကတိ	
ေတြကို	ထပ္ၿပီးေပးခဲ့ေသးတယ္။	ဒါေပမဲ့လည္းဒီကတိစကားေတြထဲက	
ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ား	 ခုခ်ိန္ထိ	 လ်စ္လ်ဴ႐ႈ	 ခံေနရတုန္းပါ။	 ဒီပ်က္ကြက္	
ေနတဲ့	ကတိေတြထဲမွာ	ျမန္မာႏိုင္ငံထဲမွာ	လူ႔အခြင့္အေရးဆိုင္ရာ	ကုလ	
သမဂၢမဟာမင္းႀကီး	႐ံုးဖြင့္ဖို႔၊	ပဋိပကၡျဖစ္ေနတဲ့	ေဒသေတြကို	လူသား	
ခ်င္းစာနာတဲ့	အကူအညီေတြ	ေရာက္ေအာင္	လမ္းဖြင့္ေပးဖို႔၊		ရခိုင္ျပည္	
နယ္တြင္း	႐ိုဟင္ဂ်ာ	မူဆလင္ေတြအေပၚ	ခြဲျခားဆက္ဆံမႈေတြ	အဆံုး	
သတ္ဖို႔ဆိုတဲ့	ကိစၥရပ္ေတြအျပင္	ေျမာက္ကိုရီးယားနဲ႔	တရားမ၀င္	လက္	
နက္ကုန္သြယ္မႈေတြ	အဆံုးသတ္ဖို႔ဆိုတဲ့	ကိစၥေတြပါ၀င္ပါတယ္။	ျမန္မာ	
အစိုးရရဲ႕	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈေတြဟာ	 အက်င့္ပ်က္ခ်စားတဲ့အုပ္ခ်ဳပ္မႈ	
ေတြနဲ႔	 စစ္တပ္ရဲ႕	 ႀကိဳးကိုင္ခ်ယ္လွယ္မႈေတြေအာက္မွာ	 ရွိေနေပမဲ့လို႔	
သမၼတအုိးဘားမား	 အစိုးရကေတာ့	 ျမန္မာအစိုးရကို	 အသိအမွတ္ျပဳ	
လိုက္ေလ်ာဆက္ဆံေနတုန္း	ျဖစ္ပါတယ္။”

ျမန္မာအစိုးရရဲ႕လုပ္ေဆာင္မႈ	 တခုခ်င္းေပၚမူတည္ၿပီး	 အေမရိ	
ကန္	ဘက္က	 ျပန္လည္တုံ႔ျပန္သြားမယ္လို႔ဆိုတဲ့	အိုဘားမားအစိုးရရဲ႕	
မူ၀ါ	ဒဟာ	လူ႔အခြင့္အေရးခ်ိဳးေဖာက္မႈေတြကို	လ်စ္လ်ဴ႐ႈၿပီးေရွ႕ဆက္	
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈေတြ	ျဖစ္လာေအာင္	တြန္းအားေပးရာ	မေရာက္ဘူးလို႔	
လည္းအထက္လႊတ္ေတာ္အမတ္	Steve	Chabot	ကေ၀ဖန္ခဲ့ပါတယ္။

	အေမရိကန္လႊတ္ေတာ္တြင္း	ျမန္မာ့အေရးကို	အၿမဲတမ္း	တက္	
တက္ႂကြႂကြ	ေဆာင္ရြက္ေနခဲ့တဲ့	နယူးေယာက္ျပည္နယ္အထက္လႊတ္	

ေတာ္အမတ္	 Joseph	 Crowley	 ကလည္း	 အလားတူ	 ေ၀ဖန္သြားခဲ့	
တာပါ။

“လုပ္ရပ္တခုခ်င္းစီတိုင္းအေပၚမွာ	ျပန္လည္	တံု႔ျပန္သြားမယ္ဆို	
တဲ့	မူ၀ါဒကို	ကနဦးကတည္းက	က်ေနာ္	လက္ခံထားတဲ့သူပါ။	ဒါေပမဲ့	
အခု	အစိုးရက	လိုတာထက္ပိုၿပီး	အမ်ားႀကီး	လိုက္ေလ်ာတံု႔ျပန္ေနတယ္	
လို႔	 က်ေနာ္ထင္ပါတယ္။	 ျမန္မာအစိုးရနဲ႔	 ထိေတြ႔	 ဆက္ဆံမႈေတြကို	
က်ေနာ္	မဆန္႔က်င္ပါဘူး။	ဒါေပမဲ	့ျမန္မာအေပၚခ်ထားတဲ့	အေရးယူဒဏ္	
ခတ္မႈေတြ	တဖက္သတ္	ေလ်ာ့ေပါ့ေပးၿပီး	စစ္ဘက္ဆိုင္ရာ	သင္တန္း	
တခ်ိဳ႕	ေပးတဲ့ကိစၥေတြကုိေတာ့	က်ေနာ္	လက္မခံပါဘူး။”

ဒီၾကားနာပြဲမွာ	 ျမန္မာအစိုးရကို	 အျပင္းထန္ဆံုး	 ေ၀ဖန္သြား	
သူကေတာ့	 ကယ္လီဖိုးနီးယားျပည္နယ္	 အထက္လႊတ္ေတာ္အမတ္	
Dana	Rohrabacher	ပဲ	ျဖစ္ပါတယ္။

	“အေမရိကန္လြႊတ္ေတာ္ထံကေန	ျမန္မာအစိုးရ	ၾကားေစခ်င္တဲ့	
စကားတခုကေတာ့	ျမန္မာႏိုင္ငံဟာ	လြတ္လပ္တဲ့ႏိုင္ငံမ်ား	မိသားစုစာ	
ရင္းထဲမွာ	 လက္ခံႏုိင္ေလာက္တဲ့အေျခအေနကို	 မေရာက္ေသးဘူးဆို	
တာပါပဲ။	တိုးတက္မႈေတြ	လုပ္ေဆာင္ခဲ့တာ	မွန္ေပမဲ့	ဒါေတြဟာ	မလုပ္	
ေလာက္ေသးပါဘူး။	ကမၻာေပၚက	ဒီမိုကေရစီက်င့္သံုးတဲ့	တျခားႏိုင္ငံ	
ေတြလို	အမ်ားလက္ခံတဲ့	ဒီမိုကရက္စီ	အစိုးရတရပ္အျဖစ္တကယ္ပဲ	အ
သိအမွတ္ျပဳေစခ်င္တယ္ဆိုရင္ေတာ့	မျဖစ္မေနလုပ္ေဆာင္ရမယ့္ကိစၥ	
ရပ္ေတြ	အမ်ားႀကီး	 ရွိပါတယ္။	 ခုထိ	 ျမန္မာအစိုးရဟာ	 နယ္စပ္ေဒသ	
တိုင္းရင္းသား	 လူနည္းစုေတြအေပၚရက္ရက္စက္စက္ႏွိပ္စက္ႏွိမ္နင္း	
မႈေတြလုပ္ေနဆဲျဖစ္သလို၊တိုင္းျပည္အေနာက္ျခမ္းမွာရွိတဲ့မူဆလင္	
လူနည္းစုေတြကိုလည္း	သတ္ျဖတ္ႏွိမ္နင္းမႈေတြလုပ္ေနတုန္းပါပဲ။”	

ခုခ်ိန္မွာ	အမ်ားစုျဖစ္တဲ့	ဗမာေတြပဲ	လြတ္ေျမာက္ၿပီးေတာ့	လူ	
နည္းစုတိုင္းရင္းသားေတြနဲ႔	မူဆလင္ေတြ	ဆက္လက္ဖိႏွိပ္ခံရေနတယ္	
ဆိုရင္	 ဒါကို	 အေမရိကန္ျပည္ေထာင္စုက	 လံုး၀လက္ခံႏုိင္မွာမဟုတ္	
ဘူး။	ဒီလိုပံုစံမ်ိဳးနဲ႔ေတာ့	လြတ္လပ္တဲ့	ႏုိင္ငံတခုအျဖစ္	အသိအမွတ္ျပဳ	
ခံရမွာ	မဟုတ္ဘူးလို႔လည္း	႐ိုဘက္ကာ	က	ေျပာသြားခဲ့ပါတယ္။

	အေမရိကန္	ႏုိင္ငံျခားေရးဌာန	လက္ေအာက္	အေရွ႕အာရွနဲ႔ပစိ	
ဖိတ္ေရးရာဌာနခြဲက	ျမန္မာ့အေရးအႀကီးတန္းအႀကံေပးပုဂၢိဳလ္	Judith	
Cefkin	ကေတာ့	 ျမန္မာႏိုင္ငံအေနနဲ႔	 ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္ပိုင္းေတြ	အတြင္းတိုး	
တက္တဲ့	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈေတြ	လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ခဲ့တဲ့အေပၚမွာ	အသိအ	
မွတ္ျပဳေၾကာင္းနဲ႔	 ဒီေျပာင္းလဲတိုးတက္မႈေတြကို	 ေထာက္ျပေျပာဆိုခဲ့	
သလို၊	ေရွ႕ဆက္	အခက္အခဲ	စိန္ေခၚမႈေတြ	အမ်ားႀကီး	ရင္ဆိုင္ရဦးမယ့္	
အေၾကာင္း	ဒီၾကားနာပြဲမွာ	ေျပာသြားခဲ့ပါတယ္။

အေရွ႕ေတာင္အာရွ	 လံုၿခံဳေရးရာ	 ဒုလက္ေထာက္	 ကာကြယ္	
ေရး၀န္ႀကီး	Vikram	Singh	ကေတာ့	ေလာေလာဆယ္	ျမန္မာအစိုးရနဲ႔	
အေမရိကန္အၾကား	ႏွစ္ႏုိင္ငံ	စစ္ေရးဆက္ဆံမႈေတြဟာ	အေျခအေနမွာ	
ဟိုးအရင္တုန္းက	ရွိခဲ့သလိုမ်ိဳး	ပံုမွန္ဆက္ဆံေရး	အျပည့္အ၀ျပန္မျဖစ္	
ေသးဘူးဆိုတာကို	 ရွင္းရွင္းလင္းလင္း	 သိေစခ်င္တယ္လို႔	 ေျပာသြား	
ခဲ့ပါတယ္။

“ကာကြယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနအေနနဲ႔	 ျမန္မာအစိုးရနဲ႔စစ္ေရးဆက္	

အေမရိကန္	အစိုးရရဲ႕	ျမန္မာ	မူ၀ါဒ	လႊတ္ေတာ္အမတ္ေတြ	ေ၀ဖန္
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ဆံမႈေတြကို	ေလာေလာဆယ္မွာ	ပံုမွန္အေနအထားနဲ႔	အျပည့္အ၀ျပန္မ	
ျဖစ္ေသးသလို၊	ျပန္လည္ထားရွိဖို႔	အားေပး	အႀကံျပဳသြားဖို႔လည္းမရွိပါ	
ဘူး။	 ျမန္မာအစိုးရကို	 စစ္ဘက္ဆိုင္ရာ	 ေငြေၾကးအေထာက္အပံ့ေတြ၊	
ႏုိင္ငံတကာ	စစ္ဘက္ဆိုင္ရာ	သင္တန္းေတြ	ျပန္လည္ေပးဖို႔လည္း	မရွိ	
ပါဘူး။”

စစ္ေရးအရ	သတိထား	ဆက္ဆံမႈေတြနဲ႔အတူ	ျမန္မာစစ္တပ္ကို	
ႏုိင္ငံတကာ	စံခ်ိန္စံႏႈန္းေတြ	နားလည္	လက္ခံ	က်င့္သံုးလာေအာင္ကူညီ	
သြားႏိုင္မွာျဖစ္ၿပီး၊	ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈလုပ္ငန္းေတြကို	အ	
နီးကပ္	 ဆက္လက္ေစာင့္ၾကည့္သြားရမွာျဖစ္တယ္လို႔လည္း	 Vikram	
Singh	က	ေျပာသြားခဲ့ပါတယ္။

ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာ	အေမရိကန္အစိုးရရဲ႕	မူ၀ါဒေတြကိုျပန္လည္	
သံုးသပ္ၾကတဲ့	ဒီၾကားနာပြဲကို	ျမန္မာႏိုင္ငံကေန	ေခတၱေလ့လာေရးခရီး	
စဥ္နဲ႔ေရာက္ရွိေနတဲ့	ျမန္မာလႊတ္ေတာ္အမတ္တခ်ိဳလည္းတက္ေရာက္	
ခဲ့ၾကပါတယ္။

Mizzima ၊	 ဒီဇဘၤာ	 ၃	 ။	 ။	လႈိင္သာယာၿမိဳ႕နယ္၊	 န၀ေဒးလမ္း	 လမ္း	
သြယ္ႏွင့္	က်န္စစ္သားလမ္းဆံုတြင္	ႏို၀င္ဘာ	၂၉	ရက္ညက	ျဖစ္ပြားခဲ့	
သည့္	ရဲတပ္သားႏွစ္ဦးပါ၀င္ေနေသာ	လူသတ္မႈတခုတြင္သံသယ	ရွိသူ	
မ်ားအားလံုးကို	 ဖမ္းဆီးရမိထားၿပီျဖစ္ေၾကာင္း	 တိုင္းရဲတပ္ဖြဲ႔မွဴး႐ုံးက	
ထုတ္ျပန္ထားသည္။

အမႈျဖစ္ပြားၿပီးေနာက္ပုိင္း	ရဲတပ္သားတဦးႏွင့္	အရပ္သားတဦး	
ကုိ	ညတြင္းခ်င္းဖမ္းဆီးခဲ့ၿပီး	ထြက္ေျပးသြားခဲ့သည့္	ရဲတပ္သားတဦးႏွင့္	
အမ်ဳိးသမီးငယ္တဦးအပါအ၀င္	 သုံးေယာက္ကုိ	 ႏို၀င္ဘာ	 ၃၀	 ႏွင့္	
ဒီဇင္ဘာ	၁	ရက္တြင္	အသီးသီးဖမ္းဆီးမိထားျခင္းျဖစ္သည္။

ယင္းျဖစ္စဥ္တြင္	ပါ၀င္ခဲ့သူ	ရဲတပ္သားႏွစ္ဦးကုိ	ဖမ္းဆီးစစ္ေဆး	
ခဲ့ၿပီး	ေနာက္ထြက္ေျပးေနသည့္ျပစ္မႈမွ	အသက္	၁၈	ႏွစ္ရြယ္ရွိ	သံသယ	
ရွိထားသူတဦး၊	လူသတ္မႈတြင္	သံသယရွိထားသည့္	အသက္	၂၀	အ	
ရြယ္	ရဲတပ္သားတဦး၊	အခင္းျဖစ္စဥ္တြင္ရွိခဲ့သူ	အမ်ဳိးသမီး	တဦးတုိ႔ပါ	
ဖမ္းဆီးမိထားၿပီျဖစ္သည္။

အမႈမွာ	ယင္းေန႔ညက	ေရႊျပည္သာၿမိဳ႕နယ္ေနသူ	မင္းသူထက္	
(ခ)ခင္ေဇာ္ထြန္း	 ၂၇	ႏွစ္သည္	သူငယ္ခ်င္းမ်ားျဖစ္ၾကေသာ	လိႈင္သာ	
ယာေန	 ေစာမင္းႏိုင္	 ၃၅	 ႏွစ္၊	 သန္းေဇာ္	 ၃၀	 ႏွစ္တို႔ႏွင့္အတူ	 ဗစ္တိုး	
ရီးယားကုန္တိုက္သုိ႔	 ထြက္လာရာ	 က်န္စစ္သားလမ္းႏွင့္	 န၀ေဒးေရွာ့	
ေဟာက္စ္တန္းေရွ႕	 ဆုိင္ကယ္ရပ္တန္႔ထားစဥ္	 အမ်ဳိးသားေလးဦးႏွင့္	
အမ်ဳိးသမီးတဦးတို႔	 စီးနင္းလာေသာ	ဆိုင္ကယ္ႏွစ္စီးသည္	၎တို႔ရပ္	
ထားေသာ	ဆိုင္ကယ္အနီးမွ	 ေမာင္းႏွင္စဥ္	 “ဆိုင္ကယ္ကိုဘယ္လိုရပ္	
ထားတာလဲ”ဟုလွမ္းေမးေသာေၾကာင့္	 ေစာမင္းႏိုင္က	 “ဒီထက္ရပ္ရင္	
လည္း	ေျမာင္းထဲက်ဖို႔ပဲ	ရွိေတာ့တယ္”ဟု	 ျပန္လည္ေျပာဆိုခဲ့သည္ဟု	
လည္း	ရဲထံတြင္	ထြက္ဆုိထားသည္။

ထိုအခ်ိန္တြင္	 ဆိုင္ကယ္ႏွစ္စီးကို	 စီးနင္းသူမ်ားက	 ရပ္တန္႔ၿပီး	
ဆိုင္ကယ္ေပၚမွ	ဆင္းလာကာ	 “ငါတို႔က	ရဲေတြ”	ဟု	စကားမ်ားၾကၿပီး	
အျပန္အလွန္ခိုက္ရန္	ျဖစ္ပြားခဲ့ျခင္းလည္း	ျဖစ္သည္။

ထို႔ေနာက္	 ဆိုင္ကယ္ႏွစ္စီးမွာ	 ေမာင္းႏွင္ထြက္သြားခဲ့ၾကၿပီး	

မင္းသူထက္(ခ)ခင္ေဇာ္ထြန္းမွာ	၀ဲဘက္နံေဘးတြင္	 ရရွိထားေသာ	ဖူး	
ေရာင္ဒဏ္ရာမ်ားကုိ	ျပသရန္	ေဆး႐ံုသုိ႔သြားစဥ္	ဆရာ၀န္မ်ား၏စစ္ေဆး	
ခ်က္အရ	 ေသဆံုးေနေၾကာင္းကိုသိရွိရသည္ဟု	 တရားလိုဘက္က	
ထြက္ဆိုထားသည္။

ယင္းျဖစ္စဥ္တြင	္ေသဆံုးသူ	မင္းသူထက္ကို	စေကဘာျဖင့္	ထုိး	
ခံခဲ့ရေၾကာင္း၊	စစ္ေဆးေပၚေပါက္ထား	ေၾကာင္းႏွင့္	ေသဆံုးရသည့္ေဆး	
စာျပန္ၾကားခ်က္တြင္လည္း	 ဘယ္ဘက္အဆုတ္ကြဲ၍အဆုတ္	 ခန္းအ	
တြင္း	 ေသြးယိုစိမ့္ျခင္း၊	 အစာအိမ္ေပါက္ျခင္းႏွင့္	 ဘယ္ဘက္ေက်ာက္	
ကပ္	 ထိုးသြင္းဒဏ္ရာရရွိၿပီး	 ေက်ာက္ကပ္ကြဲ၍	 ၀မ္းဗိုက္အတြင္းသို႔	
ေသြးယိုစိမ့္၍	ေသဆံုးရျခင္းျဖစ္သည္ဟု	ဆရာ၀န္၏	ေဆးစာ	ထင္ျမင္	
ခ်က္ျဖင့္	အေၾကာင္းျပန္ထားသည္။

လက္ရွိတြင္	ဖမ္းဆီးရမိထားသူမ်ားအား	လိႈင္သာယာရဲစခန္းက	
(ပ)၁၃၇၆/	 ၂၀၁၃	 ျဖင့္	 အမႈဖြင့္ၿပီး	 ျပစ္	 မႈပုဒ္မ	 ၃၀၂/	 ၁၁၄	 တို႔ျဖင့္	
အေရးယူႏိုင္ရန္	စစ္ေဆးေနဆဲျဖစ္သည္။

	ရဲတပ္သားႏွစ္ဦး	ပါ၀င္ခဲ့သူ	လူသတ္မႈသံသယရွိသူမ်ားကို	ဖမ္းဆီး

RFA ၊	ဒီဇဘၤာ	၃	။	 ။	ရန္ကုန္တိုင္း၊	လိႈင္သာယာစက္မႈဇုန္	၁	ကေန	၄	
အထိ	စက္ရံုေတြေရွ႕နဲ႔	လိႈင္သာယာ	အေဝးေျပးလမ္းမႀကီးေဘးမွာ	ေန	
ထိုင္ေနၾကတဲ့	ေထာင္နဲ႔ခ်ီတဲ့	က်ဴးေက်ာ္အိမ္ေတြ	ဒီဇင္ဘာလ	၁	ရက္	
ေန႔	 ေနာက္ဆံုးထားၿပီး	 ဖယ္ရွားေပးဖို႔	 ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရးနဲ႔	
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖဲြ႕ေတြက	သတိေပးစာ	ထုတ္ျပန္လုိက္ေၾကာင္း	သိရပါ	
တယ္။

ဒီလိ	ု ထုတ္ျပန္ခဲ့တာေၾကာင့္	 က်ဴးေက်ာ္ေနထုိင္သူေတြဟာ	
လိႈင္သာယာၿမိဳ႕နယ္၊	 ေညာင္ရြာျမစ္ကမ္းက	 ေသာင္ထြန္းေျမေတြနဲ႔	
တံြေတးၿမိဳ႕နယ္	ေရေက်ာ္ေက်းရြာနားက	လယ္ေျမေတြေပၚမွာ	ေနအိမ္	
ေတြ	 ေဆာက္လုပ္ေနၾကတယ္လို႔	 ရန္ကုန္ျပည္သူ႔အက်ိဳးေဆာင္ကြန္	
ရက္က	ကိုၾကည္ရႊင္က	ေျပာပါတယ္။

“လိႈင္သာယာၿမိဳ႕နယ္	စက္မႈဇုန္	အပိုင္း	၁	ကေန	စက္မႈဇုန္အပိုင္း	
၄	 အထိရွိေနတဲ့	 စက္ရံုအေရွ႕ေတြမွာ	 က်ဴးေက်ာ္ေဆာက္လုပ္ေနတဲ့	
မိသားစုေတြ		အခုအခါက်ေတာ့	အမ်ားျပည္သူသြားလာေနတဲ့	လမ္းမ	
ႀကီးေဘးနားမွာ	တဲထိုးေနတဲ့အခါက်ေတာ့	ၿမိဳ႕ျပအဂၤါရပ္နဲ႔လည္း	မညီ	
ဘူးေလ၊	 ဒီဇင္ဘာ	 ၁	 ရက္ေန႔မွာ	 ေနာက္ဆံုးထားၿပီးေတာ့သက္ဆိုင္	
ရာၿမိဳ႕နယ္	အာဏာပိုင္အဖြဲ႕အစည္းေတြက	ဖယ္ရွားေပးရမယ္လို႔	သတိ	
ေပးစာ	၄	ႀကိမ္	တိုင္တိုင္ထုတ္ခဲ့တယ္၊	ဒီတစ္ႀကိမ္ကေတာ့	ေနာက္ဆံုး	
ျဖစ္တယ္၊	 အဲဒီေနာက္ပိုင္းမွာပဲ	 သူတို႔က	 ၁	 ရက္ေန႔မွာပဲစၿပီးေတာ့	
ေသာင္ထြန္းေျမေတြေပၚမွာ	ဆက္ၿပီးေတာ့	က်ဴးေက်ာ္ေဆာက္လုပ္ေန	
တာျဖစ္တယ္”

အခုဆိုရင္	လိႈင္သာယာၿမိဳ႕နယ္	ေညာင္ရြာျမစ္ကမ္းက	ေသာင္	
ထြန္းေျမေပၚမွာ	အိမ္ေျခ	၃၀၀၀	နီးပါး	ရိွေနတယ္လို႔	သိရပါတယ္။	အဲ့ဒီ	
က်ဴးေက်ာ္ေနထုိင္သူေတြဟာ	ဧရာဝတီတိုင္း၊	ပဲခူးတိုင္းစတဲ့	ေဒသေတြ	
က	လိႈင္သာယာစက္မႈဇုန္တ၀ိုက္မွာ	လာေရာက္လုပ္ကိုင္စားေသာက္	
ၾကသူေတြ	ျဖစ္ပါတယ္။

လိႈင္သာယာ	က်ဴးေက်ာ္ေတြအမိန္႔ထုတ္ခံရ
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RFA၊ ဒီဇင္ဘာ	 ၅ ။	 	 ။ ျမန္မာနုိင္ငံရဲ့	 ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒကို	 ျပဳ	
ျပင္ေျပာင္းလဲဖို႔လြယ္ကူတဲ့	 ဖြဲ႔စည္းပံုျဖစ္ေရးအတြက္	 ၈၈	 မ်ိဳးဆက္	
ေက်ာင္းသားမ်ား	 ၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔	 ပြင့္လင္းလူ႔အဖြဲ႔အစည္းက	 ျပည္	
ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၊	 ၂၀၀၈	ဖြဲ႕စည္းပံု	 ေလ့လာသံုးသပ္ေရး	 ပူးေပါင္း	
ေကာ္မတီကို	အၾကံျပဳစာေပးပို႔သြားမယ္လို႔	သိရပါတယ္။

၈၈	မ်ိဳးဆက္	ေက်ာင္းသားမ်ားအဖြဲ႔က	အဓိကတင္ျပမယ့္	အၾကံ	
ျပဳခ်က္ေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	 အၾကံျပဳစာ	 ျပဳစုေရးအဖြဲ႔ဝင္	 ၈၈	 မ်ိဳးဆက္	
ေက်ာင္းသားေခါင္းေဆာင္	ကိုဂ်င္မီက	ေျပာျပပါတယ္။

၈၈	 မ်ိဳးဆက္	 ေက်ာင္းသားမ်ားအဖြဲ႔အေနနဲ႔	 ဒီအၾကံျပဳခ်က္	
ေတြကို	 အခုဒီဇင္ဘာ	 ေနာက္ဆံုးပတ္အတြင္းမွာ	 ဖြဲ႔စည္းပံုေလ့လာ	
သံုးသပ္ေရးေကာ္မတီကို	 တင္ျပသြားမယ္လို႔လည္း	 ကိုဂ်င္မီက	 ေျပာ	
ပါတယ္။	 ဖြဲ႔စည္းပံု	 ေလ့လာသံုးသပ္ေရးေကာ္မတီဟာ	 အႀကံျပဳစာ	
ေတြကို	ဒီဇင္ဘာလကုန္အထိ	လက္ခံသြားမွာျဖစ္ၿပီး	ဇန္န၀ါရီ	၃၁	ရက္မ	
တိုင္	မီမွာ	ရရိွလာတဲ့	အႀကံျပဳခ်က္ေတြအားလံုးကို	လႊတ္ေတာ္ကို	အစီ
ရင္ခံတင္ျပရမွာျဖစ္ပါတယ္။

ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	 ျပင္ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး	 ၈၈	 မ်ိဳး	
ဆက္ေက်ာင္းသားမ်ား		ၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔	ပြင့္လင္းလူ႔အဖြဲ႔အစည္းအေနနဲ႔	
လႊတ္ေတာ္ရဲ့လုပ္ေဆာင္မႈကို	 ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာသြားမယ္လို႔လည္း	
ဆိုပါတယ္။

RFA။		။ ကိုဂ်င္မီတို႔	၈၈	မ်ဳိးဆက္	ေက်ာင္းသားမ်ားအဖြဲ႔က	၂၀၀၈	ဖြဲ႔	
စည္းပံုအေျခခံဥပေဒနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	 ဖြဲ႔စည္းပံုေလ့လာေရးသံုးသ
ပ္ေရး	ပူးေပါင္းေကာ္မတီကို	အၾကံျပဳစာေပးပို႔မယ္လို႔	 ၾကားရလို႔ပါ။	ဆို	
ေတာ့	ဘာေတြကို	အၾကံျပဳဖို႔	ရွိပါသလဲ။

ကိုဂ်င္မီ။		။ ၂၀၀၈	ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒဟာ	က်ေနာ္တို႔	သေဘာတူ	တဲ့	
ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒမဟုတ္ဘူး၊	ဒါဟာ	ျပည္သူ႔ရဲ႕ဆႏၵမပါဘဲေပါ့	ဗ်ာ၊	
ဒါေပမယ့္	အခုအခ်ိန္မွာေတာ့	က်ေနာ္တို႔	ျပည္သူ႔သေဘာထားဆႏၵကို	
ေကာက္ခံတယ္ဆိုတဲ့	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲလိုတဲ့	 ရည္႐ြယ္ခ်က္	 ပါလာတဲ့	
အတြက္	က်ေနာ္တို႔လည္း	ဒါ	အၾကံျပဳဖို႔အတြက္	က်ေနာ္တို႔	ဆံုးျဖတ္	
တယ္ေပါ့။	အဲဒီေတာ့	က်ေနာ္တို႔	အခ်က္	၃	ခ်က္ကို	အေျခခံၿပီးေတာ့	
ခ်ဥ္း	ကပ္မယ္၊	နံပါတ္	၁	က	ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒဆိုတာ	ျပဳျပင္ေျပ
ာင္းလဲရန္လြယ္တဲ့	အေျခခံဥပေဒျဖစ္ဖို႔လိုတယ္၊	ဘာျဖစ္လို႔လဲဆိုေတာ့	
ျပဳျပင္	ေျပာင္းလဲရန္ခက္တ့ဲ	ဖြဲ႔စည္းပုံအေျခခံဥပေဒဟာ	ေနာက္ဆုံးျပဳျပင္	
ေျပာင္းလဲခ်င္ရင္	ေသြးထြက္သံယိုမႈေတြနဲ႔	ေျပာင္းလဲရတယ္၊	ဒါေၾကာင့္	
ေနာင္လာေနာင္သားေတြ	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲခ်င္ရင္	 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲရန္	
လြယ္ဖို႔လိုတယ္။

ေနာက	္ ဒုတိယတစ္ခ်က္ကေတာ့	 ဗဟိုခ်ဳပ္ကိုင္မႈကို	 ေလ်ာ့ခ်	
ရင္းနဲ႔	ဖက္ဒရယ္လစ္ဇင္ေပ့ါေနာ္၊	ဖက္ဒရယ္	ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒကို	
ဦးတည္ဖို႔လိုတယ္ဆိုတဲ့	အဲဒီဥစၥာကို	က်ေနာ္တို႔ခ်ဥ္းကပ္မယ္၊	ေနာက္	
တတိယတစ္ခ်က္ကေတာ့	Elected Body	ရဲ့အခန္းက႑ဟာ	အေရး	
အႀကီးဆုံးဘဲျဖစ္တယ္။

ေရြးခ်ယ္တင္ေျမွာက္ခံထားရတဲ့	 ကိုယ္စားလွယ္ေတြကို	
ေက်ာ္လြန္ၿပီးေတာ့မွ	 ေဆာင္႐ြက္တဲ့ကိစၥေတြက	 ဒါက	 က်ေနာ္တို႔	
ဒီမိုကရက္တစ္	 ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒနဲ႔	 မညီတဲ့အတြက္	 ေ႐ြးခ်ယ္	
တင္ေျမႇာက္ခံထားရတဲ့	 ကိုယ္စားလွယ္ေတြရဲ့အခန္းက႑ဟာ	 အ	
ေရးႀကီးေၾကာင္း	 ထင္ရွားတဲ့	 အဲဒီ	 ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒမ်ဳိး	 ျဖစ္ရ	
မယ္ဆိုတဲ့	အဲဒီ	၃	ခုကေနၿပီးေတာ့	က်ေနာ္တို႔ခ်ဥ္းကပ္မယ္။

RFA။		။ ဟုတ္ကဲ့၊	ဒီ	ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒထဲမွာ	ပုဒ္မ	၅၉	(စ)၊	ေဒၚ	

ေအာင္ဆန္းစုၾကည္သမၼတျဖစ္ေရး	ကန္႔သတ္ထားတဲ့အခ်က္ကို	ျပင္ဖို႔	
ဖ်က္ဖို႔ဆိုတာေတြလည္း	 ေျပာေနၾကတာေတြရွိပါတယ္။	ဆိုေတာ့	 ၈၈	
အဖြဲ႔ရဲ႕	သေဘာထားကိုလည္း	သိပါရေစ။

ကိုဂ်င္မီ။	 	 ။ က်ေနာ္တို႔ကေတာ့	 ဒီ	 ဒီမိုကရက္တစ္	ကြန္စတီက်ဴးရွင္း	
ျဖစ္ဖို႔လိုတယ္ဗ်။	အဲဒါကေတာ့	လူ႔အခြင့္အေရးနဲ႔	 ဒီမိုကေရစီအခြင့္အ	
ေရးနဲ႔	လူတိုင္း	လူတိုင္းမွာ	အခြင့္အေရး	တန္းတူရွိဖို႔လိုတယ္၊	အျပည့္	
အ၀	 ရွိဖို႔လိုတယ္။	 အဲဒီမွာအေျခခံၿပီး	 က်ေနာ္တို႔ကခ်ဥ္းကပ္မယ္၊	 အဲ	
ဒီေတာ့	၅၉	 (ဃ)	နဲ႔	 (စ)	ကိစၥမွာလည္း	က်ေနာ္တို႔	 ဒါ	 ျပင္ဆင္ရမယ့္	
အခ်က္အလက္ေတြေပါ့။

ေနာက္ၿပီးေတာ့	၁၉၄၇	ခုႏွစ္မွာ	 ျပဌာန္းထားတယ္ဆိုတဲ့ေနရာ	
မွာလည္း	ဒီ	ေခတ္နဲ႔အညီေပါ့ဗ်ာ၊	ျဖစ္ႏိုင္မယ့္	ျပဳျပင္ရမယ့္ကိစၥေတြကို	
က်ေနာ္တို႔	ျပဳျပင္သြားရမွာေတြလည္း	ရွိတယ္ဗ်။

RFA။		။ ဟုတ္ကဲ့၊	ေနာက္တခုက	ျပည္တြင္း	ျပည္ပမွာရွိတဲ့	တိုင္းရင္း	
သားေတြက	ဒီ	ဖြဲ႔စည္းပံုကို	အသစ္	ေရးဆြဲလိုၾကတယ္၊	သူတို႔က	တစ္	
ခုခ်င္းျပင္	 မယ္ဆိုရင္	 ဘယ္လိုမွ	 ဒီမိုကေရစီမက်ဘူး၊	 အားလံုး	 အစ	
အဆံုး	 ျပင္မွ	ဘဲ	ဒီမိုကေရစီႏိုင္ငံ	 ျဖစ္ႏုိင္မယ္လို႔	ယံုၾကည္ၾကတယ္၊	ဒီ	
အေပၚေရာ	ဘယ္လိုျမင္ပါသလဲ။

ကိုဂ်င္မီ။		။ အဲဒါကေတာ့	အသစ္ျပန္ေရးဆြဲမယ္ဆိုတဲ့ကိစၥမွာ	က်ေနာ္	
တို႔	ဘယ္လို	စရမလဲ	ဆိုတာကိုက	က်ေနာ္တို႔	ေတာ္ေတာ္ေလး	အခ်ိန္	
ေႏွာင္းတဲ့အေျခအေနျဖစ္တယ္။	ရွိတဲ့အတြက္	 ျပင္ဆင္ရမယ့္	 	အပိုင္း	
ကိုေတာ့	 က်ေနာ္တို႔အေနနဲ႔ကေတာ့	 သေဘာတူတယ္။	 ျပင္တဲ့ေနရာ	
မွာလည္း	အခုဏေျပာသလို	အဓိကက်တဲ့	အားလံုးပါ၀င္ႏိုင္တဲ့	ပံုစံတ	
ခုနဲ႔ေပါ့ဗ်ာ၊	 အားလံုးပါ၀င္ႏိုင္တဲ့	 ပံုစံတစ္ခု၊	 အားလံုးရဲ့သေဘာထားပါ	
၀င္ႏိုင္တဲ့	 ပံုစံတစ္ခုနဲ႔	 ျပင္မယ္ဆိုလို႔ရွိရင္	 ဒါဟာ	 free	 ျဖစ္ႏိုင္မယ္လို႔	
က်ေနာ္	ထင္ပါတယ္။

RFA။		။ ဟုတ္ကဲ့၊	ၿပီးခဲ့တဲ့သတင္းပတ္မွာဘဲ	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	
က	 ဒီ	 ဖြဲ႔စည္းပံုျပင္ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့	 သမၼတတို႔၊	 ကာခ်ဳပ	္
တို႔၊	လႊတ္ေတာ္တို႔နဲ႔ေတြ႔ဆံုဖို႔	ဒီ	ႀကီး	ေလးႀကီး	ေတြ႔ဆံုဖို႔	ေတာင္းဆိုခဲ့	
တာရွိပါတယ္၊	အဲဒီအေပၚေရာ	၈၈	ေက်ာင္းသားေတြအေနနဲ႔	ဘယ္လို	
သေဘာထားရွိပါသလဲ။

ကိုဂ်င္မီ။		။ က်ေနာ္တို႔	သေဘာတူပါတယ္၊	ဘာလဲဆိုေတာ့	ဒါ	အေရး	
ႀကီးဆံုး	sick holder	တာေတြေပါ့။	တိုင္းျပည္ရဲ့	ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးနဲ႔	
အမ်ဳိးသား	 ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရးမွာ	အေရးပါတဲ့	sick holder	ေတြ၊	
အဲဒီ	sick holder	ေတြရဲ့	ေတြ႔ဆံုဟာ	အၿမဲတမ္း	လိုအပ္တယ္လို႔	က်	
ေနာ္တို႔	ယံုၾကည္ပါတယ္။

ေနာက္တခုက	အဲဒီ	sick holder	ေတြအျပင္၊	တိုင္းရင္းသားလူ	
မ်ဳိးစုေတြေရာ	 အားလံုးပါ၀င္တဲ့	 အမ်ဳိးသားျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး	 အ	
စည္းအေ၀းႀကီးတစ္ခု	အဲဒီ	ေတြ႔ဆံုမႈႀကီးတစ္ခုကလည္း	အၿမဲတမ္းရွိေန	
ဖို႔	လိုအပ္တယ္လို႔	ျမင္ပါတယ္။

RFA။	 	 ။ ဟုတ္ကဲ့၊	 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ့	ကမ္းလွမ္းခ်က္အေပၚ	
မွာ	 အစိုးရဘက္ကလည္း	 ဖြဲ႔စည္းပံုေလ့လာသံုးသပ္ေရး	 ေကာ္မတီရဲ့	
အစီရင္ခံစာကို	 ေစာင့္သင့္တယ္လို႔ေျပာတယ္၊	 ေနာက္တခါ	 မေန႔က	
ေကာ္မတီကလည္းေျပာပါတယ္၊	 အခု	 ဒီေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးဖို႔အတြက္	
လက္ထဲမွာက	 ဘာမွေျပာစရာအခ်က္အလက္မရွိေသးဘူး၊	 အစီရင္ခံ	
စာထြက္ၿပီးမွဘဲ	ေျပာရင္	ပိုေကာင္းမယ္လို႔လည္း	ေျပာတာ	ရွိပါတယ္၊	
ဆိုေတာ့	ကိုဂ်င္မီတို႔	ဘယ္လိုျမင္ပါသလဲ။

ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	ျပဳျပင္ေရး	၈၈	မ်ဳိးဆက္	ၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔ပြင့္လင္းလူ႔အဖြဲ႔အစည္းက	အၾကံျပဳစာ	ပို႔မည္
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ကိုဂ်င္မီ။	 	 ။ က်ေနာ့အျမင္ကေတာ့ဗ်ာ	 ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးေရးကိစၥဟာ	
ဒီေလာက္အထိ	ခက္ခဲေနရမယ့္ကိစၥတစ္ခုမဟုတ္ပါဘူး	က်ေနာ္ျမင္တာ	
ကေတာ့	 ဘယ္အေၾကာင္းေၾကာင့္ဘဲျဖစ္ျဖစ္	 ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးၾကတာ	
ေကာင္းပါတယ္။	တနည္းအားျဖင့္	က်ေနာ္တို႔ေဆြးေႏြးၿပီးေတာ့	ေတြ႔ဆံု	
ၾကမယ္၊	 ေဆြးေႏြးၾကၿပီးေတာ့မွ	 ဒါဆိုရင္	 ဒီအေျခအေနကို	 ေနာက္တ	
ခါ	ေ႐ႊ႕ၿပီးေတာ့	ေျပာၾကတာေပါ့၊	ဒါမ်ဳိးေတြကပိုၿပီးေကာင္းပါတယ္၊	ဒါ	
မ်ဳိးေတြက	ပိုၿပီးသင့္ေတာ္ပါတယ္။	အဲဒီေတာ့	ေတြ႔ဆံုေဆြး	ေႏြးတယ္	
ဆိုတာ	အခ်ိန္မေ႐ြး	အခါမေ႐ြး	ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးတာ	ပို	ေကာင္းပါတယ္။	
အဲဒီအေလ့အက်င့္ကို	မ်ားမ်ားလုပ္ဖို႔လည္းလိုပါတယ္။

RFA။	 	 ။ ဟုတ္ကဲ့၊	ကိုဂ်င္မီတို႔	၈၈	မ်ဳိးဆက္ေက်ာင္းသားမ်ားအဖြဲ႔အ	
ေနနဲ႔က	 အခု	 ပါတီေထာင္ဖို႔ရွိတယ္လို႔သိရတယ္၊	 ဆိုေတာ့	 ဒီပါတီထူ	
ေထာင္ဖို႔ကိစၥကေရာ	ဘယ္လိုအေျခအေနေရာက္ေနပါၿပီလဲ၊	ဘာေတြ	
ဘယ္ေလာက္အထိ	ခရီးေပါက္ေနပါၿပီလဲ။

ကိုဂ်င္မီ။	 	 ။ အဲဒါကေတာ့	က်ေနာ္တို႔	၈၈	မ်ဳိးဆက္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔	ပြင့္	
လင္းလူ႔အဖြဲ႔အစည္းအေနနဲ႔	 အဲဒီနံမည္နဲ႔	 ႏိုင္ငံေရးပါတီက	 က်ေနာ္
တို႔ရွိလာမွာမဟုတ္ပါဘူး၊	က်ေနာ္တို႔ေျပာခဲ့ၿပီးၿပီ	က်ေနာ္တို႔	 လုပ္ေဖာ္	
ကိုဖက္ေတြထဲမွာ	တခ်ဳိ႕	 ႏိုင္ငံေရးကို	ထဲထဲ၀င္၀င္သြားၾကပါလိမ့္မယ္
လို႔	 က်ေနာ္တို႔ေျပာထားတာရွိပါတယ္။	 အဲဒီေတာ့	 ဒါကလည္း	 သူတို႔	
ဘယ္အခ်ိန္သြားမယ္၊	ဘယ္ေတာ့သြားမယ္	ဆိုတာ	သူတို႔ဘဲဆံုးျဖတ္	
ပါလိမ့္မယ္။	က်ေနာ္တို႔	ဒီတစ္ခုလံုးႀကီးအေနနဲ႔ကေတာ့	ႏိုင္ငံေရးပါတီ	
ေထာင္ဖို႔	မရွိေသးပါဘူး။

RFA။		။ ဟုတ္ကဲ့၊	ကိုဂ်င္မီ	ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။

Mizzima၊ ဒီဇင္ဘာ	၆ ။		။ ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ	အေမရိကန္က	စစ္ေရးအရ	
အကူအညီမ်ားေပးျခင္းထက္	လူသားခ်င္းစာနာမႈ	အကူအညီမ်ား	အျပင္	
ျမန္မာ့တပ္မေတာ္ကိုလည္း	 လူ႔အခြင့္အေရးဆုိင္ရာ	 အကူအညီမ်ား	
ေပးသင့္သည္ဟု	ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္ေဟာင္းလည္းျဖစ္	အမ်ဳိးသား
ဒီမုိကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္၏	နာယကလည္းျဖစ္သူ	ဦးတင္ဦးက	ဒီဇင္ဘာလ	
၅	ရက္က	ေျပာသည္။

“စစ္ေရးအရ	 ေထာက္ပံ့မႈေတြကုိ	 ကန္႔ကြက္ေပမယ့္	 လူသား	
ခ်င္းစာနာတဲ့	 အေထာက္အပံ့ေတြ၊	 ျမန္မာ့တပ္မေတာ္ကုိ	 လူ႔အခြင့္အ	
ေရးသင္တန္းေတြေပးတာ	လက္ခံပါတယ္”ဟု	ေျပာသည္။

ျမန္မာႏုိင္ငံႏွင့္	အေမရိကန္အစိုးရတို႔	စစ္ေရးတြင္	အကန္႔အသ
တ္ႏွင့္ဆက္ဆံမႈမ်ားအတြက္	အေမရိကန္ကြန္	ဂရက္က	ကန္႔ကြက္အၿပီး	
တစ္ရက္အၾကာတြင္	 ျမန္မာႏုိင္ငံသည္	 စစ္ေရးအကူအညီမလိုအပ္ဘဲ	
လူသားခ်င္းစာနာသည့္	 အကူအညီမ်ားသာ	 ေပးအပ္ရန္	 ဆိုျခင္းျဖစ္	
သည္။	အေမရိကန္ကြန္ဂရက္၏	ကန္႔ကြက္မႈတြင္	 ျမန္မာအစိုးရသည္	
ေျမာက္ကိုရီးယားႏုိင္ငံႏွင့္	 စစ္ေရးဆက္ဆံမႈမ်ားရွိျခင္း၊	 လူ႔အခြင့္အ	
ေရးအေျခအေန	 တိုးတက္မႈ	 မရွိျခင္းတို႔အေပၚ	 ေထာက္ျပ	 ေျပာဆို	
ထားသည္။	ကြန္ဂရက္၏	ကန္႔ကြက္မႈကို	တုိင္းရင္းသားလတ္နက္ကုိင္	
အ	 ဖြဲ႕တစ္ဖြဲ႕ျဖစ္သည့္	 ကယန္းျပည္သစ္ပါတီ	 တြဲဖက္အတြင္းေရးမွဴး	
ဗုိလ္	 မွဴးႀကီးေစာလြင္ကလည္း	 “တုိတုိေျပာရရင္	 ကြန္ဂရက္လုပ္တာ	
မွန္	တယ္လို႔ေျပာခ်င္တယ္”ဟု	မဇၩိမကုိ	ေျပာသည္။

ထုိ႔ျပင္	တုိင္းရင္းသားမ်ားႏွင့္	လူနည္းစုမ်ားအေပၚ	 ဖိႏွိပ္မႈမ်ား၊	
အေမရိကန္က	တားျမစ္ထားသည့္	ေျမာက္ကုိရီးယားႏွင့္	လက္နက္အ
ေရာင္းအ၀ယ္ကိစၥမ်ားကုိလည္း	ဦးတင္ဦးက	ေထာက္ျပခဲ့သည္။

လူသားခ်င္းစာနာမႈ	ပိုေပးသင့္ဟု	ဦးတင္ဦးေျပာဆုိpmrsufESm 22 rS

DVB၊ ဒီဇင္ဘာ	၄ ။		။ ဒီ	ဇင္	ဘာ	လ	၁		ရက္	ေန႔	က	ေန	၄		ရက္	ေန႔	အ	ထိ	
က်င္း	ပ	တဲ့		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	နဲ႔		ဖြံ႔	ျဖိဳး	တိုး	တက္	ေရး	ဆိုင္	ရာ		အ	ရပ္	ဘက္		လူ့	အ	
ဖဲြ႔	အ	စည္း	ရဲ့		အ	ခန္း	က	႑		ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	က	ေန		ျမန္	မာ	နိုင္	ငံ	လံုး	ဆိုင္	ရာ		ျငိမ္း	
ခ်မ္း	ေရး		လူ	မႈ	ကြန္	ရက္	အ	ဖဲြ႔ကို		ဖဲြ႔	စည္း	လိုက္	ပါ	တယ္။

အ	သစ္	ဖဲြ႔	စည္း	လိုက္	တဲ့		ျမန္	မာ	နိုင္	ငံ	လံုး	ဆိုင္	ရာ		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရးလူ	မႈ		
ကြန္	ရက္	အ	ဖဲြ႔ဟာ		အ	ခု	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ရဲ့		ရ	လဒ္	ေတြ	ကို		လုပ္	ငန္း	အ	ဖဲြ႔ေတြ	က		
ေန	ျပီး		အ	ေကာင္	အ	ထည္	ေဖာ္		ေဆာင္	႐ြက္	သြား	မယ္	လို႔သိ	ရ	ပါ	တယ္။

	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	မွာ	 	စစ္	မက္	ျဖစ္	ပြား	ေန	တဲ့	 	တိုင္း	ရင္း	သား	ေဒ	သ	
ေတြမွာ	 	လူ	သား	ခ်င္း	စာ	နာ	တဲ့	 	ကိ	စၥ	ရပ္	ေတြ၊	 	လူ့	အ	ခြင့္	အ	ေရး	ခ်ဳိး	ေဖာက္	
မႈ	ေတြကို	 	ေစာင့္	ၾကည့္	 	နိႈး	ေဆာ္	သြား	မွာ	ျဖစ္	ျပီး	 	စစ္	ေဘး	ဒု	ကၡ	သည္	ေတြ	
ကို		ကူညီ		ေစာင့္	ေ	႐ွာက္	ဖို႔နဲ႔		ေန	ရပ္	အ	သီး	သီး	ကို		ျပန္	နိုင္	ေရး		စ	တဲ့	ရ	လဒ္	
ေတြရ	႐ွိ	ခဲ့	တယ္	လို႔	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ကို	 	ဦး	ေဆာင္	 	စီ	စ	ဥ္	တဲ့	 	မ်ဳိး	ဆက္	သစ္	 (	
႐ွမ္း	ျပည္)	အ	ဖဲြ႔က		ဦး	ညီ	ညီ	မိုး	က		ေျပာ	ပါ	တယ္။		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	နဲ႔	ပတ္	သက္	
တဲ့				ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ရ	လဒ္	ေတြ	ကို		အ	စိုး	ရ	နဲ႔		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	အ	ဖဲြ႔အ	စည္း		အ	သီး	
သီး	ကို		ေပး	ပို႔သြား	မယ္	လုိ႔		ဦး	ညီ	ညီ	မိုး	က		ေျပာ	ပါ	တယ္။

“	အ	ခု	ရ	လဒ္	ကို		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	နဲ႔	ပတ္	သက္	တဲ့		သက္	ဆိုင္	ရာ	အ	သီး	
သီး	 	အ	စိုး	ရ	အ	ဖဲြ႔	၊	 	လႊတ္	ေတာ္	ေတြ	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	 	သံုး	သပ္	ခ်က္၊	 	ဆံုး	ျဖတ္	
ခ်က္	ေတြ	ကို	 	က်	ေနာ္	တို႔	 	ပို႔	သြား	မယ္။	 	ျပီး	ေတာ့	 	အ	ေကာင္	အ	ထည္	ေဖာ္		
ေဆာင္	႐ြက္	သြား	မယ္။

	အ	ခု	ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	 	ျဖစ္	စ	ဥ္	ေတြ	မွာ	 	အ	ရပ္	ဘက္	 	လူ႔အ	ဖဲြ႔	အ	စည္း	
ေတြ	အ	ေန	နဲ႔		က်	ေနာ္	တို႔		အ	ရပ္	ဘက္		လူ႔	အ	ဖဲြ႔	အ	စည္း		အ	ခန္း	က	႑	ေတြ	
မွာ	 	ပူး	ေပါင္း	ေဆာင္	႐ြက္	သြား	ဖို႔	 	ဆံုး	ျဖတ္	ခ်က္	ခ်	ထား	တယ္။	 	ေဒ	သ	အ	

ျမန္မာႏိုင္ငံလံုးဆိုင္ရာ	ၿငိမ္းခ်မ္းေရး	လူမႈကြန္ယက္	ဖြဲ႔စည္း
သီးသီး	က		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	နဲ႔	ပတ္	သက္	လို႔		ခံ	စား	ေန	ရ	တဲ့		ဒု	ကၡ	ေတြ		အ	က်ပ္	
အ	တည္း	ေတြ	ကို		ပြင့္	ပြင့္	လင္း	လင္း		ၾကား	သိ	ရ	တာ	ေပါ့	ေနာ္။”

	အ	ခု	ဖဲြ႔	စည္း	လိုက္	တဲ့	 	ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	လူ	မႈ	 	ကြန္	ယက္	အ	ေန	နဲ႔	 	နိုင္	ငံ	
ေတာ္		တည္	ေဆာက္	ေရး	အ	တြက္		အ	ေထာက္	အ	ကူ		ျဖစ္	ေစ	နိုင္	လိမ့္	မယ္	
လို႔လည္း	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	တက္	ေရာက္	တဲ့	 	အင္း	 	ယ	ဥ္	ေက်း	မႈ	 	စာ	ေပ	အ	ဖဲြ႔	က		
ေဒၚ	ခင္	စိုး	၀င္း		က		ေျပာ	ပါ	တယ္။

“	ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	လူ	မႈ	ကြန္	ရက္	အ	ဖဲြ႔	က	ပဲ		နိုင္	ငံ	ေတာ္	ရဲ့	တည္ေဆာက္		
တဲ့	ေန	ရာ	မွာ	 	က်	မ	တို႔	 	အ	မ်ား	ၾကီး	 	အ	ေထာက္	အ	ကူ	ေပး	နိုင္	လိမ့္မယ္	လို႔		
ထင္	တယ္။”

	ဒီ	ဇင္	ဘာ	လ	 ၄	 	ရက္	ေန႔	မွာ	က်င္း	ပ	တဲ့	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ရ	လဒ္	ေတြ	ကို		
႐ွင္း	လင္း	တင္	ျပ	တဲ့	ပဲြ	မွာ	 	 	ျပည္	ေထာင္	စု	 	ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	ေဖာ္	ေဆာင္	ေရး	
ေကာ္	မ	တီ	 	အ	ဖဲြ႔၀င္	မ်ား	နဲ႔	 	ျပည္	ေထာင္	စု၀န္	ၾကီး	 	ဦး	ေအာင္	မင္း	ကို	 	ဖိတ္	
ၾကား	ထား	ေပး	မယ့္	 	တက္	ေရာက္	လာ	ျခင္း	 	မ	႐ွိ	ဘူး	လို႔	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ဦး	
ေဆာင္	က်င္း	ပ	တဲ့		တာ၀န္	႐ွိ	သူ	ေတြ	က		ေျပာ	ဆို	ပါ	တယ္။

	႐ွမ္း	ျပည္	နယ္		အ	စိုး	ရ	အ	ဖဲြ႔	၀န္	ၾကီး	ျဖစ္	ၾက	တဲ့		အင္း	ေရး	ရာ၀န္	ၾကီး		
ဦး	၀င္း	ျမင့္	၊		လွ်ပ္	စစ္	နဲ႔စက္	မႈ	လက္	မႈ၀န္	ၾကီး		ဦး	စိုင္း	ထြန္း	ရင္		တက္ေရာက္		
ခဲ့	ျပီး	 	လႊတ္	ေတာ္	အ	မတ္	မ်ား	၊	 	နိုင္	ငံ	ေရး	ပါ	တီ	မ်ား	နဲ႔	 	လူ	မႈ	အ	ဖဲြ႔	အ	စည္း		
ေတြတက္	ေရာက္	ခဲ့	ပါ	တယ္။	 	ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	နဲ႔	 	ဖြံ႔	ျဖိဳး	တိုး	တက္	ေရး	ဆိုင္	ရာ		
အ	ရပ္	ဘက္	လူ႔	အ	ဖဲြ႔	အ	စည္း	ရဲ့		အ	ခန္း	က	႑ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ကို		႐ွမ္း	ျပည္နယ္		
ေတာင္	ၾကီး	ျမိဳ႕		စိန္႔	ဂ်ဳိး	ဇက္		ေအာက္	ေမ့	ဘြယ္ဓ	မၼာ	႐ုံ	မွာ		ဒီ	ဇင္	ဘာ	၁		ရက္	
ေန႔	က	ေန	 ၄	 	ေန႔	အ	ထိ	 	မ်ဳိး	ဆက္	သစ္	 (	႐ွမ္း	ျပည္)	က	 	ေဆြး	ေႏြး	ပဲြ	ကို	 	ဦး	
ေဆာင္	က်င္း	ပ	ခဲ့	တာ	ျဖစ္	ပါ	တယ္။
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DVB၊ ဒီဇင္ဘာ	 ၆ ။	 	 ။ လူ႔	အ	ခြင့္	အ	ေရး	နဲ႔	 	တန္း	တူ	ညီ	မွ်	ေရး	အ	တြက္		
ရပ္	တည္	ခဲ့	တဲ့	 	ေတာင္	အာ	ဖ	ရိ	က	 	ေခါင္း	ေဆာင္	 	နယ္လ္	ဆင္	မင္	ဒဲ	လား		
ကြယ္	လြန္	သြား	တဲ့အ	တြက္	 	အ	ထူး	 ၀မ္း	နည္း	ေၾက	ကြဲ	မိ	တဲ့	အ	ေၾကာင္း	 	နို	
ဘယ္လ္		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	ဆု	႐ွင္		ေဒၚ	ေအာင္	ဆန္း	စု	ၾကည္	က		ေျပာ	ဆို	လိုက္	
ပါ	တယ္။

ရန္	ကုန္	ျမိဳ႕	မွာ	က်င္း	ပ	တဲ့		 	 	က	မBာ့	အ	မ်ိဳး	သ	မီး	ဖို	ရမ္	 	 	အ	ဖြင့္	မိန္႔	ခြန္း	
မွာ			ေဒၚ	ေအာင္	ဆန္း	စု	ၾကည္	က		ဘယ္	သူ	တ	ဦး	တ	ေယာက္	က	မွ			ေမြး	ဖြား	
လာ	တဲ့	 	အ	သား	အ	ေရာင္	 	ဒါ	မွ	မ	ဟုတ္	 	အ	ေျခ	အ	ေန	ေတြ	ေၾကာင့္	 	အ	ျပစ္	
ေပး	မ	ခံ	ရ	သင့္	ဘူး	ဆို	တာ	ကို	 	 	နယ္လ္	ဆင္	မင္	ဒဲ	လား	က		အား	လုံး	ကို	 	နား	
လည္	ေအာင္		လုပ္	ေဆာင္	ေပး	ခဲ့	တယ္	လို႔				ေျပာ	ၾကား	သြား	ပါ	တယ္။

“	က်	မ	တို႔	 	က	မBာ	ကို	 	ေျပာင္း	လဲ	နုိင္	တယ္	ဆို	တာ	ကို	 	နား	လည္	
ေအာင္	သူ	က	 	လုပ္	ေပး	ခဲ့	တယ္၊	 	အ	သိ	အ	ျမင္	ေတြ	 	သ	ေဘာ	ထား	ေတြ	ကို		
ေျပာင္း	လဲ	လိုက္	ျခင္း	အား	ျဖင့္	 	က	မBာ	ကို	 	က်	မ	တို႔	က	 	ေျပာင္း	လဲ	ပစ္	နုိင္	ပါ	
တယ္။	 	လူ	သား	ေတြ	ရဲ့စံ	နႈန္း	ကို	 	ျမႇင့္	တင္	ေပး	လုိက္	တဲ့	 	တ	ကယ္	ကို	 	ၾကီး	
က်ယ္		ျမင့္	ျမတ္	တဲ့		လူ	တ	ဦး	အ	ျဖစ္		သူ႔	ကို		အ	မွတ္	ရ	ေန	မွာ	ပါ။”

	အ	သက္	၉၅		နွစ္	အ	႐ြယ္			အ	သား	အ	ေရာင္	ခြဲ	ျခား	မႈ		ဆန္႔	က်င္	ေရး	
ေခါင္း	ေဆာင္		နို	ဘယ္လ္		ျငိမ္း	ခ်မ္း	ေရး	ဆု	႐ွင္			နယ္လ္	ဆင္	မင္	ဒဲ	လား	ဟာ			
ဒီ	ဇင္	ဘာ	၅	 	ရက္	 	 	ေဒ	သ	စံ	ေတာ္	ခ်ိန္	 	 	ည	၉	 	နာ	ရီ	ေလာက္	မွာ	 	 	ကြယ္	
လြန္	သြား	တဲ့	အ	ေပၚ	 	ေဒၚ	ေအာင္	ဆန္း	စု	ၾကည္	က	 	အ	ခု	လို	 	ေျပာ	ဆို	သြား	
တာ		ျဖစ္	ပါ	တယ္။

	က	မBာ့	 	အ	မ်ဳိး	သ	မီး	ဖို	ရမ္	ကို	 	ရန္	ကုန္	ျမိဳ႕	ခ်က္	ထ	ရီ	ယံ	 	ဟုိ	တယ္	မွာ			
ျပင္	သစ္	သံ	ရံုး	ရဲ့အ	စီ	အ	စ	ဥ္	နဲ႔		ဒီ	ဇင္	ဘာ	၆		ရက္	ေန	၇		ရက္	ထိ	၂			ရက္	ၾကာ		
က်င္း	ပ	ေန	တာ	ျဖစ္	ျပီး				စီး	ပြား	ေရး	နဲ႔		လူ	မႈ	အ	သိုင္း	အ၀န္း	အ	တြက္				အ	မ်ိဳး	
သ	မီး	ေတြ	ရဲ့ဖို	ရမ္		ေခါင္း	စ	ဥ္	နဲ႔		က်င္း	ပ	ေန	တာ		ျဖစ္	ပါ	တယ္။

	ဒီ	ေဆြး	ေႏြး	ပြဲ	မွာ		ဖို	ရမ္	ရဲ့		ဥ	ကၠ	႒		ဗာ	ရိုး	နစ္	မို	ရာ	လီ	နဲ႔					အ	ျပည္	ျပည္	

ဆိုင္	ရာ	 	ေငြ	ေၾကး	ရန္	ပံု	ေငြ	 	အ	ဖြဲ႔	 (	အိုင္	အမ္	အက္ဖ္	 	အ	ၾကီး	အ	ကဲ	 	ခ	ရစ္	စ	
တင္း	လာ	ဂတ္	တို႔		အ	ပါ	အ၀င္		နိုင္	ငံ	တ	ကာ	က			ပ	ညာ	ေရး	၊		စီး	ပြား	ေရး	၊			လူ	
မႈ	ေရး	၊		သ	တင္း	ေလာ	က	နဲ႔		နိုင္	ငံ	ေရး	နယ္	ပယ္	က			ထင္	႐ွား	သူ	ေတြ		အ	မ်ား	
အ	ျပား		တက္	ေရာက္		ေဆြး	ေႏြး	ေန	ၾက	တာ		ျဖစ္	ပါ	တယ္။

	ဒီ	ဇင္	ဘာ	၆		ရက္	ေန႔	မွာ	ေတာ့		စီး	ပြား	ေရး	လုပ္	ငန္း	ဆိုင္	ရာ	နဲ႔	 	ပတ္	
သက္	တဲ့	ေဆြး	ေႏြး	ပြဲ၊	 	ပ	ညာ	ေရး	နဲ႔	ပတ္	သက္	တဲ့	 	ေဆြး	ေႏြး	ပြဲ	ေတြ	 	ေဆြး	
ေႏြး	ခဲ့	သ	လို	 	တ	ခ်ိုဳ႕ေဆြး	ေႏြး	တဲ့	 	အ	ေၾကာင္း	အ	ရာ	ေတြ	က	 	ျမန္	မာ	ေက်း	
လက္	နဲ႔		ျမိဳ႕	ျပ	မွာ		ျဖစ္	ေန	တဲ့	အ	ရာ	ေတြ	ကို		ထင္	ဟပ္	မ	ျပ	နုိင္	တဲ့		ေဆြး	ေႏြး	မႈ	
ေတြ	လည္း		ပါ	တယ္	လို႔		ေဆြး	ေႏြး	ပြဲ	တက္	ေရာက္	တဲ့		က်ား	မ	ေရး	ရာ		တန္း	
တူ		ညီ	မွ်	ေရး		ကြန္	ရက္	က		အ	ၾကီး	တန္း	ညိႇ	နိႈင္း	ေရး	မႉး		ေဒၚ	ေမ	စ	ပယ္	ျဖဴက		
ေျပာ	ပါ	တယ္။

“	က်	မ	တို႔	 	နိုင္	ငံ	ရဲ့	 	လက္	႐ွိ	အ	ေျခ	အ	ေန	က	 	နည္း	နည္း	 	ရယ္	စ	ရာ		
ေကာင္း	တယ္။	 	က်	မ	 	ဘာ	ေၾကာင့္	 	အဲ	လို	 	ေျပာ	ရ	လည္း	ဆို	တဲ့	အ	ခါ	က်	
ေတာ့		ကိုယ့္	နိုင္	ငံ	က		ကိုု္ယ့္	နိုင္	ငံ	သား	ေတြအ	ေရး	ကိ	စၥ		ျဖစ္	ေပ	မယ့္	လည္း		
ဒီ	နိုင္	ငံ	ထဲ	က	 	နိုင္	ငံ	သား	ေတြ	 	ေျပာ	တဲ့	အ	ခါ	မွာ	 	ဘယ္	သူ	မွ	 	သိပ္	ျပီး	ေတာ့		
အ	ေရး	တ	ယူ		နား	မ	ေထာင္	ေပး	ၾက	ဘူး	ေပါ့	ေနာ္။

	ဒါ	ေပ	မယ့္	လည္း	 	နိုင္	ငံ	တ	ကာ	 	အ	ဖဲြ႔	ေတြ	 	ပါ	လာ	တဲ့	အ	ခါ	 	နိုင္	ငံ	တ	
ကာ		အ	ဖဲြ႔အ	စည္း	ေတြ	အ	ေပၚ	မွာ	 	ဩ	ဇာ	သက္	ေရာက္	တဲ့	 	သူ	ေတြ	 	ပါ	လာ	
တဲ	့အ	ခါ	မွာ	မွ	 	လႈပ္	လႈပ္	ခတ္	ခတ္	ျဖစ္	လာ	ျပီး	 	အ	ေလး	ထား	တဲ့	 	အ	ေလ့	အ	
ထ	ေတြ	႐ွိ	တယ္	ဆို	တာ	 	ဒီ	 	အ	မ်ဳိး	သ	မီး	ညီ	လာ	ခံ	 	ေရာက္	ေတာ့	မွ	 	ပို	ျပီး	သ	
ေဘာ	ေပါက္	လာ	ပါ	တယ္။”

	ဒီ	ဇင္	ဘာ	 ၇	 	ရက္	ေန႔	မွာ	လည္း	 	ေဆြး	ေႏြး	ပြဲ	ေတြ	ကို	 	ဆက္	လက္	
က်င္း	ပ	သြား	မွာျဖစ္	သ	လို	 	မ	နက္	ျဖန္	အ	တြက္	 	ေခါင္း	ေဆာင္	မႈ	အ	ရည္	အ	
ေသြး	ကို	 	တိုး	တက္	ေအာင္	 	လုပ္	ေဆာင္	ျခင္း	ဆို	တဲ့	 	အ	ေၾကာင္း	အ	ရာ	ကို	
၀င္	ေရာက္		ေဆြး	ေႏြး	ဖို႔		႐ွိ	ေန	ပါ	တယ္။

မင္ဒဲလားအတြက္	အထူး၀မ္းနည္းေၾကာင္း	ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္	ေျပာဆို

Mizzima၊ ဒီဇင္ဘာ	 ၆ ။	 	 ။ ေရြးခ်ယ္တင္ေျမႇာက္သည့္စနစ္ေျပာင္း	
လဲ	က်င့္သံုးရန္	 ျပည္ေထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္သို႔	အႀကံျပဳစာ	
ေပးပို႔ထားေသာ	 ဒီမိုကေရစီမိတ္ေဆြပါတီမ်ားအဖြဲ႕	 တာ၀န္ရိွသူအခ်ဳိ႕	
က	ယခုအခ်ိန္အထိ	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၌	ေဆြးေႏြးႏိုင္ျခင္းမရိွသ	
ျဖင့္လာမည့္	 ၂၀၁၅	 ခုႏွစ္၊အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲတြင္စနစ္ေျပာင္း	
ရန္မေမွ်ာ္လင့္ႏိုင္ေတာ့ဟု	ဒီဇင္ဘာ	၅	ရက္တြင္	မဇၩိမကို	သံုးသပ္ေျပာ	
ဆိုၾကသည္။

“အခုထိ	ဘာသံမွမၾကားရေတာ့ဘူးဆိုေတာ့	သိပ္ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္	
မရိွေတာ့ဘူး။	ေတာ္ေတာ္ေလး	ေမွးမိွန္ေနတယ္လို႔သံုးသပ္လို႔ရပါတယ္	
”	 ဟု	 အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအင္အားစုပါတီဥကၠ႒	 ဦးခင္ေမာင္ေဆြက	
ေျပာသည္။၎၏ပါတီသည္	 ဒီမိုကေရစီ	 မိတ္ေဆြပါတီမ်ားအဖြဲဲ႕တြင္	
ပါ၀င္	ၿပီး	၂၀၁၂	ခုႏွစ္၊	ဇူလိုင္	၂၇	ရက္ကတည္းက	ျပည္ေထာင္စု	ေရြး	
ေကာက္	ပြဲေကာ္မရွင္သို႔	အႀကံျပဳစာ	ေပးပို႔ထားခဲ့သည္။

အျခား	အဖြဲ႕၀င္ပါတီတစ္ခုျဖစ္သည့္	ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီ	(ျမန္	
မာ)	 အေထြေထြအတြင္းေရးမွဴး	 ေဒၚသန္းသန္းႏုကလည္း	 မျဖစ္ႏိုင္	
ေတာ့ဘူးလို႔	ယူဆစရာရိွပါတယ္”ဟု	သံုးသပ္ေျပာဆိုခဲ့သည္။

ထိုသို႔	 ေရြးေကာက္ပြဲစနစ္ေျပာင္း	 မေျပာင္းကို	 ျပည္ေထာင္စု	
လႊတ္ေတာ္က	ယခုႏွစ္ကုန္အမီ	ဆံုးျဖတ္ေပးမွသာ	လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္	
ရန္	ျဖစ္ႏိုင္မည္ဟု	ျပည္ေထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲဥကၠ႒က	အသိေပးထား	

ေ႐ြးခ်ယ္တင္ေျမႇာက္သည့္စနစ္	ေျပာင္းရန္	မေမွ်ာ္လင့္ႏိုင္ေတာ့
ေသာ္လည္း	 ယေန႔အခ်ိန္အထိ	 လႊတ္ေတာ္တြင္းေဆြးေႏြးရျခင္း	 မရိွ	
ေသးေပ။	အဆိုပါအဖြဲ႕က	လက္ရိွက်င့္သံုးေနသည့္	ေရြးေကာက္ပြဲစနစ္	
(မဲအမ်ားဆံုးရသူ	 အႏိုင္ရ)	 ကို	 သက္ဆိုင္ရာ	 မဲဆႏၵနယ္မ်ားတြင္	
ပါတီအလိုက္ရရိွသည့္	မဲအေရအတြက္ျဖင့္	အခ်ိဳးက်	ကိုယ္စားျပဳ	ေရြး	
ေကာက္ခံပိုင္ခြင့္	 (ပီအာရ္စနစ္)	 သို႔	 ေျပာင္းလဲရန္	 ျပည္ေထာင္စုေရြး	
ေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္သို႔	အႀကံျပဳခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ယင္းကိစၥကို	 သံုးသပ္ရန္	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က	 ၂၀၀၈	
ခုႏွစ္၊	 ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	 ေလ့လာသံုးသပ္ေရး	 ပူးေပါင္းေကာ္မ	
တီသို႔	ဇူလိုင္	၁	ရက္တြင္	တာ၀န္လႊဲေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ထို႔ေၾကာင့္	ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္သို႔	အဆိုပါေကာ္မတီ	အစီ	
ရင္ခံစာ	ေနာက္ဆုံးတင္သြင္းရမည့္	ဇန္န၀ါရီ	၃၁	ရက္မတုိင္မီ	လႊတ္ေတာ္	
တြင္း	 ေဆြးေႏြးရန္ရိွေတာ့မည္	 မဟုတ္ဟု	 ကာယကံရွင္တို႔က	 ယူဆ	
ၾကျခင္းျဖစ္သည္။	ျပည္ေထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္အဖြဲ႕ကမူေရြး	
ေကာက္ပြဲစနစ္ေျပာင္းေရး	ျဖစ္ႏိုင္မျဖစ္ႏိုင္ယတိျပတ္မေျပာဆိုလိုေသး	
ဟု	ဆိုသည္။

“ဒီႏွစ္ကုန္	 ဆံုးျဖတ္ေပးႏိုင္မယ္ဆိုရင္ေတာ့	 ျပင္ဆင္ဖို႔အခ်ိန္	
ျပည့္ျပည့္၀၀နဲ႔	လုပ္ႏိုင္တာေပ့ါဗ်ာ။	ဒါေပမဲ့	ျပည္	ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က	
ေျပာင္းဖို႔	ဆံုးျဖတ္တယ္ဆိုရင္	ကၽြန္ေတာ္တို႔က	လုပ္ေပးရမွာပါပဲ”	ဟု	
ေရြးေကာ္ပြဲေကာ္မရွင္အဖြဲဲ႕၀င္	ဦးေသာင္းလိႈင္က	ေျပာၾကားသည္။
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Mizzima၊ ဒီဇင္ဘာ	၆ ။		။ ၁၇	ႏွစ္ေက်ာ္ၾကာ	ပိတ္ထားခဲ့သည့္ရန္ကုန္	
တကၠသိုလ္ကို	ယခုပညာသင္ႏွစ္	 (၂၀၁၃-၂၀၁၄)	တြင္	 ျပန္လည္ဖြင့္	
ေပးခဲ့ရာ	ပထမႏွစ္အတြက္	ေက်ာင္းသား	၁၀၉	ဦးသာ	ေက်ာင္းအပ္ထား	
သည့္အတြက္	သတ္မွတ္ထားသည့္	 ေက်ာင္းသားဦးေရ၏	၁၀	 ရာခုိင္	
ႏႈန္းေက်ာ္သာ	ရွိေနေသးသည္။

အထူးျပဳဘာသာရပ္ေပါင္း	၂၀	သင္ၾကားေပးမည့္	ရန္ကုန္တကၠ	
သိုလ္တြင္	 ဘာသာရပ္တခုကို	 ေက်ာင္းသားဦးေရ	 ၅၀	 တက္ေရာက္	
ရန္	 ခြင့္ျပဳထားသျဖင့္	ဘာသာရပ္အားလုံး	 ေက်ာင္းသား	တေထာင္ရွိ	
မည္ျဖစ္သည္။	 သို႔ေသာ္	 ေက်ာင္းစတင္ဖြင့္လွစ္မည့္	 ဒီဇင္ဘာလ	 ၅	
ရက္	 မတိုင္	 မီ	 တရက္အလိုထိ	 ေက်ာင္းသား	 ၁၀၉	 ဦးသာေက်ာင္း	
အပ္ထားသည့္	အတြက္	တက္ေရာက္ႏိုင္သည့္	 ေက်ာင္းသားဦးေရ၏	
ဆယ္ရာခိုင္ႏႈန္း	ေက်ာ္သာ	တက္ေရာက္သည့္သေဘာ	ျဖစ္ေနသည္။

ေက်ာင္းသားမ်ားအား	ယခုလ	၁၆	ရက္မတိုင္မီအထိ	ေက်ာင္း	
အပ္လက္ခံမည္ျဖစ္ရာ	“တေထာင္မွာ	ဘယ္	ေလာက္	၀င္တယ္ဆိုတာ	
ေတာ့	 ၁၆	 ရက္မွ	 သိရမွာ။	 အခုကေတာ့	 ၁၀၉	 ဦးလာအပ္တယ္”ဟု	
သင္တန္းေရးရာ	မွဌာနမွဴး	ေဒါက္တာလွေဆြက	ရွ	င္းျပသည္။

တက္ေရာက္ခြင့္ရရွိမည့္	 ေက်ာင္းသားမ်ားအား	ကမBာ့အဆင့္မီ	
တကၠသိုလ္မ်ားႏွင့္	ခ်ိတ္ဆက္ၿပီး“ပါရဂူဘြဲ႕ရ	ျမန္မာ့ပညာရွင္မ်ားႏွစ္စဥ္	
ေမြးထုတ္ရန္ေမွ်ာ္မွန္းထားပါသည္”ဟု	ထုတ္ျပန္ခ်က္တြင္ပါရွိသည္။	

ရန္ကုန္တကၠသိုလ္တြင္	 ပထမႏွစ္	 ထူးခၽြန္ေက်ာင္းသားအျဖစ္	
တက္ေရာက္ခြင့္ရသူမ်ားမွာ	 တကၠသိုလ္၀င္စာေမးပြဲတြင္	 အနည္းဆံုး	
အမွတ္ေပါင္း	ေလးရာေက်ာ္ရရွိမွသာ	တက္ခြင့္ရမည္	ျဖစ္သည္။အမွတ္	
ေပါင္း	၅၀၃	မွတ္ျဖင့္	ပထမႏွစ္	႐ူပေဗဒ	အထူးျပဳ	တက္ေရာက္ေနသည့္	
ပဲခူးတိုင္းမွ	၁၆	ႏွစ္အရြယ္	ေက်ာင္းသူ	မခင္ျဖဴ	ျဖဴစင္က	...

“ဒီမွာ	ငယ္ငယ္တည္းက	တက္ခ်င္တာေလ။	ႏိုင္ငံတကာနဲ႔	အ	
ဆင့္	မီေအာင္	သင္ၾကားေပးမယ္လို႔	ေၾကညာထားေတာ့	ကိုယ့္အတြက္	
အခြင့္အလမ္းရမယ္ဆိုၿပီး	လာတက္တာေလ။	အဲ့လိုမွ	မဟုတ္ရင္ေတာ့	
တက္ရတာ	ႏွေျမာသလိုပဲ”ဟု	ဆုိသည္။

ရန္ကုန္တကၠသုိလ္အေနႏွင့္	 ကမ Bာ့အဆင့္မီေက်ာင္းသားမ်ား	
ေမြးထုတ္ေပးမည္ဟု	ေၾကညာထားေသာ္လည္း	ယခု	ေက်ာင္းစတင္ဖြင့္	
သည့္အခ်ိန္ထိ	စာသင္ခန္းမ်ားမွာလည္း	အဆင္သင့္မျဖစ္ေသးေပ။

“သတ္မွတ္ထားတဲ့အခန္းက	 ေဆးနံ႔ေတြမေပ်ာက္ေသးလို႔မ	
နက္ျဖန္မွ	အခန္းမွာသင္ႏိုင္မွာပါ။	ဒီေန႔ေတာ့ေက်ာင္းသားသံုး	ေယာက္	ပဲ	
လာေသးတယ္”ဟု	႐ူပေဗဒဘာသာရပ္	ဆရာမတစ္ဦးကေျပာသည္။

ရန္ကုန္တကၠသိုလ္တြင္	တက္ေရာက္ရန္	ေမွ်ာ္မွန္းထားသည္ႏွင့္	
လက္ေတြ႕မွာ	ထပ္တူက်မႈမရွိဟုလည္း	ပထမႏွစ္	 ဓာတုေဗဒ	ထူးခၽြန္	
ေက်ာင္းသား	ေမာင္စိုင္းျပည့္စံုေအာင္က	ဆိုသည္။

ကနဦးသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားအရ	 ရန္ကုန္တကၠသုိလ္တြင္	 အထူး	
ျပဳဘာသာတခုကို	 ပထမႏွစ္	 တက္ေရာက္မည့္	 ထူးခြၽန္ေက်ာင္းသား	
အေရအတြက္	 ၁၅	 ေယာက္သာျဖစ္ခဲ့ၿပီး	 ႏို၀င္ဘာ	 ၂၁	 ရက္က	 ႏိုင္ငံ	
ပိုင္သတင္းစာမ်ားတြင္	ဘာသာရပ္တခုကို	ေက်ာင္းသားဦးေရ	၅၀	ထိ	
လက္ခံေပးမည္ဟု	 ပညာေရး၀န္ႀကီးဌာနက	 ေျပာင္းလဲသတ္မွတ္ကာ	
သတင္းထုတ္ျပန္ထားခဲ့သည္။

ရန္ကုန္တကၠသုိလ္တြင	္ဘာသာရပ္မ်ားကုိ	 ပထမႏွစ္မွ	 စတင္	

တက္ခြင့္မရွိသည္မွာ	 ၁၇	 ႏွစ္ၾကာျမင့္ခဲ့ၿပီျဖစ္ၿပီး	 စစ္အစုိးရက	 ၁၉၈၈	
ခုႏွစ္	 အေရးအခင္းမွစတင္ကာ	 ပိတ္ပင္ထားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။	 ၁၉၆၄	
ခုႏွစ္ထိ	ရန္ကုန္တကၠသုိလ္တြင္သင္တန္းမ်ားရွိခဲ့ၿပီး	ေနာက္ပုိင္းစစ္အ	
စုိးရ၏	အုပ္ခ်ဳပ္မႈေအာက္တြင္	တကၠသုိလ္၏ဖြံ႕ၿဖိဳးမႈ	ရပ္တန္႔ခဲ့သည္။

ထုိ႔ေနာက္	၁၉၉၉	ခုႏွစ္မွ	စတင္ကာ	ဘြဲ႕လြန္၊	မဟာဘြဲ႕ႏွင့္ေဒါက္	
တာဘြဲ႕မ်ား	 ေက်ာင္းသားမ်ားသာ	 တက္ေရာက္ရန္	 ျပန္လည္ခြင့္ျပဳခဲ့	
ေသာ္လည္း	ျပင္ပလူမ်ား၀င္ေရာက္ျခင္းကုိ	တားျမစ္ခဲ့ၿပီးေနာက္	၂၀၁၂	
ၾသဂုတ္	၁	ရက္မွ	စတင္ကာ	၀င္ထြက္ခြင့္	ကန္႔သတ္ထားသည္ကုိ	ဖယ္	
ရွားခဲ့သည္။

၁၇	ႏွစ္ေက်ာ္	ပိတ္ထားဲ့သည့္	ရန္ကုန္တကၠသိုလ္	ျပန္လည္ဖြင့္ေပး	

DVB၊ ဒီဇင္ဘာ	၆ ။	 	 ။ လာ	မယ့္		 	၂၀၁၅	 	မွာ	 	တက္	လာ	မယ့္	 	သ	မၼ	တ		
လက္	ထက္	က်	ရင္		ရပ္	နား	ထား	တဲ့				ျမစ္	ဆံု	စီ	မံ	ကိန္း	ကို	 	နည္း	လမ္း	႐ွာ	ျပီး		
ျပန္	လုပ္	လို႔	ရ	ေၾကာင္း	 	ျပည္	သူ႔	လႊတ္	ေတာ္	 	သ	ယံ	ဇာ	တ	နဲ႔	 	ပတ္၀န္း	က်င္		
ထိန္း	သိမ္း	ေရး	ေကာ္	မ	တီ	ဥ	ကၠ	႒	က	 	တ	႐ုတ္	အ	စိုး	ရ	 	ကိုယ္	စား	လွယ္	အ	ဖြဲ႔		
တ	ဖြဲ႔	ကို		ေျပာ	ၾကား	လိုက္	ပါ	တယ္။

ျပီး	ခဲ့	တဲ့	 	နို၀င္	ဘာ	လ	ထဲ	 	တ	႐ုတ္	ျပည္	သူ႔	သ	မၼ	တ	နိုင္	ငံ	 	သ	ဘာ၀	
ပတ္၀န္း	က်င္	နဲ႔	 	သ	ယံ	ဇာ	တ		ထိန္း	သိမ္း	ေရး	ေကာ္	မ	တီ		အ	ဖြဲ႔	၀င္	ေတြ		ေန	
ျပည္	ေတာ္	လႊတ္	ေတာ္	ေရး	ရာ		ေကာ္	မ	တီ	ရံုး	ခန္း	ကို		လာ	ေရာက္	စ	ဥ္		ေျပာ	
လိုက္	တာ	လို႔	 	ေတြ႔	ဆံု	ပြဲ	တက္	ေရာက္	ရာ	မွာ	 	ပါ၀င္	သူ	တ	ဦး	ျဖစ္	တဲ့	 	ဥ	တၱ	ရ	
သီ	ရိ	ျမိဳ႕နယ္		ျပည္	သူ႔	လႊတ္	ေတာ္	အ	မတ္		ဦး	မင္း	သူ	က		ေျပာ	ပါ	တယ္။

“	ယ	ခု		သ	မၼ	တ	က		ရပ္	ဆိုင္း	ထား	တယ္။		သ	မၼ	တသက္	တမ္း	ျပီးတာ		
နဲ႔		ေနာင္	၂၀၁၅		တက္	လာ	မယ့္		သ	မၼ	တ	နဲ႔		ညိႇ	နိႈ္င္း	တိုင္	ပင္		နည္း	လမ္း႐ွာ	
ျပီး		ရင္		ျပန္	လည္	ေဆာင္	႐ြက္	လို႔ရ	တယ္	လို႔	ေျပာ	လိုက္	တာ	ပါ။ပြင့္ပြင့္လင္း		
လင္း	ေျပာ	ရ	ရင္		ေကာ္	မ	တီ	ရဲ့		သ	ေဘာ	ထား	လည္း	မ	ဟုတ္	ဘူးဗ်။		ေကာ္	မ	
တီ	အ	ဖဲြ႔	၀င္	ေတြ	ကို	လည္း		ၾကိဳ	ျပီး	ေဆြး	ေႏြး	ထား	တာ	လည္း	မ	႐ွိ	ဘူး	ဗ်။	”

	တ	႐ုတ္	ဘက္	က		ျမစ္	ဆံု	ကိ	စၥ		ေဆြး	ေႏြး	ေျပာ	ဆို	တာ	မ	႐ွိ	ဘဲ			ေကာ္	
မ	တီ	ဥ	ကၠ	႒		ဦး	လြန္း	သီ	က		ေျပာ	တာ	လုိ႔		ဆို	ပါ	တယ္။

	တ	႐ုတ္	ကိုယ္	စား	လွယ္	အ	ဖြဲ႔	နဲ႔			ေတြ႔	ဆံု	ပြဲ	ကို			ျမန္	မာ	ဘက္	က		ျပည္	
သူ႔	လႊတ္	ေတာ္		သ	ယံ	ဇာ	တ		ေကာ္	မ	တီ	ဥ	ကၠ	႒		ဦး	လြန္း	သီ	နဲ႔		ေကာ္	မ	တီ	အ	
ဖြဲ႔	၀င္	ေတြ	ျဖစ္	တဲ့	 	ဦး	မင္း	သူ၊	 	ဦး	သိန္း	ရီ၊	 	ဦး	သန္း	ႏြယ္၊	 	ဦး	စိုင္း	ထြန္း	ေအး	နဲ႔		
ဦး	ရဲ	ထြဋ္	ဦး	တို႔		တက္	ေရာက္	ခဲ့	ၾက	တာ		ျဖစ္	ပါ	တယ္။

	က	ခ်င္	ျပည္	နယ္		ျမစ္	ဆံု	မွာ		ေရ	ကာ	ေတြ	တည္	ေဆာင္	ျပီး		ေရ	အား	
လွ်ပ္	စစ္		ထုတ္	ယူ	မယ့္		စီ	မံ	ကိန္း	ကို		ျပည္	သူ	ေတြ	နဲ႔		ပ	ညာ	႐ွင္	ေတြ	က	၀ိုင္း	
၀န္း	ကန္႔	ကြက္	ခဲ့	ၾက	တဲ့	အ	တြက္	 	သ	မၼ	တ	 	ဦး	သိန္း	စိန္	က	 	သူ႔	အ	စိုး	ရ	လက္	
ထက္		စီ	မံ	ကိန္း	ကို		ရပ္	ဆိုင္	ထား	မယ့္	အ	ေၾကာင္း			၂၀၁၁		ခု	နွစ္	က	တည္း	
က		လႊတ္	ေတာ္	ထံ		သ၀ဏ္	လႊာ	ေပး	ပို႔		အ	ေၾကာင္း	ၾကား	ခဲ့	ပါ	တယ္။

ျမစ္ဆံုစီမံကိန္း	နည္းလမ္းရွာ	ျပန္လုပ္လို႔ရေၾကာင္း

လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီဥကၠဌ	တ႐ုတ္ကိုယ္စားလွယ္ကို	ေျပာဆို
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Mizzima၊ ဒီဇင္ဘာ	၃ ။			။ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္၌		ဖြဲ႕စည္းထား	
သည့္	 ၂၀၀၈	 ခုႏွစ္၊	 ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ	 ေလ့လာသံုးသပ္ေရး	
ပူးေပါင္းေကာ္မတီသို႔		ႏို၀င္ဘာလကုန္အထိ	ေရာက္ရိွၿပီးေသာ	အႀကံ	
ျပဳစာမ်ား၏	ထက္၀က္ခန္႔မွာ	လႊတ္ေတာ္မ်ားအတြင္း	တပ္မေတာ္သား	
ပါ၀င္မႈ	ေလွ်ာ့ခ်ေရး	အႀကံျပဳခ်က္	အမ်ားအျပား	ပါ၀င္သည္ဟုပူးေပါင္း	
ေကာ္မတီ	 အတြင္းေရးမွဴး	 ဦးေအးေမာက္ႏွင့္	 ပူးေပါင္းေကာ္မတီလုပ္	
ငန္းမ်ား	ကူညီေဆာင္ရြက္ေနသူ	လႊတ္ေတာ္အမတ္	ဦးသန္းထြန္းတို႔က	
ဒီဇင္ဘာ	၂	ရက္တြင္	မဇၩိမကိုေျပာသည္။

“အႀကံျပဳစာအမ်ားစုကေတာ့	လႊတ္ေတာ္မွာ	တပ္မေတာ္သား	
၂၅	ရာခိုင္ႏႈန္း	ပါ၀င္ေနမႈကို	ေလွ်ာ့ခ်ေရးပါပဲ။	ေနာက္ၿပီး	အစိုးရအဖြဲ႕မွာ	
အေရးပါတဲ့	၀န္ႀကီးဌာနသံုးခုျဖစ္တဲ့	ကာကြယ္ေရး၊	 ျပည္ထဲေရးနဲ႔နယ္	
စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီးဌာနေတြမွာ	 စစ္ဖက္အရာရိွေတြ	 ခန္႔ထားၿပီး	 ႏွစ္သီး	
စားျဖစ္ေနၾကတာမ်ဳိး	 မျဖစ္သင့္ေၾကာင္းလည္းပါတယ္”	 ဟု	 ဒီပဲယင္း	
မဲဆႏၵနယ္	 ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ျဖစ္သူ	 ဦးသန္းထြန္းက	
ဆိုသည္။

ဒုတိယအႀကံျပဳမႈ	အမ်ားဆံုးတြင္	သမၼတအရည္အခ်င္းဆိုင္ရာ	
သတ္မွတ္ခ်က္ကို	 ျပင္ဆင္ရန္ျဖစ္ၿပီး	 တတိယအေနျဖင့္	 တရားစီရင္	
ေရးတြင္	အုပ္ခ်ဳပ္ေရးဘက္မွ	၀င္ေရာက္စြက္ဖက္	လႊမ္းမိုးမႈမျဖစ္ေစရန္	
တို႔	ျဖစ္သည္ဟု	၎က	ဆက္လက္ေျပာျပသည္။

“အဲဒီအတြက္	ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္ရဲ႕	တရားသူ	
ႀကီးေတြကို	သမၼတက	ေရြးခ်ယ္ခန္႔ထားတာမ်ဳိး	မဟုတ္ဘဲ	ျပည္သူေတြ	
ကပဲေရြးခန္႔တာမ်ဳိး	ျဖစ္ေစခ်င္ေၾကာင္း	အႀကံျပဳစာေတြ	ပါပဲ”ဟု	ဦးသန္း	
ထြန္းကေျပာသည္။	ပူးေပါင္းေကာ္မတီသို႔	ေရာက္ရိွၿပီးျဖစ္သည့္စာမ်ား	
ထဲတြင္	တပ္မေတာ္သားပါ၀င္မႈ	ေလွ်ာ့ခ်ေရးဆိုင္ရာ	အႀကံျပဳမႈအမ်ား	
ဆံုးျဖစ္သည္ကို	 အတြင္းေရးမွဴး	 ဦးေအးေမာက္ကလည္း	 ေထာက္ခံ	
ေျပာ	ၾကားခဲ့သည္။

“ခန္႔မွန္းေျခအရေတာ့	ဒါဟာ	မွန္ပါတယ္”	ဟု	၎က	ေျပာသည္။	

ထို႔ျပင္	 ႏိုင္ငံေတာ္၏	 အေရးႀကီးကိစၥမ်ားကို	 ေဆြးေႏြးဆံုးျဖတ္ခြင့္ရိွ	
သည့္	အဖြဲ႕၀င္	၁၁	ဦးပါ	အမ်ဳိးသားကာကြယ္ေရးႏွင့္	လံုၿခံဳေရးေကာင္စီ	
အတြင္း	တပ္မေတာ္ဘက္မွ	၅၀	ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္	ပါ၀င္ေနျခင္းဆိုင္ရာ
ကိစၥမ်ားလည္း	ပါ၀င္သည္ဟု	ဦးေအးေမာက္က	အသိေပးသည္။

အမ်ားျပည္သူထံမွ	အႀကံျပဳစာမ်ား	 ေနာက္ဆံုးလက္ခံရက္ျဖစ္	
သည့္	ဒီဇင္ဘာလကုန္	မတိုင္မီ	အႀကံျပဳခ်က္မ်ား	၀င္ေရာက္မႈ	ပိုမို	ျမန္	
ဆန္လာသည္ဟု	ပူးေပါင္းေကာ္မတီအတြင္းေရးမွဴးက	ဆိုသည္။

“ထိုင္းနဲ႔	 စင္ကာပူမွာေရာက္ေနတဲ့	 ျမန္မာႏိုင္ငံသား	 ႏွစ္ဦးက	
လည္း	ကၽြန္ေတာ္ရဲ႕	အီးေမးလ္မွတဆင့္	အႀကံျပဳစာ	ေပးပုိ႔ထားပါတယ္”	
ဟု	 ဦးေအးေမာက္က	 ေျပာသည္။	 ပူးေပါင္းေကာ္မတီ၏	 အစည္းအ	
ေ၀းကို	 ဇန္န၀ါရီလဆန္းပိုင္း	 အတြင္းျပဳလုပ္ရန္	 လ်ာထားၿပီး	 ယင္းမွ	
အႀကံျပဳစာမ်ားအေပၚ	မည္သို႔	ဆက္လက္	ေဆာင္ရြက္မည္ႏွင့္	လကုန္	
ပိုင္း	 ေနာက္ဆံုးထားတင္ရန္	သတ္မွတ္ထားသည့္အခ်ိန္အတြင္း	အမီ	
တင္ႏိုင္ေရး	ဆက္လက္ေဆာင္	ရြက္သြားမည္ျဖစ္သည္။

ႏို၀င္ဘာလကုန္အထိ	အႀကံျပဳစာ	၃၀၀	ေက်ာ္	ပူးေပါင္းေကာ္မ	
တီသို႔	 ေရာက္ရိွေနၿပီျဖစ္ၿပီး	 ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ား၊	 အစိုးရမဟုတ္ေသာ	
အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊	 အရပ္ဘက္လူမႈအဖြဲ႕အစည္းမ်ားက	 ေပးပို႔ထား	
ျခင္းျဖစ္သည္။	 ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္အတြင္း	 အင္အားအႀကီးဆံုး	
ပါတီျဖစ္သည့္	 ျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္	 ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးပါတီႏွင့္	 ဒုတိယ	
အင္အား	ႀကီးအမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္တို႔ကမူ	အႀကံျပဳစာေနာက္ 
ဆံုးလက္ခံသည့္	ဒီဇင္ဘာလကုန္ရက္	နီးကပ္မွတင္ရန္စီစဥ္ထားသည္	
ဟု	မဇၩိမကို	ေျပာသည္။

တပ္မေတာ္	ကိုယ္စားလွယ္တို႔ကလည္း	ဖြဲ႕စည္းပံုကိုမည္သည့္	
အခ်က္မ်ား	ျပင္ဆင္လိုသည္ႏွင့္	မည္သည္တို႔ကိုမူ	ျပင္ဆင္ရန္မလိုဟူ	
ေသာ	အႀကံျပဳခ်က္ကို	ဒီဇင္္ဘာ	၁၅	ရက္ေန႔	ေပးပို႔သြားရန္လ်ာထား	
သည္ဟုျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္	 တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္	 ေခါင္း	
ေဆာင္ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေ၀လင္းက	မဇၩိမကို	အတည္ျပဳေျပာၾကားထားသည္။

ဖြဲ႔စည္းပံုျပင္ေရး	ေကာ္မတီသို႔ေပးပို႔စာအမ်ားစုမွာ	တပ္မေတာ္သား	အမတ္ဦးေရ	ေလ်ာ့ခ်ေရး	အမ်ားဆံုးျဖစ္


